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نقش پررنگ کشاورزی در اقتصاد خانوار 
ساکنان جنوب کرمان بر کسی پوشیده 
نیست، اما در این بین خرما در مقایسه با سایر 
تولیدات کشاورزی در کفه سنگین تر، ترازوی 
اقتصادی کشاورزان این منطقه قرار گرفته  
است. جایگاه دوم سطح زیر کشت در کشور و 
حجم 150 هزار تنی این محصول هم نشانی 
دیگر بر این ادعاست.هزینه تولید این محصول 
بالاست و در کنار گرمای طاقت فرسای زمان 
برداشت، سنتی بودن عملیات های داشت 
و برداشت نیز تاثیر مستقیم در بالا رفتن 
هزینه تمام شده محصول دارد. کار تولید این 
محصول پررنج به همین جا ختم نمی شود، 
سالهاست که نخلداران بخشی از تولید خود 
را با وقوع پدیده خشکیدگی خوشه خرما از 
دست می دهند. این عارضه که هنوز  علت 
وقوع آن در ابهام است و طبق حدس و گمان 
به تغییرات اقلیمی نسبت داده می شود 
پای ثابت محصول هر ساله باغداران است. 
خرماداران که بخشی از درآمد تولید هر ساله 
خود را در جدال با عارضه خشکیدگی خوشه 
،زنجره خرما، تغییرات اقلیمی یا حضور دلالان 
می بازند، هر چند وقتی هم وقوع طوفان هایی 
چون طوفان اخیر که به سامانه »مونسون« 
 نسبت داده شده آنها را به سوگ می نشاند.
سامانه ای موسوم به »مونسون« که قبل این 
با هشدارهای هواشناسی آمدن آن پیش بینی 
شده بود و در همین رابطه، سازمان جهاد 
کشاورزی هم  که حجت را تمام کند به 
خرما دارن وقوع طوفان و بارندگی را هشدار 
داد و گوشزد کرد که برای خسارت کمتر، 
برداشت محصول خرما به موقع انجام گیرد. 
این هشدار در جنوب کرمان که موقع برداشت 
خرما نرسیده بود کاری از پیش نمی برد. دست 
کشاورز کوتاه و خرما بر نخیل؛ خرما که در چند 
چین برداشت می شود هنوز به موعد برداشت 
چین اول نرسیده بود که از دو روز گذشته 
طوفان سهمگین به همراه رگبار باران، جنوب 
کرمان را در نوردید و امید نخلداران را در تولید 
محصول حداکثری را به یاس تبدیل کرد و 
دست باغداران جنوب کرمان را در پوست 
گردو گذاشت. کشاورز یکی از روستاهای 
جیرفت می گوید: خرما که هنوز موقع برداشت 
آن نشده در اثر این طوفان پای درخت ریخته 
است و با گل و لای آغشته شده که حتی امکان 
جمع آوری هم نمی دهد.  هشدار هنوز تا پایان 
هفته جاری ادامه دارد، طبق صحبت مسئول 
بحران سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان، 
هنوز نمی توان حجم خسارت را برآورد کرد.  اما 
می توان فهمید که  امسال هم، خرمای جنوب،  
کام  تلخ خرمادارن جنوبی را شیرین نمی کند.

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید حمایت مدیرعامل صندوق بازنشستگی 

مس از سرمایه گذاری در منطقه ویژه 
 اقتصادی رفسنجان
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پایگردشگریدرکرمانمیلنگد

 رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(:

 درآمد کشاورز  از هر هکتار باید 50 میلیون تومان باشد
رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( با بیان اینکه همه گندم 
تولیدی کشاورزان باید خریداری شود تا نیاز به واردات به حداقل برسد 
گفت: باید در این زمینه مطالبات گندم کاران به موقع پرداخت شود که 

انگیزه آنها برای تولید بیشتر شود. به گزارش خبرنگار فارس، عارف نوروزی 
رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره( امروز در همایش آغاز 
سال زراعی جدید با عنوان طرح جهش تولید در دیم زارهای کشور، افزود: 

وزارت جهاد کشاورزی باید تمام تلاش خود را 
صرف کند تا خرید تضمینی گندم از کشاورزان 

به طور کامل انجام شود و مطالبات آنها هم به موقع پرداخت شود.

زاهدی نماینده مردم کرمان و راور: اقامتگاه ها باید توسعه پیدا کند و در کنار آن باید 
 هتل های پنج ستاره برای گردشگران احداث کنیم. در توسعه زیرساخت گردشگری عقب افتادگی داریم.

استان کرمان دارای۷ اثر جهانی و ۷۰۰ اثر ملی است

 زاهدی در تذکر شفاهی:
ضرورت رسیدگی به وضعیت 
راه های استان کرمان در سفر 

 ریاست جمهوری

کرمان طبق اعلام مدیرکل روابط عمومی استانداری کرمان، کلیه ادارات سطح 
استان از تاریخ ۴ مرداد لغایت 15 شهریور روزهای پنجشنبه برای صرفه جویی 

در مصرف برق ادارات تعطیل شدند.

تعطیلی پنج شنبه های ادارات 
استان کرمان از ۴ مرداد ماه

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس خواستار رسیدگی به وضعیت 
راه های استان کرمان در سفر آتی ریاست جمهوری شد. محمدمهدی 

زاهدی در جلسه علنی مجلس شورای اســلامی در تذکر شفاهی خود گفت: سفر ریاست 
جمهوری به استان کرمان در آینده نزدیک انجام می شود لذا ضرورت دارد پروژه های مربوط 
به وضعیت راه های استان مورد توجه قرار گیرد تا شاهد کاهش آمار کشته  شدن و از بین 

رفتن هموطنانمان باشیم.
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سیلبندبخشمرکزی
درحالترمیماست

فرماندار شهرســتان جیرفت گفت:در بخش اســفندقه، آب 
نماهای محور عباس آباد به شهرســتان ارزوئیه مسدود شده 

است که راهداری برای بازگشایی مسیرها اعزام شده اند همچنین در نقاط حادثه خیز دستگاه ها 
در حال انجام کار هستند.

احمد بلند نظر در خصوص آخرین وضعیت سامانه بارشی فعال شده در جنوب استان و شهرستان 
جیرفت گفت: این سامانه در نقاط مختلف شهرستان جیرفت در روزهای گذشته مشکلاتی را 
ایجاد کرد که با حضور به موقع راهداری،بخشداری ها و دهیاری ها مسیرها باز شدند و جاهایی که 
سیل ایجاد شده بود مورد بررسی و سرکشی قرار گرفت. فرماندار شهرستان جیرفت با بیان اینکه 
در حوزه بخش مرکزی، سیل بند در حال ترمیم است و مسیری که دچار آبگرفتگی شده، باز شده 
است،ادامه داد: در بخش اسماعیلیه از دیروز عصر طوفان و گرد و غبار داشته ایم و این امر موجب 

خسارت به محصول باغداران شده است که میزان خسارت در حال ارزیابی است.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه 3 را 
بخوانید
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تورمفقیرتریندهکتورمفقیرتریندهک۶۶درصددرصد
بیشازثروتمندتریندهکبیشازثروتمندتریندهک
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تعطیلیپنجشنبههای
اداراتاستانکرماناز۴مردادماه

کرمان طبق اعلام مدیرکل روابط عمومی استانداری کرمان، 
کلیه ادارات سطح استان از تاریخ ۴ مرداد لغایت 15 شهریور 
روزهای پنجشنبه برای صرفه جویی در مصرف برق ادارات 

تعطیل شدند.
دکتر مجتبی اسدی زاده در ادامه به ایسنا می گوید: ادارات 
استان به مدت ۶ هفته در روزهای پنجشنبه تعطیل شده اند.

او درباره ساعات کار ادارات نیز می گوید: ساعت کاری 

روزهای شنبه تا چهارشنبه طبق روال قبل از ساعت ۷ تا 
1۳:۳0 است.

اسدی زاده تاکید می کند: طبق بخشنامه معاونت توسعه 
مدیریت استانداری کرمان بیمارستان ها، مراکز امدادی، 
بهداشتی و درمانی، بخش های عملیاتی و دارای نوبت کاری، 
اورژانس، آتش نشانی و خدمات امداد جاده ای و بانک ها طبق 

روال قبل خدمات می دهند.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1۴01 مــاه   مــرداد   05 چهارشــنبه          128۳ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت  کالاهای خوراکی نسبت به تیرِ سال گذشته

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان

فراخوانمناقصهعمومی
یکمرحلهای

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان در نظر دارد مناقصه عمومی شماره 5 / الف / 5 / ۱4۰۱ / م با  موضوع "حمل و نصب الکتروپمپ جدید و بالاکشیدن 
الکتروپمپ معیوب و جوشکاری موردی و سایر خدمات مربوط به تاسیسات تولید آب شرب کل شهرستان سیرجان )تمامی شهرها و روستاها( " را با برآورد ۱3/۱9۱/۱۱3/8۷4 
ریال همراه با ارزیابی ساده با مبلغ ضمانت نامه شرکت در فرایند ارجاع کار 66۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر و به شماره 

2۰۰۱۰94984۰۰۰۰۰6 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
 تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ ۱4۰۱/۰5/۰5 می باشد.

 مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت ۱9:۰۰ روز یکشنبه تاریخ ۱4۰۱/۰5/۰9 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت ۱9 روز شنبه تاریخ ۱4۰۱/۰5/22 

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت ۱3:3۰ روز شنبه تاریخ ۱4۰۱/۰5/22
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت ۱۰:۰۰ صبح روز یکشنبه ۱4۰۱/۰5/23

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف آدرس: 
سیرجان، میدان امام حسین )ع( – خیابان قدس- دفتر قراردادها و تلفن ۰34422۰۱964

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: ۰2۱-4۱934
دفتر ثبت نام: 88969۷38 و 85۱93۷68

شرکت آب و فاضلاب شهرستان سیرجان 
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آگهيمناقصهعمومی
شهرداری رفسنجان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب شماره ۱۰۱3 مورخ ۱4۰۰/۱2/۰2 شورای محترم اسلامی شهر، نسبت به برگزاری خرید 
5۰۰۰ کامیون خاک نباتی  از طریق برگزاری مناقصه عمومی اقدام نماید. لذا از کلیه پیمانکاران و شرکت های واجد صلاحیت که تجربه و توانایی 
انجام كار را دارند،، دعوت بعمل  می آید جهت دریافت اسناد و اطلاع از شرایط شركت در مناقصه به دفتر امور قراردادها واقع در شهرداری مركزی به 
آدرس رفسنجان، خیابان تختی یا به نشانی اینترنتی  www.news.rafsanjan.ir مراجعه و پیشنهادات خود را تا پایان وقت اداری روز   شنبه مورخ 

۱4۰۱/۰5/22 به دبیرخانه شهرداری مركزی تسلیم نمایند.

) لازم به ذکر است شهرداری رفسنجان در رد یا قبول تمام یا هر یک از پیشنهادات مختار است.(
مدت اعتبار پیشنهادات 2 ماه می باشد ، سایر جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج شده است.                    تلفن های تماس : 34258۷۰۱-5 -۰34

ادارهارتباطاتواموربینالمللشهرداریرفسنجان

نوبت اول

تلفن سفارش 021-۸۸۴۶1۴۷۹
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مراسم اعطای نشان ایمنی منطقه 
جنوب شرق کشور در کرمان برگزار شد
مراسم اعطای نشان ایمنی منطقه جنوب شرق کشور استان های 
کرمان، هرمزگان و سیستان و بلوچستان با حضور احمدرضا پرنده 
مدیرکل بازرسی وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی در سالن اداره 

کل فنی و حرفه ای استان کرمان برگزار شد.
مجتبی مصباح مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان 
در این آیین با بیان اینکه هدف از برگزاری این مراسم نهادینه کردن 
فرهنگ ایمنی در سطح جامعه است، گفت: الزامی کردن گذراندن 

دوره های آموزشی ایمنی توسط کارگران ضرورت دارد.
او با اشــاره به اینکه در واحدهای خــرد و کوچک همچنان دچار 
چالش ایمنی هستیم، افزود: حوزه بازرسی از واحدهای تولیدی و 
کارگاه ها، بسیار اهمیت دارد و انجمن ها در این زمینه با ما همکاری 
دارند و نیاز به بازنگری در ماموریت هــای انجمن ها برای ارتقای 

سطح ایمنی در کارگاه ها است.
محمدرضا جهانگیری مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای اســتان 
کرمان نیز در این آیین اظهارداشت: حدود هزار و 900 آموزشگاه 
خصوصی و دولتی، آموزش های فنی و حرفه ای در استان را انجام 

می دهند و در مهارت آموزی تلاش می کنند.
او بیان کرد: کرمانی ها در بخش هــای مختلف صنعت، به صنایع 
استان افتخار می کنند چرا که علاوه بر تولید و ایمنی واحدها در 

مابقی بخش ها نیز کمک اقتصاد و آموزش استان هستند.
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان کرمان با بیان اینکه ارتقای 
ایمنی بسیار اهمیت دارد، ادامه داد: در دوره های مهارت آموزی نیز 

آموزش ایمنی مورد تاکید است.
او با اشــاره به اینکه هزینــه در آموزش های فنــی و حرفه ای و 
مهارت آموزی در واقع سرمایه گذاری است،بیان کرد: وجود نیروی 

متخصص و دارای مهارت کاهش حوادث را نیز به دنبال دارد

کشاورزان جنوب کرمان برای ثبت 
اطلاعات کشت جدید اقدام کنند

معاون ســازمان جهاد کشــاورزی جنوب کرمان از کشاورزان 
خواست جهت ثبت اطلاعات کشت جدید محصولات به مراکز 

جهاد کشاورزی مراجعه کنند.
معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشاورزی جنوب 
کرمان از کشــاورزان منطقه درخواســت کرد قبل از هرگونه 
تصمیم گیــری و برنامه ریــزی برای انجام کشــت محصولات 
کشــاورزی در ســال زراعی پیش رو، به مرکز جهاد کشاورزی 
مربوطه و کارشناس پهنه و ناظر کشاورزی روستای خود مراجعه 
کنند. حسین صالحی در ادامه گفت:کشــاورزان  با ثبت آمار و 
اطلاعات، مشــورت فنی و علمی، برنامه ابلاغی سطح و میزان 
تولید انواع محصولات کشــاورزی را دریافت و رعایت کنند، تا 
در زمان برداشت و تولید محصول خصوصاً محصولات پرخطر و 
دارای ریسک در بازار از جمله؛ سیب زمینی، پیاز، گوجه فرنگی 
و هندوانه با مشکل فروش و عرضه محصول تولیدی خود مواجه 
نشــوند. معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان اظهار کرد: با توجه به بحران جهانی غذا که تحت 
تاثیر مناقشات سیاســی و درگیری نظامی رخ داده در دو کشور 
برتر تولید کننده محصولات غلات و دانه های روغنی )روســیه 
و اوکراین(  کشت محصولات استراتژیک در دستور کار و مورد 
حمایت اســت. صالحی در ادامه نیز از وجود بسته های حمایتی 
و خرید تضمینی محصولات استراتژیک و اساسی کشت غلات 
و دانه های روغنی خبــرداد و گفت: با توجه بــه ظرفیت بالای 
اســتقبال بازارهای جهانــی در زمینه خرید ایــن محصولات، 
ارزآوری به کشــور  و ضرورت توجه به برنامه ها و سیاست های 
ابلاغی وزارت جهاد کشاورزی، لازم است که کشاورزان منطقه 
ضمن مراجعه و اخذ مشورت از کارشناســان مستقر در مراکز 
جهاد کشاورزی مربوطه، نســبت به دریافت توصیه های فنی و 
اجرایی و بهره مندی از مســاعدت های دولتی در زمینه تولید 
محصولات غلات و دانه های روغنی قبل از آماده سازی زمین و 

شروع تاریخ کاشت اقدام کنند

اسـتان کرمـان که بـه عنـوان یکـی از بنیادهای 
فرهنگـی گردشـگری کشـور، دارای ۷ اثـر 
جهانـی و ۷00 اثـر ملـی ثبـت شـده اسـت، از 
ضعـف زیرسـاخت های توسـعه گردشـگری 
رنـج می بـرد. اسـتان کرمـان کـه در جغرافیای 
کشـور از آن به عنوان پهناورترین اسـتان کشور 
یـاد می شـود دارای هشـت اثـر تاریخـی ثبـت 
جهانی اسـت. ارگ بم بزرگترین سـازه خشـتی 
دنیا، روسـتای دسـت کَند میمند، باغ شـاهزاده 
ماهان بـا ویژگی هـای منحصر به فـرد و معماری 
نـاب، بیابـان لـوت در بخش شـهداد، سـه قنات 
»گوهرریـز« جوپـار در کرمـان، »اکبرآبـاد« 
و »قاسـم آبـاد« در شهرسـتان بـم و روسـتای 
دارسـتان واقع در شهرستان سـیرجان به عنوان 
دهکـده جهانـی گلیم بـه ثبـت جهانی رسـیده 
اسـت.  از سـوی دیگـر سـال گذشـته بـا حضور 
معـاون صنایـع دسـتی وزارت میـراث فرهنگی، 
گردشـگری و صنایع دستی شـهربابک به  عنوان 
شـهر ملـی فیـروزه، قلعه گنـج بـه  عنوان شـهر 
ملی حصیر بافـی، راور به  عنوان شـهر ملی قالی، 
کرمان به  عنوان شـهر ملی صنایع دسـتی و راین 
به عنوان شـهر ملی چاقـو به ثبت ملی رسـیدند.  
بر همین اسـاس می طلبـد با وجـود این ظرفیت 
غنـی در سـطح اسـتان و ۷00 اثـر ملی بـه ثبت 
رسـیده، زیرسـاخت های گردشـگری بر اسـاس 

اسـتانداردهای لازم توسـعه و تقویـت شـوند. 
کرمان یکی از بنیادهای فرهنگی 

گردشگری کشور است
 سـید محمد علـی گلاب زاده بـا تأکید بـر اینکه 
اگـر بگوییـم اسـتان کرمان بـه عنـوان یکـی از 
بنیادهـای فرهنگـی گردشـگری مطـرح اسـت 
سـخن بـه گـزاف نگفتـه ایـم، توضیـح داد: آثار 
تاریخی در اسـتان ها و شـهرهای مختلف کشور 
متعلـق بـه دوره زمانـی خاصی اسـت بـه عنوان 
مثال در اصفهـان ابنیـه تاریخی مربوط بـه دوره 
صفویه اسـت؛ اما در اسـتان کرمان آثـار تاریخی 
مربوط به پیـش از تاریـخ و دوره قاجاریه، پهلوی 
و غیره اسـت.  این تاریخ شـناس کرمانـی با بیان 
اینکـه کرمان بـه عنوان اسـتثنایی ترین اسـتان 
کشور اسـت، عنوان کرد: در اسـتان کرمان پیش 

از تاریـخ مراکـزی مانند تـل ابلیـس را داریم که 
بـرای اولیـن بـار انسـان ها بـه ذوب مس دسـت 
یافته انـد؛ کُنـار صنـدل را بـا قدمت هفـت هزار 
سـاله را داریـم و همچنیـن تپـه یحیـی کـه بـر 
اسـاس تحقیقـات، در ایـن اثـر اولیـن انسـان ها 
در آن زندگـی می کردنـد و بـه اختـراع خـط 
پرداختنـد. او افـزود: ارگ بـم بـا قدمـت بیش از 
دو هزار سـال را در اسـتان داریـم، همچنین آثار 
تاریخی دیگری ماننـد گنبد جبلیـه، ارگ راین، 
باغ شـاهزاده ماهان، مسـجد امام خمینـی)ره(، 
مسـجد جامـع، تخـت درگاه قلـی بیـگ و دیگر 
آثـار تاریخـی را در اسـتان داریـم کـه هـر کدام 
از ایـن آثـار در یـک مقطع خـاص زمانی شـکل 
گرفته و سـامان پیـدا کرده انـد و امـروز گنجینه 
ارزشـمندی از آثـار تاریخـی کرمـان را تشـکیل 
می دهنـد. گلاب زاده اظهار کرد: بـا وجود چنین 
سـرمایه عظیـم و قابـل توجـه انتظـار مـی رود 
که مـا سـالانه میلیون هـا بازدیـد کننده داشـته 
باشـیم کما اینکـه در جاهـای دیگـری که حتی 
وضعیـت پایین تری دارند، شـاهد هسـتیم چند 
ده برابـر اسـتان کرمـان، توریسـت و گردشـگر 
دارنـد.  ایـن تاریخ شـناس کرمانی با بیـان اینکه 
در اسـتان کرمـان زیرسـاخت ها تـا انـدازه ای 
کفایت می کند، عنـوان کرد: اما از نظر سـرویس 
دهـی بسـیار ضعیـف هسـتیم و رفتارهایـی که 
نیاز اسـت با جامعه گردشـگر صـورت بگیـرد را 
به درسـتی انجـام نـداده و هنوز عادت هـای لازم 
را در ایـن زمینـه بـه دسـت نیـاورده ایـم و کم و 

کاسـتی هایی در ایـن زمینـه داریـم.
جذب گردشگر و زیر ساخت های 
گردشگری در استان ضعیف است

او تأکید کرد: دو کار جذب توریسـت و گسـترش 
دادن مجموعه هـا و زیرسـاخت ها بـرای پذیرش 
توریسـت را بایـد همزمان انجـام دهیـم؛ چرا که 
مـا از هـر دو جهـت ضعیف هسـتیم و امیـدوارم 
بتوانیم در این زمینـه توفیقاتی به دسـت آوریم.
گلاب زاده ابراز کرد: امروز باید بخشـی از اقتصاد 
کشـورمان را از قبِل وجود گردشگر تأمین کنیم 
و این مسـئله ای اسـت که همت همه مسـئولان 

استان و کشـوری را نیاز دارد.
معین افضلی مدیر پایگاه میـراث جهانی لوت در 
اسـتان کرمان گفت: اسـتان کرمان پهناورترین 

اسـتان کشـور اسـت که آثار تاریخـی و طبیعی 
بسـیار زیـادی دارد؛ بنابرایـن می طلبـد که همه 
مسـئولان اعـم از اسـتاندار، نماینـدگان مجلس 
شـورای اسـلامی، اداره کل میـراث فرهنگـی، 
گردشـگری و صنایع دسـتی، وزارتخانه و سـایر 
دسـتگاه ها کمک دهنـد تا گردشـگری اسـتان 

توسـعه پایـدار و همه جانبه داشـته باشـد.
 مغفول ماندن ظرفیت لوت برای 

گردشگری
مدیـر پایـگاه میـراث جهانـی لـوت در اسـتان 
کرمان بـا بیان اینکـه در برخـی مـوارد در زمینه 
گردشـگری کارهایی انجام شـده اسـت، تصریح 
کـرد: در حـوزه لـوت زیـر سـاخت های لازم 
همچـون سـرویس بهداشـتی، جـاده، اینترنـت 
و غیـره وجـود نـدارد و در ایـن زمینـه می طلبد 
همه دسـتگاه ها با هـم کمک کننـد. او بـا تأکید 
بر اینکـه مطالبـه گـری در کرمان کـم و ضعیف 
بوده اسـت، ادامه داد: در سـطح اسـتان ۷00 آثار 
ثبت شـده داریم و آیـا اعتبار ملـی و اسـتانی در 
نظر گرفته شـده برای مرمـت این آثار، تناسـبی 
با سـایر اسـتان ها که تعداد آثـار ثبت شـده آنها 

کمتر از ایـن اسـت، دارد؟ 
برنامه جامع گردشگری عملیاتی در 
پهناورترین استان کشور وجود ندارد

 افضلـی افـزود: در خصـوص گردشـگری نیـز 
شـرایط به همین صورت اسـت و ما برنامه جامع 
گردشـگری عملیاتی نداریـم؛ از سـال های 8۶ و 
8۷ همـواره از طـرح جامع گردشـگری صحبت 
بوده اسـت اما طرح جامع عملیاتی وجـود ندارد؛ 
حتی پس از شـهادت سـپهبد شـهید سلیمانی 
در خصـوص گردشـگری مقاومـت و اسـتفاده از 
ظرفیت مـزار ایشـان بارها صحبت شـده اسـت 
امـا ما طـرح قابـل ارائـه ای ندیـده ایم کـه انجام 
شـود.   مدیر پایگاه میراث جهانی لوت در اسـتان 
کرمـان با بیـان اینکه علـی رغم وسـعت کرمان، 
دوسـتان بیشـتر شـعار می دهند تا عمـل کنند، 
خاطر نشـان کرد: در چند سـال گذشـته برنامه 
مدونـی در حوزه گردشـگری که موجب توسـعه 
گردشگری شـود، وجود نداشـته؛ پنج سال است 
که مدیر پایـگاه جهانی لـوت هسـتم و از ابتدای 
ثبت جهانـی ایـن اثـر نیـز پـای کار بـوده ام، اما 
تاکنون اعتبـار اسـتانی در حوزه گردشـگری در 

ایـن زمینه تخصیـص داده نشـده اسـت. محمد 
مهـدی زاهدی بـا تأکیـد بر اینکـه در حـوزه زیر 
سـاخت های گردشـگری ابعـاد مختلـف را باید 
مـورد توجه قـرار دهیم، گفـت: از زمان شـهادت 
حاج قاسـم و دفـن پیکر مطهـر ایشـان در گلزار 
شهدای کرمان، حال و هوای اسـتان تغییر کرده 
اسـت و اسـتان ها و کشـورهای مختلف بـه مزار 
حـاج قاسـم می آینـد؛ بنابراین زیر سـاخت های 
استان و به ویژه در عرصه گردشگری باید توسعه 
پیدا کند.  نماینده مردم کرمـان و راور در مجلس 
شـورای اسـلامی ادامـه داد: اقامتـگاه هـا بایـد 
توسـعه پیدا کند و در این راسـتا هتل سازی باید 
رونق یابد و در اسـتان باید هتل های پنج سـتاره 
و حتـی بالاتـر از این شـرایط بـرای گردشـگران 
خاص احداث کنیـم و همچنین در کنار توسـعه 
هتل ها، به تقویـت اقامتگاه های بـوم گردی باید 
توجه داشـته باشـیم و در ایـن زمینه بـه صورت 
عام باید کار جدیدی صـورت گیرد. او ابـراز کرد: 
مسـئله دیگر در زمینه توسـعه زیرسـاخت های 
گردشـگری توجه بـه پروازهای هواپیما اسـت و 
در ایـن زمینه باید پروازها به اسـتان کرمـان و به 
ویـژه مرکـز اسـتان افزایش یابـد چرا کـه گاهی 
اوقـات شـرایطی بـه وجـود می آیـد کـه پروازها 
کفاف مسـافران را نمی دهد و این مسئله موجب 
می شـود که رغبت آمدن مسـافر و گردشـگر به 

کرمـان کمتر شـود.
ضرورت راه اندازی پروازهای مستقیم به 

کشورهای همسایه
 زاهـدی افـزود: راه انـدازی پروازهـای مسـتقیم 
به کشـور های اطـراف از جملـه ترکیه، امـارات و 
غیره باید مـد نظر قـرار گیرد چـرا که ایـن اقدام 

می توانـد بسـیار اثر گـذار باشـد.
نماینـده مـردم کرمـان و راور در مجلس تصریح 
کرد: خطوط ریلـی مشـکل دارد و مـا باید حتما 
افزایـش قطار و خطـوط ریلی را داشـته باشـیم؛ 
چرا که بسـیاری از گردشـگران ترجیح می دهند 
که با قطـار رفت و آمـد کنند و ما باید تسـهیلات 
لازم را در جهت توسـعه اسـتان فراهم کنیـم.  او 
خاطر نشـان کـرد: عـلاوه بر مـوارد عنوان شـده 
بایـد بـه اصـلاح آسـفالت جاده هـا بپردازیـم تـا 
گردشـگران بـه راحتـی بـه مسـیرهای مناطق 

گردشـگری دسـت پیدا کنند.

 مدیرعامل صندوق بازنشستگی مس ضمانت 
این صندوق برای سرمایه گذاری 8۶ میلیارد 
تومانی شــرکت کانی مــس در منطقه ویژه 
اقتصادی رفســنجان را مطــرح کرد و گفت: 
بنده سود و بازگشت ســرمایه را هم ضمانت 

خواهم کرد.
آرمان حســنی در دیدار با مدیرعامل منطقه 
ویژه اقتصادی رفســنجان با ذکر این مطلب 
که هر صنعتی کــه در منطقه ویژه اقتصادی 
راه اندازی شــود، سودده اســت، اظهار کرد: 
ســه صنعت ماشین آلات ســنگین، روکش 
لاستیک و کلینیک حائز اهمیت بوده و بازار 
آن هم شرکت مس اســت و می توان گفت از 

قبل مشتری آماده است.
او انتقــال آب خلیج فارس به رفســنجان و 
کرمــان و عبــور آن از جــوار منطقــه ویژه 

اقتصادی و اختصاص به این منطقه را از نکات 
مثبتی دانســت که به تامیــن آب واحدهای 
تولیــدی می انجامد و در خصــوص برق نیز 
احداث نیروگاه ۳00 مگاواتی و 500 مگاواتی 
را در منطقه ویژه اقتصادی از زیرساخت های 

مهم برشمرد.
حســنی ضمانت صندوق بازنشســتگی مس 
برای ســرمایه گذاری شــرکت کانی مس در 
منطقــه را مطرح کــرد و گفت: یــک برنامه 
زمان بنــدی ارائه کنید که بودجــه تعریف و 
خط تولید روکش لاســتیک راه اندازی شود، 
ضمن آنکه بنده ســود و بازگشت سرمایه را 

هم ضمانت خواهم کرد.
او صندوق بازنشســتگی و شــرکت مس را 
به عنوان اعتبار برای منطقه ویژه دانســت و 
افزود: این موضوع در حوزه مســؤولیت های 

اجتماعی رقم خواهد خــورد و صنعت روغن 
ماشین آلات سنگین صنعتی ست که مشتری 
دارد و راه اندازی آن موجب می شود اشتغال 

زیادی صورت گیرد.
مدیرعامل صنــدوق بازنشســتگی مس در 
صحبت های خــود به وضعیت کشــاورزی و 
تولید پسته شهرســتان رفسنجان هم اشاره 
کرد که با توجه به خشکســالی دچار بحران 
شــده و اظهار کرد: با توجه به آمار بیکاری، 
ســرقت ها و ســایر معضلات اجتماعی که از 
محــل بیکاری ایجاد می شــود باید نســبت 
به ایجاد اشــتغال ورود کــرد، بنابراین برای 
راه اندازی ایــن طرح از لحــاظ مالی نگرانی 
نداشــته باشــید و کانی مس با هدف درآمد 

و منابع پایدار حمایت لازم را خواهد کرد.
بهرامشاهی مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی 

رفسنجان از استقبال سرمایه داران رفسنجان 
برای سرمایه گذاری مشــارکتی با مجموعه 
مس خبر داد و گفــت: در بحــث نقدینگی 

می توانیم از این پتانسیل استفاده کنیم.
 در این جلسه مقرر شــد مبتنی بر نیازهای 
شرکت ملی صنایع مس ایران و مجتمع مس 
رفســنجان از جمله روکش لاستیک، روغن 
و ماشین آلات معدنی و... ســرمایه گذاری با 
تأمین مالی حدود 8۶ میلیارد تومان از سوی 
شــرکت کانی مس و حمایت و پشــتیبانی و 
ضمانت صندوق بازنشستگی مس در منطقه 
ویژه اقتصادی رفسنجان شکل بگیرد. ضمن 
آنکه نســبت به خرید روغن تولیدشده برای 
دستگاه های شــرکت مس همکاری لازم از 
سوی شــرکت ملی صنایع مس ایران صورت 

گیرد.

استان کرمان دارای۷ اثر جهانی و ۷00 اثر ملی است

پایگردشگریدرکرمانمیلنگد
زاهدی نماینده مردم کرمان و راور: اقامتگاه ها باید توسعه پیدا کند و در کنار آن باید هتل های پنج ستاره برای گردشگران احداث کنیم. 

 در توسعه زیرساخت گردشگری عقب افتادگی داریم.

حمایتمدیرعاملصندوقبازنشستگیمس
ازسرمایهگذاریدرمنطقهویژهاقتصادیرفسنجان

گزارش
راه آرمان

رئیس کل دادگستری استان کرمان هشدار داد
هر اقدام قاچاقچیان مواد مخدر، 

برخورد قاطع پلیس و دستگاه 
قضائی را به دنبال دارد

 رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: عملیات موفقیت آمیز شب 
دوشنبه پلیس کرمان این پیام را به باندهای قاچاق در کرمان و استان های 
همجوار می دهد که مطمئن باشــند تحت رصــد نیروهای نظامی و 
اطلاعاتی هستند و کوچک ترین اقدام آنها برخورد قاطع و شدید نیروها و 

دستگاه قضایی را به دنبال دارد.
حجت الاســلام ابراهیم حمیدی در حاشــیه بازدید از کشــفیات و 
دستاوردهای عملیات شب دوشــنبه ماموران نیروی انتظامی استان 
کرمان و هلاکت شش شرور مسلح اظهار کرد: از نیروهای جان بر کف 
انتظامی تشکر می کنیم که با پیگیری و رصد در راستای تامین امنیت و 

مبارزه با قاچاق مواد مخدر و اشرار مقابله می کنند.
او با اشاره به اینکه در عملیات پلیس کرمان توفیق خوبی حاصل شده، 
افزود: باند بزرگ بین المللی قاچاق مسلحانه مواد مخدر متلاشی شده 
و شش نفر از اشرار مسلح به هلاکت رسیده و مقدار زیادی مواد مخدر و 

سلاح و مهمات کشف شده است.
حمیدی تصریح کرد: در شرق کشور و استان کرمان اشراف اطلاعاتی لازم 
بر گروه های قاچاق مواد مخدر وجود دارد و هماهنگی خوبی بین نیروی 
انتظامی و نیروهای عمل کننده در مبارزه با مواد مخدر وجود دارد و موجب 

توفیقات روزافزون است.
رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: عملیات موفقیت آمیز شب 
دوشنبه پلیس کرمان این پیام را به باندهای قاچاق در کرمان و استان های 
همجوار می دهد که مطمئن باشند تحت رصد نیروهای نظامی و اطلاعاتی 
هستند و کوچک ترین اقدام آنها برخورد قاطع و شدید نیروها و دستگاه 
قضایی را به دنبال دارد و امیدواریم این عملیات درس عبرتی باشد برای 

کسانی که قصد دارند امنیت مردم و جامعه را با اخلال مواجه کنند.
 محمدمهدی فداکار استاندار کرمان نیز در این بازدید اظهار کرد: پلیس 
کرمان عملیات موفقیت آمیزی در درگیر با اشرار سابقه دار داشتد و قریب 

به ۷00 کیلوگرم مواد مخدر کشف شده است.
او با قدردانی از تلاش های نیروی انتظامی در برخورد با قاچاقچیان مواد 
مخدر افزود: نیروها کار بزرگی انجام دادند و امیدواریم دوستان همچنان با 

همت پیش بروند و مردم قدردان تامین کنندگان امنیت باشند.
فداکار با اشاره به کار سخت نیروی انتظامی بیان کرد: دنبال تامین امکانات 

و تجهیزات نیروی انتظامی استان کرمان هستیم زیرا کمبودهایی دارد

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان گفت: تمام مناطق تحت 
تاثیر سیل احتمالی در استان کرمان در آماده باش کامل هستند.

مجید سعیدی گفت:فعالیت سامانه موسوم به مونسون از عصر روز 
سه شنبه ۴ مرداد ماه در استان تشدید شده و بیشترین شدت بارش ها 

را در مناطق غرب و جنوب غرب استان کرمان خواهیم داشت.
او می گوید:هشدار های لازم به فرمانداری ها و اعضای ستاد مدیریت 
بحران استان داده شده تا مراقبت ها و پیش بینی های لازم را برای 
مقابله با سیلاب احتمالی و جلوگیری از خسارت به عمل آورند و 
ستاد های بحران در تمام شهرستان ها، جلسات فوق العاده تشکیل 

دادند و شهرستان های خود را ارزیابی کردند.
به گفته مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان مسئولان مناطق 
تحت تاثیر سیل را شناسایی کردند، ماشین آلات بخش خود را به کار 

گرفته اند و این ماشین آلات را در آنجا مستقر کردند.
او می گوید: از ظرفیت بخش خصوصی و معادن برای مقابله با سیلاب 

احتمالی استفاده شده است. 
سعیدی گفت: پل ها و رودخانه های در معرض سیل در مناطق 

شناسایی شده و مورد بازدید مکرر و ارزیابی قرار گرفته اند. 
سعیدی می گوید: جمعیت هلال احمر هم پایگاه های خود را تقویت 
کرده و آماده باش هستند و اخذ مجوز و امریه برای بالگرد ها در کل 

استان صادر شده یا در حال صادر شدن است.
به گفته او به مدیران و مسئولان در شهرستان ها دستور داده شده 
است تا پایان این سامانه بارشی و احتمال سیل در شهرستان های 

خود بمانند و کسی به مرخصی نرود.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان می گوید:امیدواریم بتوانیم 
سیل احتمالی را به خوبی مدیریت کنیم و از مردم هم تقاضا داریم، 
احتیاط کنند و از قرار گرفتن در مسیر رودخانه ها و کوهستان ها جدا 

خودداری کنند.
او گفت: سامانه مونسون از دوشنبه ۳مرداد، وارد استان شده است 
و بارش های رگباری را در مناطق جنوبی استان داشتیم و طغیان 

رودخانه ها در مسیر رمشک به قلعه گنج، موجب انسداد مسیر شد.
به گفته سعیدی مزارع کشاورزی در شهرستان جیرفت نیز در 
بخش های ساردوئیه و بحرآسمان خسارت های جزئی را بر اثر رگبار 

داشتند و ۳ راه روستایی نیز مسدود شد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان می گوید: مناطق 

قلعه گنج، رودبار جنوب و شهداد نیز دیروز شاهد طوفان شن بودند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان گفت: نسبت 
به سال گذشته در زمینه ایمنی کار بهتر شده، اما هنوز در نقطه 
ایده آل قرار نداریم.واحد های بزرگ به صورت جدی در زمینه 
ایمنی در کار فعالیت دارند اما در واحد های خرد و کوچک 

همچنان دچار چالش هستیم.
مجتبی مصباح در مراسم اعطای نشان ایمنی منطقه 
جنوب شرق کشور اظهار داشت: صرفا برگزاری این مراسم 
تشریفاتی نیست و هدف از برگزاری این مراسم و مراسمات 
مشابه نهادینه کردن فرهنگ ایمنی در سطح واحد های کارگری 

جنوب شرق کشور است.
او عنوان کرد:در سطح کشور در این زمینه کارهای زیادی صورت 
گرفته؛از جمله تشکیل انجمن های صنفی ایمنی و بهداشت، 
خانه های ایمنی و بهداشت، الزامی کردن دوره های آموزشی 
توسط کارآفرین ها و الزامی کردن گذراندن این دوره ها برای 

تایید صلاحیت شرکت ها و دیگر موارد می توان نام برد.
مصباح افزود: نسبت به سال گذشته در زمینه ایمنی کار بهتر 
شده، اما هنوز در نقطه ایده آل قرار نداریم.واحد های بزرگ 
به صورت جدی در زمینه ایمنی در کار فعالیت دارند اما در 

واحد های خرد و کوچک همچنان دچار چالش هستیم.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان تصریح کرد:  
وزارت  تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مردمی سازی بخش ایمنی را 
به انجمن های صنفی ایمنی و بهداشت در سطح کشور واگذار 

کرده است.
در ادامه محمدرضا جهانگیری مدیرکل فنی و حرفه ای استان 
کرمان اظهار کرد:  در استان کرمان بیش از 28 مرکز دولتی و 
بیش  از 1۷0 کارگاه آموزشی در بخش دولتی و بیش از 1800 
آموزشگاه آزاد وابسته به بخش خصوصی آموزش های مهارتی 

را ارائه می دهند.
جهانگیری عنوان کرد: با تفاهم نامه ای که بین سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مرکز 
تحقیقات کشور به زودی منعقد می شود، آموزش های ایمنی 
در سازمان فنی و حرفه ای رونق بیشتری خواهد گرفت و ما کل 
امکانات اعم از منابع مالی و منابع انسانی سازمان آموزش فنی 
و حرفه ای را در اختیار اداره کل تعاون قرار می دهیم و در زمینه 

آموزش ای ایمنی پر رونق تر از گذشته وارد خواهیم شد.

نماینــده مــردم کرمــان و راور در مجلس خواســتار 
رسیدگی به وضعیت راه های استان کرمان در سفر آتی 

ریاست جمهوری شد.
محمدمهدی زاهدی در جلســه علنی مجلس شــورای 
اســلامی در تذکر شــفاهی خود گفت: ســفر ریاست 
جمهوری به اســتان کرمــان در آینــده نزدیک انجام 
می شود لذا ضرورت دارد پروژه های مربوط به وضعیت 
راه های اســتان مورد توجه قرار گیرد تا شاهد کاهش 

آمار کشته  شدن و از بین رفتن هموطنانمان باشیم.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
اظهار کرد: دو باند شدن مســیر کرمان- شهداد، بهبود 
مســیر کرمان – بم، احیــای جاده قدیمــی گلباف – 
کرمان از جمله موضوعاتی اســت که باید به آن توجه 

شود.
او تصریح کرد: همچنین دو باند کردن مسیر کرمان به 
کوهپایه و دو باند کردن مســیر کرمان به راور از دیگر 
موضوعات مرتبط با وضعیت راه های مواصلاتی اســتان 

کرمان است که در این سفر باید به آن توجه شود.
زاهدی در پایان خواستار احداث مســیر انتقال آب به 

راور از سدهای تعیین شده شد.

فرماندار شهرســتان جیرفت گفت:در بخش 
اســفندقه، آب نماهای محــور عباس آباد به 
شهرســتان ارزوئیه مسدود شــده است که 
راهداری برای بازگشــایی مســیرها اعزام 
شــده اند همچنیــن در نقاط حادثــه خیز 

دستگاه ها در حال انجام کار هستند.
احمد بلند نظــر در خصوص آخرین وضعیت 
سامانه بارشی فعال شــده در جنوب استان 
و شهرســتان جیرفت گفت: این سامانه در 
نقاط مختلف شهرستان جیرفت در روزهای 
گذشته مشــکلاتی را ایجاد کرد که با حضور 
به موقع راهداری،بخشداری ها و دهیاری ها 
مسیرها باز شــدند و جاهایی که سیل ایجاد 
شده بود مورد بررسی و سرکشی قرار گرفت.
فرماندار شهرســتان جیرفت بــا بیان اینکه 
در حوزه بخش مرکزی، ســیل بند در حال 
ترمیم است و مســیری که دچار آبگرفتگی 
شده، باز شــده اســت،ادامه داد: در بخش 
اســماعیلیه از دیروز عصر طوفــان و گرد و 
غبار داشــته ایم و این امر موجب خســارت 
به محصول باغداران شده اســت که میزان 

خسارت در حال ارزیابی است.

او بیــان کــرد: در بخــش اســفندقه، آب 
نماهــای محور عبــاس آباد به شهرســتان 
ارزوئیه مسدود شده است که راهداری برای 
بازگشایی مسیرها اعزام شده اند و در بخش 
جبالبارز چند روســتا دچار آسیب شده اند؛ 
همچنین روســتاهای رمون، بحرآســمان و 
سراب مســدود شــده اند که با انجام برخی 
اقدامــات، مــردم در روســتای رمــون که 
جمعیت پنج هزار نفــر دارد، می توانند عبور 

و مرور کنند.
بلنــد نظر با اشــاره به اینکــه در حوزه بحر 
آسمان، جاده کوهســتانی است که در حال 
بازگشایی مسیر هســتیم و در نقاط حادثه 
خیز دســتگاه ها در حال انجام کار هستند، 
اظهار کــرد: در حال حاضر مشــکل خاصی 
نداریم و روســتاهایی که مشــکل دارند به 

دلیل کوهستانی بودن منطقه است. 
او افزود روســتای رمــون از توابــع بخش 
ساردوئیه دو مسیر ارتباطی دارد که یکی از 
مسیر ها تا اطلاع ثانوی مسدود است و مسیر 

ارتباطی دیگر قابلیت تردد دارد.
فرماندار شهرســتان جیرفت بــا بیان اینکه 

بارش بــاران تا عصــر جمعه ادامــه دارد و 
نیروها در حال پیگیری و بازگشایی هستند، 
تصریح کرد: توصیه مان به مردم این اســت 
که با توجه به اینکه طوفان شروع شده است، 
در مسیر رودخانه ها و مسیل ها قرار نگیرند؛ 
چرا کــه ممکن اســت در بالا دســت دچار 
سیل شوند؛ همچنین کشــاورزان نسبت به 
برداشــت محصول خرما اقدام کنند چرا که 
وقوع طوفان و گرد و غبار به محصولات آنها 

ضرر و خسارت می رساند.

او با اشاره به اینکه در حال حاضر وظیفه ما 
این است که راه ها و شریان های اصلی را در 
زمینه ســیل باز نگه داریم تــا بتوانیم امداد 
رسانی کنیم، خاطرنشان کرد: مردم از انجام 
سفرهای غیر ضرور پرهیز کنند و با توجه به 
وقــوع ریزگردها و طوفان توصیــه می کنیم 
که افراد مسن، میانسال، خردسالان و افراد 
دارای بیمــاری زمینــه ای از منــزل خارج 
نشــوند تا این مشــکل در روزهــای آینده 

برطرف شود.

زاهدی در تذکر شفاهی:
ضرورت رسیدگی به وضعیت 
راه های استان کرمان در سفر 

ریاست جمهوری

آخرین وضعیت سامانه بارشی فعال شده در جنوب استان کرمان؛

سیل بند بخش مرکزی در حال ترمیم است

آماده باش کامل استان کرمان 
برای سیل احتمالی

ایمنی در واحدهای تولیدی 
کرمان ایده آل نیست

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( با 
بیان اینکه همه گندم تولیدی کشاورزان باید 
خریداری شود تا نیاز به واردات به حداقل برسد 
گفت: باید در این زمینه مطالبات گندم کاران 
به موقع پرداخت شــود که انگیزه آنها برای 

تولید بیشتر شود.
به گزارش خبرنگار فارس، عارف نوروزی رئیس 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره( 
امروز در همایش آغاز ســال زراعی جدید با 
عنوان طرح جهش تولید در دیم زارهای کشور، 
افزود: وزارت جهاد کشاورزی باید تمام تلاش 
خود را صرف کند تا خرید تضمینی گندم از 
کشاورزان به طور کامل انجام شود و مطالبات 

آنها هم به موقع پرداخت شود.
نوروزی در بخش دیگری از صحبت های خود 
گفت: همه مسئولان کشــور مأموریت هایی 
دارند که بایــد به خوبی عمــل کنند و این 
پسندیده نیست که یک مســئول خودش 
هم منتقد باشــد، در حالی که هــر کدام به 
مأموریت های محول خود عمل کنند گره ها 

باز خواهد شد.
وی اضافه کرد: در اجرای طرح دیم زارها اگر 
درآمد کشــاورز در هر هکتار از 12 میلیون 
تومان به 50 میلیون تومان برسد، در حقیقت 
ما توانســته ایم، آنها را توانمنــد کنیم و این 
مأموریت خوبی اســت کــه باعث مهاجرت 

معکوس خواهد شد.
نوروزی ادامه داد: با توجه به تحقیقی که در ۷0 
هزار روستا انجام شده از سال 1۳2۶ تا کنون 
دو سوم آنها یا به شهر تبدیل شده اند و یا خالی 
از سکنه شده اند، یعنی سیمای روستایی خود 
را از دست داده اند.  رئیس ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( به دو ماموریت اصلی ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( اشاره کرد و 
گفت:  امنیت غذایی و تأمین دارو از برنامه های 
اصلی این ستاد اســت که گام به گام موارد از 

پیش رو برداشته شده است.
وی در پایان تأکید کرد: توسعه آبزی پروری 
در کشــور یکی از اقدامات مهمی است که 
می تواند امنیت غذایی کشور را ارتقاء بخشد 
و باید در این زمینه ســرمایه گذاری و تلاش 

بیشتری شود.

یک جفت جوراب به 
قیمت۷روز کاری

با گــذر از هر خیابانی یــا حتی عبور و 
مرور در مترو می تــوان جوراب خرید. 
امــا بازار خریــد جوراب هــای رنگی، 
عجیب و گران قیمت حسابی داغ شده 
است. به نظر می رسد این کالا همیشه 
ارزان ترین باشــد. به دلیل ارزان بودن 
جوراب در بسیاری از موارد این شوخی 
باب است که این کالا هدیه مخصوص 
روز پدر اســت. اما حــالا بنظرم ورق 
برگشــته و این کالا نیز لاکچری شده 
اســت. هر چند که برای قشر متوسط 
و ضعیف جامعــه هنوز نیز جوراب های 

ارزان در بازار است.
نــرخ جوراب هــای مردانــه از 5 هزار 
تومان آغاز می شود و در کمال تعجب 
تــا 1 میلیــون و ۷00 هــزار تومــان 

می رسد.
در ســایت ها جوراب هایی بــه مبلغ 1 
میلیــون تومان فروخته می شــوند که 
ظاهر خاصی ندارند. به دلیل اینکه این 
جوراب ها با قیمت های نجومی خارجی 
و وارداتی هستند. به سراغ سایت های 

اصلی تولید کننده می روم.
برای مثال نرخ جورابی که از یک برند 
ترک است حدودا 229 لیر است که به 
پول کشــور ما ۴12.200 تومان است 
اما در ســایت های اینترنتی داخلی به 
مبلغ 1،081،810 تومــان به فروش 
می رســد. حتی اگر هزینــه گمرک و 
سود فروشــنده را هم حســاب کنیم 
چنیــن نرخ هایی به شــدت عجیب به 
نظر می رســد. اختلاف نرخ میان مبلغ 
فروش در ایــران با خــارج ۶۶9 هزار 

تومان است.
عمق فاجعه اینجاســت کــه پول این 
جوراب ها برابر با دســتمزد ماهانه یک 
کارگر در ســال 98 اســت. با تصویب 
قــل  یــش ۳۶.5 درصــدی حدا فزا ا
دستمزد سال 1۳98 از یک میلیون و 
112 هزار تومان به یک  میلیون و 51۷ 
هزار تومان رســید. کارگری که با این 
حقوق ۳0 روز خود را می گذراند حالا 

نرخ یک جفت جوراب است.
حتی اگر بخواهیم بــا حقوق کارگران 
در 1۴01 نیــز قیمــت ایــن جوراب 
ها را حســاب کنیم به نتایــج جالبی 
می رسیم. حقوق روزانه یک کارگر در 
1۴01 حدود 1۳9 هزار تومان است. با 
این حساب قیمت این جوراب ها برابر 

با حقوق ۷ روز یک کارگر خواهد بود.

معاون اقتصادی وزیر کشور با بیان اینکه تقویت 
معیشت مرزنشینان و به ویژه ملوان ها در دستور 
کار دولت است؛ گفت: آیین نامه سامان دهی 

واردات "ته لنجی" هنوز تکمیل نشده است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، 
محسن کوشش تبار معاون اقتصادی وزیر 
کشور در حاشیه بازدید از رو یداد هم افزایی 
مدیریت ایران در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
شرکت های دانش بنیان در تحقق شعار سال 
مبنی بر توسعه اشتغال چه نقشی دارند، گفت: 
نفس برگزاری چنین نمایشگاهی قطعاً حرکت 
روبه جلویی است، از همه مهم تر باورپذیری ورود 
بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان به 

عرصه های اقتصادی است.
می بایست  امسال  افزود:  ادامه  در  وی 
شرکت های دانش بنیان مورد توجه قرار 
می گرفتند که این نمایشگاه هم بر این 
موضوع صحه می گذارد. توجه به شرکت های 
دانش بنیان از روی تبلیغات نیست بلکه این 
شرکت ها به ظهور و بروزی رسیده اند که حتی 
در فرمایشات مقام معظم رهبری هم در ابتدای 
سال نقش ویژه ای دارند، یعنی ارزش افزودۀ 
ایران اسلامی با حضور شرکت های دانش بنیان 
وارد مرحلۀ جدیدی در دنیا می شود و آثار 
و نتایج آن هم در بسیاری از کشورها مانند 

کشورهای آمریکای جنوبی مشهود است.
وی در ادامه افزود: اگر ما امروز شاهد این هستیم 
که در ونزوئلا 1میلیون )هکتار( زمین کشاورزی 
در اختیار ایران قرار می گیرد آن هم در وضعیتی 
که ما می بینیم مشکل ذخایر استراتژیک در دنیا 
وجود دارد، نشان دهندۀ این است که ایران قوی 

و بزرگ به سطحی از تبادلات دانشی رسیده 
است که کشورهای دیگر سراغ آن می آیند 
که این موضوع قطعاً نشان دهندۀ دانش فنی 
همین شرکت های دانش بنیان است که در 

سطح بین المللی هم بروز دارد.
سامان دهی واردات ته لنجی با 
تمرکز به روی تقویت ملوان ها

معاون اقتصادی وزیر کشور در پاسخ به سؤالی 
مبنی بر آخرین وضعیت آیین نامه های ابلاغی 
در خصوص واردات ته لنجی گفت: بسیار لازم 
بود که آیین نامۀ ساماندهی ته لنجی ها و حتی 
کولبری ها تکمیل شود که این امر با محوریت 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا شروع شده است، اما 
وزارت کشور هم نقش بسیار جدی کنار دیگر 
سازمانها داشته است و کار بسیار جدی در این 
خصوص انجام شده اما هنوز تکمیل نشده است.
وی افزود: ساماندهی این آیین نامه بیشتر 
متوجه تقویت ملوان ها است تا لنج و لنج دارها، 
با این رویکرد که ما بتوانیم مرزنشینان دریایی 
و خشکی خودمان را از نظر معیشتی تأمین 

کنیم، چرا که اینها صیانت کنندگان اصلی 
مرزهای کشور ما هستند و در اصل پیشران های 
توسعه همین مردم مرزنشین ما هستند، 
بنابراین رویکرد ما تقویت معیشت مرزنشینان 
به خصوص ملوان ها است، که تا کنون کلیات 
این آیین نامه به نوعی تعیین شده و در مرحله 
کار کارشناسی در سطح سران سه قوه است و 
نقطه نظراتی را رؤسای محترم سه قوه داشته اند 
که در حال تبادل نظر و جمع بندی کارشناسی 

است و به زودی نهایی می شود.
وی در خصوص آیین نامه واردات خودرو 
نیز گفت: تا جایی که بنده مطلع هستم، کار 
کارشناسی برای نحوۀ اجرایی شدن این طرح 
در دولت در حال انجام است و همکاران ما در 
دولت روی آن کار می کنند و به محض نهایی 
شدن، جزئیات طرح علنی خواهد شد. به نظر 
می رسد طولانی شدن ابلاغ این آیین نامه 
به دلیل حساسیت بالای آن است چرا که به هر 
حال اگر درست به این موضوع پرداخته نشود 

می تواند از فرصت به تهدید تبدیل شود.

رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی از ارائه پیشنهاد 
افزایش وام نهضت ملی مسکن به ۷00میلیون 
تومان به شورای پول و اعتبار خبر داد، وام این طرح 

در زمان حاضر ۴50میلیون تومان است.
به گزارش خبرنگار خبرگزاری تسنیم، رستم 
قاسمی وزیر راه و شهرسازی با حضور در برنامه 
جهان آرا با یادآوری این که طی 10 سال گذشته 
به دلیل عدم توجه به بخش مسکن بین عرضه و 
تقاضا فاصله زیادی به وجود آمده است ،  اظهار کرد: 
در کشور 8 میلیون مستاجر داریم، ضمن این که با 
توجه به ازدواج ها،  سالانه نیازمند ساخت ۷00 تا 

800 هزار واحد مسکونی هستیم.
وی ادامه داد: برای رفع این نیازها، رئیس جمهوری 
دستور ساخت ۴ میلیون مسکن را داد که البته اگر 
سالانه یک میلیون مسکن را هم بسازیم باز با کمبود 

مواجه خواهیم بود.
وی با اشاره به ثبت نام 5.۴ میلیون متقاضی در 
نهضت ملی مسکن و پالایش ۳.2 میلیون نفر از 
این تعداد،  افزود:  تاکنون اراضی یک میلیون و 500 
هزار واحد تأمین شده است و تا شهریور اراضی ۳.2  

میلیون واحد تعیین تکلیف خواهد شد.
وی با یادآوری این که همه زمین های واگذار شده به 
مردم در نهضت ملی مسکن 99 ساله و رایگان است، 
بیان کرد: در دولت نهم و دهم برای 1.۶ میلیون 
مسکن زمین تأمین شد اما در نهضت ملی مسکن 
زمین ۳.2 میلیون واحد تأمین می شود و 800 هزار 

واحد نیز مسکن روستایی است.
هزینه ۷میلیون تومانی ساخت
هر مترمربع نهضت ملی مسکن

وزیر راه و شهرسازی در ادامه با ابراز این که به دلیل 

تورم امکان پیش بینی قیمت تمام شده ساخت 
وجود ندارد، تصریح کرد: هزینه ساخت هر 
مترمربع ۶ تا ۷ میلیون با تورم امروز تمام می شود 
اگر تسهیلات نهضت ملی مسکن به ۷00 میلیون 
تومان برسد بخشی از مشکل رفع می شود که ما این 
موضوع را به دولت و شورای پول و اعتبار پیشنهاد 

داده ایم.
قاسمی گفت: اقساط تسهیلات نهضت ملی مسکن 
20 ساله و پلکانی است و براساس 50 درصد از 
هزینه های درآمدی خانواده ها پیش بینی شده 

است.
تحویل واحدهای نهضت 

ملی مسکن از شهریور
وزیر راه و شهرسازی از تحویل 100 هزار واحد 
نهضت ملی مسکن تا شهریور امسال خبر داد و با 
اشاره به این که اگر مردم در سامانه ملی املاک و 
اسکان ثبت نام نکنند از ارائه بسیاری از خدمات 

محروم می شوند،  گفت: اکنون اطلاعات ۷2 میلیون 
نفر را در سامانه داریم و با وجود آنکه تکمیل نشده 

است جامع ترین سامانه اطلاعات مردم است.
قاسمی با اعلام این که "برای ۷50 هزار واحد خانه 
خالی کشور به سازمان مالیاتی قبض مالیاتی 
داده ایم"،  اضافه کرد: از این رقم حدود ۶0 هزار مالک 
اعتراض کرده اند. هدف از مالیات خانه خالی، درآمد 
برای دولت نیست بلکه می خواهیم عرضه مسکن 
را زیاد کنیم و اگر مالکان خانه را خالی نگه دارند 
مالیات می پردازند و در صورت عدم پرداخت، جریمه 
می شوند. وی با تأکید بر این که بانک های فعال در 
حوزه املاک در صورت عدم پرداخت مالیات جریمه 
خواهند شد، اظهار کرد: قیمت گذاری مسکن در 
بسیاری از کشورها وقتی با بحران مواجه می شوند 
گرفته می شود و این مصوبه ها در دو سال گذشته هم 
وجود داشت، این مصوبه سقف 25 درصد در سران 
تصویب شد و بسیاری از مالکان واحدهای اجاره ای 

خود را تخلیه نکردند و تمدید کردند.

پیشنهادوزیرراهبرایافزایشواممسکن
به۷۰۰میلیونتومان

ونزوئلا۱میلیونهکتارزمینکشاورزی
دراختیارایرانقرارداد

رییس هیات مدیره انجمن شرکت های هواپیمایی با اعلام اینکه بلیت 
هواپیما با قیمت بازار سیاه به فروش می رود، گفت: برای جلوگیری از سوء 
استفاده چارترکنندگان تمام پروازهای چارتری اربعین حذف شد و مسافران 

بلیت های کربلا را با نرخی که اعلام می شود خریداری کنند.
به گزارش ایرنا»سید عبدالرضا موسوی« افزود: یکی از معضلات اصلی 
شرکت های هواپیمایی، چارترکنندگان هستند و اکنون بلیت هواپیما 
در اکثر مسیرها با قیمت بازار سیاه به فروش می رود. وی توضیح داد: 
چارترکنندگان از وضعیت اقتصادی شرکت ها سوء استفاده می کنند و تقاضا 
داریم که با مشارکت دولت و برنامه ریزی برای تقویت وضعیت اقتصادی 
ایرلاین ها ، فعالیت چارترکنندگان محدود شوند. موسوی گفت: در این 
باره با ایرلاین ها رایزنی شده است که از فروش مسیرها به چارترکنندگان 
خودداری کنند اما ضعف اقتصادی ایرلاین ها مانعی جدی برای توقف فروش 
چارتری است. رییس انجمن شرکت های هواپیمایی افزود: با این حال تمام 
پروازهای چارتری اربعین حذف شد و به مسافران اعلام می کنیم بلیت را با 
نرخ مشخصی که  به زودی اعلام می شود مستقیم از سایت های هواپیمایی 
خریداری کنند. از دولت تقاضا داریم از ظرفیت کارشناسی فعالان حوزه 
صنعت استفاده شود نه افرادی که خدمات سفر را می فروشند. وی با بیان 
اینکه شرکت های هواپیمایی به دنبال ثروت اندوزی نیستندو می خواهند 
خدمات ارائه دهند، گفت: امروز از ۳۳۳ فروند هواپیمای مسافری فقط 50 
درصد فعال هستند که جدای از موضوع تحریم و موانع سر راه ورود قطعه، 
مشکلات اقتصادی در صنعت هوانوردی وجود دارد که ایمنی را تحت 
تاثیر قرار داده است. وی با بیان اینکه باید به دنبال راه حل برای بازگرداندن 
هواپیماها به سرخط پروازها باشیم، گفت: بلیت هواپیما بازار سیاه پیدا کرده 
است و دوره انتظار تهیه بلیت به دلیل زمین گیری تعداد هواپیماها بالا رفته 
است. بلیت فعلی هواپیما بر اساس نرخ بلیت 25 هزار تومانی بسته شده است 
و معمولا حدود ۶0 درصد هزینه هواپیماها از جمله هزینه های نشست و 
برخاست،خرید قطعات، خرید روغن، تایر، گریس، موکت و روکش هواپیما 

تا خرید نشریاتی که خلبان ها در پرواز نیاز دارند با دلار محاسبه می شود.

 تمام پروازهای چارتری
 اربعین حذف شد

رئیس ستاد اجرایی
 فرمان حضرت امام )ره(:

درآمد کشاورز از هر 
هکتار باید 50 میلیون 

تومان باشد

یم
سن

س: ت
عک

یم
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عک

صندوق توسعه ملی از مسدود کردن حساب ارزی بانک هایی که اقساط آن ها 
سررسید شده، خبر داد. به گزارش تسنیم، با ابلاغ شیوه نامه اصول مطالبات 
غیرجاری صندوق  توسعه ملی، شرایط پرداخت تسهیلات معوق از سوی 

تسهیلات گیرندگان اعلام و در دستور کار قرار گرفت.
این موضوع مدت ها به چالشی بین صندوق توسعه ملی و تسهیلات 
گیرندگان دارای وام های معوق، تبدیل شده بود. در همین رابطه معاون 
بانکی و اعتباری و عضو هیأت عامل صندوق توسعه ملی گفت: صندوق 
توسعه ملی باید در زمان سررسید وام ها، مطالبات خود را اخذ کند، بر 
این اساس صندوق، با هماهنگی بانک مرکزی شروع به مسدود کردن 

حساب های ارزی بانک هایی کرده که اقساط آن ها سررسید شده است.
همچنین در جلسات مشترکی که با بانک مرکزی برگزار کردیم، مقرر 
شد با همه بانک ها به صورت جداگانه، درمورد پروژه هایی که اقساط آن ها 

سررسید شده است، جلساتی برگزار شود.

حساب ارزی چند بانک مسدود شد

»خوراکی هـا،  عمـده  گـروه  در  تورمـی  فاصلـه 
آشـامیدنی ها و دخانیـات« نسـبت بـه مـاه قبـل 0.5 
واحـد درصـد افزایـش داشـته اسـت و در گـروه عمده 
»کالاهـای غیـر خوراکـی و خدمـات« نسـبت بـه مـاه 

قبـل بـدون تغییـر اسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار ایلنـا، امـروز مرکز آمـار ایـران با 
انتشـار آمار مربـوط به تـورم کالاهـای مصرفی بـادوام 
و خوراکـی بـه تفکیـک دهک هـای مختلـف درآمدی 
پرداخته و اطلاعاتـی را در این رابطه منتشـر کرد.  بنابر 
این آمار که براسـاس شـاخص های قیمتی جمع آوری 
شـده اسـت، صرف نظـر از دهک هـا، شـاخص قیمـت 
کالاهای خوراکی و مصرفی بـی دوام و دخانیات و… به 
نسـبت سـال گذشـته )تیرماه 1۴00 تا تیرماه 1۴01( 
نزدیک به دو برابر افزایش یافتـه و از رقم ۴18.5 در کل 

کشـور به رقم شـاخص ۷۷8.5 رسـیده است. 
جدول یک 

همچنیـن بر اسـاس ایـن آمـار، تورم بـرای دهـک اول 
)فقیرتریـن دهک( چیـزی در حـدود ۶درصـد از تورم 
بـرای دهـک دهـم )ثروتمندتریـن دهـک درآمـدی 
کشـور( بیشـتر اسـت. براین اسـاس صرف نظر از اقلام 
مصرفـی خوراکـی و غیـر خوراکی، تـورم سـالانه برای 
دهـک دهم رقمـی حـدود ۳8.9 درصـد و بـرای دهک 

یکـم ۴۴.8درصد محاسـبه شـده اسـت. 
جدول دوم/ جدول سوم

ایـن در حالی اسـت که همیـن آمـار در تیرمـاه 1۴00 
)سـال گذشـته( معکـوس بـوده اسـت. یعنـی تـورم 
فقیرتریـن دهـک ۴۴.5درصـد )سـالانه( بـوده و تورم 
بـرای دهک چهـارم چیزی حـدود ۴۴درصد محاسـبه 
شـده اسـت، اما در همـان نقطـه از سـال، تورم سـالانه 
)12ماهـه( بـرای ثروتمندتریـن دهـک نزدیـک بـه 
50درصد بوده که ۶درصـد از طبقات درآمـدی فقیرتر 
جامعـه بیشـتر اسـت.  به نظـر می رسـد حـذف ارز 

ترجیحی که بیشـتر سـبد مصرفی گروه هـای درآمدی 
ضعیف تـر را پوشـش مـی داد، موجـب ایـن جابجایـی 

دهکی تـورم نسـبت بـه سـال گذشـته بوده اسـت. 
مرکـز آمـار می گویـد نـرخ تـورم کل کشـور در تیـر 
مـاه سـال 1۴01 حـدود ۴0.5درصـد اسـت. محدوده 
تغییـرات تـورم دوازده ماهـه در گـروه عمـده خـوراک 
و دخانیـات بیـن 5۴.2 درصـد بـرای دهـک چهـارم و 
پنجـم و ششـم تـا 55.9 درصد بـرای دهک اول اسـت. 
همچنیـن اطلاعـات ذکـر شـده در مـورد گـروه عمده 
مصرفـی کالاهـای غیرخوراکـی و خدمـات بیـن ۳1.۶ 
درصد بـرای دهک ششـم تـا ۳۴.9 درصد بـرای دهک 

دهم اسـت. 
طبـق محاسـبات مرکـز آمـار، ضریـب اهمیـت اقـلام 
خوراکی، آشـامیدنی و… برای دهـک اول )فقیرترین( 
در تیرمـاه سـال جـاری حـدود ۴۳.۳درصـد اسـت و 
همیـن شـاخص »ضریـب اهمیت« بـرای دهـک دهم 

)10درصـد بـالای ثروتمنـد جامعـه( 1۷.2 اسـت. این 
در حالـی اسـت کـه در مـورد خدمـات و کالاهـای غیر 
خوراکـی بادوام تـر شـاخص ضریـب اهمیـت بـرای 
10درصـد فقیرتـر جامعـه )دهـک اول( 5۶درصـد 
و همیـن ضریـب اهمیـت در ایـن کالاهـا بـرای 
ثروتمندتریـن دهک )دهـک دهم( 82.8درصد اسـت. 

جدول چهار
بر اسـاس اعـداد مربـوط بـه تـورم در میـان دهک های 
مختلـف هزینـه ای، فاصلـه تورمـی دهک هـا در ایـن 
ماه بـه 5.8 واحـد درصد رسـید که نسـبت به مـاه قبل 
)۴.۴ واحـد درصـد( 1.۴ واحـد درصـد افزایش داشـته 
اسـت. فاصلـه تورمـی در گـروه عمـده »خوراکی هـا، 
آشـامیدنی ها و دخانیـات« نسـبت بـه مـاه قبـل 0.5 
واحـد درصـد افزایـش داشـته اسـت و در گـروه عمده 
»کالاهای غیر خوراکی و خدمات« نسـبت بـه ماه قبل 

بـدون تغییر اسـت.

تورمفقیرتریندهک۶درصدبیشازثروتمندتریندهک
افزایش 100 درصدی قیمت  کالاهای خوراکی نسبت به تیرِ سال گذشته

وزیر راه و شهرســازی از صدور قبض مالیاتی برای ۷50 هزار مالک خانه 
خالی خبر داد و گفت: تنها ۶0 هزار نفر از آنها اعتراض کرده اند.

به گزارش  مهر، رســتم قاســمی وزیــر راه و شهرســازی در برنامه زنده 
تلویزیونی جهان آرا درباره اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی گفت: بر 

اساس این قانون وزارت راه و شهرسازی مکلف به راه اندازی سامانه املاک و اسکان کشور است 
که در همین دولت این سامانه راه اندازی شد.

وی افزود: اگر این ســامانه خوب راه اندازی شــود و همه اطلاعات مورد نیاز در آن درج شــود 
یک بانک اطلاعاتی دقیق خواهیم داشــت که حتی نیازی به آمارگیری 5 ســاله نفوس و مسکن 

نخواهیم داشت.
قاســمی با بیان اینکه مردم از خوداظهاری در سامانه املاک و اسکان اســتقبال نکرده اند ادامه 
داد: در قانون مالیات بر خانه های خالی آمده که اگر مردم خوداظهاری نکردند از دریافت برخی 
خدمات مانند خدمات بانکی، دســته چک و امثال آن منع خواهند شــد کــه معاون اول رئیس 

جمهور بخشنامه آن را به همه دستگاه ها ابلاغ کرده است.

برای ۷50 هزار مالک خانه خالی
 قبض مالیاتی صادر شده

سخنگوی صنعت برق گفت: امسال ۴0 درصد از مشترکان خانگی مشمول 
پاداش مدیریت مصرف شدند.

به گزارش مهر به نقل از شرکت مدیریت شبکه برق ایران، مصطفی رجبی 
مشهدی اظهار داشت: از 28 میلیون قبض صادره در بخش خانگی بیش از 

11 میلیون و 110 هزار مشترک مشمول پاداش صرفه جویی یا پاداش مدیریت مصرف شدند که این 
عدد در قسمت چپ قبض دریافتی آنان با عنوان های »تخفیف مدیریت مصرف، پاداش صرفه جویی 

و یا پاداش مدیریت مصرف« درج شده است.
وی با بیان اینکه امسال ۴0 درصد از مشترکان خانگی مشمول پاداش مدیریت مصرف شدند، ادامه 
داد: همکاری خوب مردم در ماه های تیر و مرداد در بخش خانگی به خصوص در ساعت اوج مصرف، به 
پایداری شبکه کمک شد و از طرف دیگر این همکاری سبب شد مشترکان مشمول پاداش مدیریت 
مصرف شوند.  سخنگوی صنعت برق درباره چگونگی نحوه برخورد با مشترکان پرمصرف خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر ۴ درصد از مشترکان پرمصرف هستند که مصرف برق آنان بیش از 2 برابر است که 

به میزان 1۴ تا 20 درصد از یک مشترک متعارف در یک منطقه مصرف دارند.

۴0 درصد مشترکان خانگی برق 
مشمول پاداش صرفه جویی شدند

معاون وزیر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی در تشــریح افزایش 
5۷درصــدی حقوق کارگــران گفت: در ســال های قبل حقوق 
کارگری فریز و حداقل برای هر کارگر 2 میلیون و ۶00 هزار تومان 

بوده است، در سال 1۴00 این میزان به 2 میلیون و ۶50 هزار تومان افزایش یافت اما امسال 
یک میلیون و 500 هزار تومان به این عدد اضافه شد و حداقل حقوق کارگران را به ۴ میلیون 

و 1۷0 هزار تومان رساند.
رعیتی فرد اضافه کرد: چون این عدد در سال های قبل فریز شده بود، یک میلیون و 500 
هزار تومان افزایش در حقوق کارگران عدد خیلی بزرگی خود را نشان داد که 5۷ درصد بود.

وی اظهار داشت: برخی نیز اعلام کرده بودند که افزایش 5۷درصدی حقوق کارگران تأثیرات 
تورمی دارد اما بررسی کارشناسان نشان می دهد که تأثیر تورمی این افزایش فقط ۳ تا 5 
درصد بوده و به طور قطع نقدینگی در بازار و موضوعات مختلف مربوط به دلار بیشــتر در 

تورم تأثیر داشته است.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
اثر تورمی افزایش حقوق کارگران 

فقط 3 تا 5 درصد بود
کاربرق مالیات

کاغذ اقتصادی

1

2

3

۴
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چهارشنبه 05  مرداد ماه 1401

جنگل های »مانگرو«، زیستگاه 
امن آبزیان و پرندگان

جنگل های »مانگرو« اکوسیستم های غنی هستند که به شکل های 
منحصر به فردی از کره زمین و بشــر حمایت می کنند. مانگروها 
مشابه با جنگل های خشک هســتند اما این اکوسیستم با فراهم 
کردن شرایط و زمینه برای رشد ماهی ها، ذخیره کربن و مقابله با 

سیل از کره زمین با تاثیرات چندگانه حفاظت می کند.
به گزارش ایســنا، "کرنا" یا مانگرو جامعه گیاهی شامل درختان 
و بوته هایی است که در زیســتگاه های آبرفتی و آب شور ساحلی 
مناطق گرمسیری و زیر گرمســیری )عرض جغرافیایی زیر 25 
 Avicennia :درجه( می رویند. دو گونه مشهور حرا )نام علمی
 Rhizophhora :( و چنــدل )نــام علمــیmarina
mucronata( در این نوع جنگل ها وجود دارد که هر دو گونه 
آن در ایران یافت می شود و در نواحی ساحل خلیج فارس و دریای 

عمان به شکل نوار باریکی به طور پراکنده دیده می شود.
کلمه مانگرو اسم مرکبی است معرف اکوسیستم خاص در مناطق 
اســتوایی، حاصل از تجمع بســیار ویژه ای از گیاهان و جانوران 
در سواحل پســت خورها، دلتاها، برکه ها و ســواحل دریاها و در 
عین حال نشــانگر و معــرف درختان و درختچه هــای این گونه 
اکوسیســتم ها نیز اســت. این گیاهان در گروه گیاهان شوره زی 
قرار دارند. این جوامع گیاهی سرمنشاء زنجیره های غذایی دیگر 
موجودات زنده منطقه و دارای اراضی مساعد و حاصلخیز وسیعی 
هســتند. چنین محیطی به دلیل آنکه در حد واسط اکوسیستم 
خشکی و اکوسیســتم دریایی قرار گرفته، موجب به وجود آمدن 
زیستگاه مناسبی برای انواع جانوران آبزی و پرندگان شده  است. 
به جهت اهمیت این جنگل ها ۴ مرداد ) 2۶ ژوئیه( را »روز جهانی 
مانگرو« نامگذاری کرده اند.  به گــزارش weforum، از جمله 
دلایلی که بر ضرورت حفظ جنگل های مانگرو برای نجات زمین 
تاکید دارد می توان به قدرت دفاعــی طبیعی جنگل های مانگرو 
در ســواحل،  منابع مهم برای ذخیره کربن، فراهم کردن وسیله 
امرار معاش توســط این جنگل ها، گســترش اکوتوریسم توسط  
جنگل های مانگــرو و برخورداری این جنگل ها از تنوع زیســتی 

غنی اشاره کرد.

هشدارهایی برای مواجهه
 با سیل و آبگرفتگی

»مردم باور نمی کردند که ممکن اســت چنین سیلی رخ دهد و 
به همین دلیل نیز علیرغم اعلام هشــدار، توجهی به آن نکردند« 
این جمله ایست که رئیس سازمان مدیریت بحران درباره چرایی 
جانباختگان 22 تن در سیل استهبان استان فارس بر زبان آورده 
و نشان می دهد که باید توصیه ها و هشدارهای سیل از سوی تمام 

مردم جدی گرفته شود.
به گزارش ایســنا، روز جمعه گذشــته بود که وقوع ســیلاب در 
استهبان استان فارس منجر به مرگ 22 تن شد. سیلی که به گفته 
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور پیش بینی شده و حتی درباره 
آن هشدار هم داده شده بود، اما با توجه به آسمان آفتابی محل وقوع 
سیل، کسی هشدارها را جدی نگرفته و باور نکرده بود که ممکن 

است، سیلی در این منطقه جاری شود.  
حالا باز هم هواشناسی هشداری جدید صادر و نسبت به تشدید 
فعالیت رگبارهای موسمی و وقوع رگبار و رعدوبرق شدید و رخداد 
سیلاب در جنوب کشور هشــداری قرمز داده است. هشداری که 
بالاترین سطح هشدار اســت و در آن پیش بینی می شود که یک 
پدیده جوی خسارت های وسیعی به دنبال داشته باشد. بر اساس 
پیش بینی هواشناسی فعالیت رگبارهای موسمی و رگبار و رعد و 
برق شدید توام با وزش باد شــدید و رخداد سیلاب روز سه شنبه 
سیستان و بلوچستان، کرمان، شرق و شمال هرمزگان را تحت تاثیر 
خود قرار خواهد داد و در روز چهارشنبه نیز سیستان و بلوچستان، 
هرمزگان، کرمان و نیمه جنوبی فارس  را متاثر از خود خواهد کرد. 
همچنین فعالیت این سامانه در روز پنج شنبه در کرمان، دامنه و 
ارتفاعات در سیستان و بلوچستان و نیمه جنوبی فارس پیش بینی 

شده است.

رئیس مرکـز مدیریت پیونـد و درمـان بیماری های 
وزارت بهداشت ضمن تشریح وضعیت ارائه خدمت 
و تأمیـن فاکتورهای بیمـاران هموفیلی در کشـور، 
دربـاره داروی امی سـی زوماپ گفـت: ایـن دارو وارد 
فهرست دارویی کشور شد و امیدواریم سازمان های 
بیمه گر نیز در پوشـش بیمه ای ایـن دارو همکاری و 

همراهی لازم را داشـته باشند.
دکتر امیرحسـام علیرضایـی در گفت وگو با ایسـنا، 
بـا اشـاره بـه نام گـذاری هفتـه اول مـرداد مـاه بـه 
عنـوان هفتـه هموفیلـی، گفـت: بیماری هـای 
خونریزی دهنده بـه گروهی از بیمـاران با اختلالات 
انعقـادی ناشـی از کمبـود فاکتورهـای انعقـادی و 
مشـکلات پلاکتـی گفتـه می شـود کـه در طیفی 
از مـوارد شـدید، متوسـط و خفیـف تقسـیم بندی 

شـده اند.
وی افـزود: جمعیـت بیمـاران  مبتـلا بـه اختلالات 
خونریزی دهنـده ثبـت شـده در سـامانه هموفیلی 
معاونـت درمـان حـدود 1۳000 نفـر اسـت. حدود 
11000 بیمار، گیرنده مسـتمر خدمات هسـتند و 
مابقـی از انواع خفیـف بوده و فقـط در مـوارد خاص 
مانند جراحـی یـا تصادفـات و ... بـه توجـه درمانی 

نیـاز دارند.
وضعیت تامین دارو و درمان هموفیلی ها

علیرضایی دربـاره وضعیت ارائه خدمـت به بیماران 
هموفیلـی و تامیـن دارو و درمان آنها، گفـت: برنامه 
درمانی هموفیلی یکـی از برنامه های حمایتی نظام 
سـلامت بـوده کـه از سـال های گذشـته بـه عنوان 
یکـی از بیماری های خـاص، مـورد توجه ویـژه قرار 
گرفته اسـت. بیمـاران هموفیل بـه عنـوان بیماران 
خاص، هـم از حمایت های پایـه بیمه ای برخـوردار 
هسـتند و هـم از حمایت هـای مـازاد بـر تعهـد در 
نظام بیمه ای پایـه برخوردارند. به عـلاوه در مواردی 
که پوشـش بیمه ای به صـورت 100 درصـدی ارائه 
نمی شـود، معاونت درمان وزارت بهداشـت پوشش 
هزینـه ای را در قالب بسـته حمایتی ارائـه می کند؛ 
بـه طـوری کـه  در حـال حاضـر بیمـاران مبتـلا به 
انـواع بیماری هـای خونریزی دهنده، بابـت دریافت 
خدمات مـورد نیازشـان از پرداخـت هرگونه وجهی 

تقریبا معاف هسـتند.
وی بـا بیـان اینکـه در زمینـه تأمیـن فرآورده های 
انعقادی مورد نیاز بیماران نیز تدابیر لازم اندیشـیده 
شـده اسـت، گفت: بر این اسـاس کلیه فراورده های 
مورد نیـاز کـه در لیسـت دارویی کشـور وارد شـده 
و تحت پوشـش بیمـه ای قـرار گرفته اند، مشـمول 
حمایـت 100 درصـدی بـوده و بیمـاران نیازمنـد 
بدون پرداخت وجـه، داروهای مورد نیـاز را دریافت 

می کننـد.
وضعیت تامین فاکتور هشت و ۹ هموفیلی ها 
رئیس مرکـز مدیریت پیونـد و درمـان بیماری های 
وزارت بهداشـت دربـاره وضعیـت تامیـن فاکتـور 
هشـت و 9 برای هموفیلی ها، گفت: در کشور دو نوع 
فاکتور هشـت شـامل پلاسـمایی و نوترکیب وجود 
دارد و کمبود فاکتور هشـت نداریم. بایـد توجه کرد 
که فاکتور هشـت پلاسـمایی وارداتی بوده و بخشی 
از آن از محـل ارسـال پلاسـمای ایرانـی به خـارج از 
کشـور تأمین می شـود. در عین حال فاکتور هشـت 
نوترکیب، تولید داخل بوده و در حال حاضر توسـط 
شـرکت سـامان داروی هشـتم تأمین می شـود. در 
حـال حاضر کمبـودی در زمینـه فاکتور هشـت در 

کشـور گزارش نشـده است.
علیرضایـی ادامـه داد: در مورد فاکتور 9، بیشـترین 
بخـش آن از پلاسـمای ایرانـی اسـتخراج می شـود 
و در حـال حاضـر در ایـن زمینـه کمبـودی نداریم. 
سـایر فاکتورها شـامل فایبا، فاکتور هفت، سـیزده، 
PCC و ... بـر حسـب نیـاز بیمـاران مبتـلا در 
گروه هـای مختلـف موجـود هسـتند. در خصوص 
بیمـاری فـون ویلبراند به عنـوان یکـی از اختلالات 
خونریزی دهنـده، محصـولات مورد مصرف شـامل 
هیومیـت پـی و ویلیت بـوده کـه هـر دو نـوع برای 
بیمـاران مبتلا بـه ایـن بیمـاران تأمین می شـود.

تکمیل و تجهیز شبکه مراکز مراقبت 
هموفیلی در دستور کار وزارت بهداشت

علیرضایـی دربـاره وضعیت مراکـز جامـع بیماران 
خـاص در کشـور، گفت: بایـد توجـه کرد کـه برای 
دسترسـی عادلانـه بیمـاران هموفیلی بـه خدمات 
درمانـی، تکمیـل و تجهیـز شـبکه مراکـز مراقبت 
هموفیلـی در دسـتور کار وزارت بهداشـت قـرار 
گرفـت. در ایـن مراکز، خدمـات پایه شـامل ویزیت 
پزشـک، تزریـق فرآورده هـای خونـی و انعقـادی، 
عرضـه داروهـای تخصصـی، دندانپزشـکی و 
توانبخشـی مد نظر اسـت. این شـبکه در دو سـطح 
مراکز جامـع )ریفـرال( و مراکز درمانـی )محیطی( 
تعریف شـده اسـت. در مراکـز جامع کلیـه خدمات 
پایـه پنجگانـه که گفتـه شـد و خدمـات تخصصی 
مانند جراحی هـای بزرگ، بسـتری و مشـاوره های 

تخصصـی و... ارائـه می شـود.
وی گفـت: در حـال حاضـر  از مجمـوع مراکـز 
پیش بینـی شـده 12 مرکـز جامـع  و 25 مرکـز 
محیطـی فعـال بـوده و کلیـه خدمـات پایـه را ارائه 
می کننـد. برنامه معاونـت درمان، تکمیـل تمام 8۴ 
مرکـز درمانـی طـی چهـار سـال آینـده  اسـت؛ به 
طوری کـه سـالانه، 10 تـا 15 مرکـز به این شـبکه 

افـزوده خواهـد شـد.
رئیس مرکـز مدیریت پیونـد و درمـان بیماری های 
وزارت بهداشـت دربـاره نحـوه تخصیـص اعتبارات 
وزارت بهداشـت برای حمایت از بیماران هموفیلی، 
گفـت: حفاظـت مالـی یکـی از ارکان حمایـت 
درمانـی بیماران محسـوب می شـود. ایـن حفاظت 
در قسـمت های مختلـف نظـام سـلامت جهـت 
پاسـخگویی به نیازهـای متنـوع درمانـی، دارویی و 
توانبخشـی بیماران پیش بینی شـده و هر حوزه ای 
به تناسـب وظایف و اختیارات محوله، بخشی از این 
حمایت ها را عهده دار اسـت. در ایـن زمینه معاونت 
درمان، سـازمان غـذا و دارو و سـازمان های بیمه گر، 
بیشـترین نقش حمایتی را ایفا می کننـد؛ به نحوی 
که تامین کلیه داروها و ملزومـات دارویی بیماران از 

منابـع سـازمان غـذا و دارو صـورت می گیرد.
علیرضایـی ادامـه داد: سـازمان های بیمه گـر  نیـز 
نسـبت بـه پوشـش خدمـات دارویـی و درمانـی به 
میـزان 100 درصدی بر اسـاس بسـته ابلاغی عمل 
می کننـد و معاونـت درمـان نیـز بـرای آن دسـته 
از خدمـات کـه توسـط سـازمان های بیمه گـر از 
حمایت 100 درصدی برخوردار نیسـتند، پوشـش 
حمایتی را بـه گونه ای انجـام می دهد کـه پرداخت 
فرانشـیز سـهم بیمـار صفـر شـود. بـر این اسـاس 
حمایت هایـی ماننـد تقبـل هزینه هـای بسـتری 
مرتبـط، انـواع اقدامـات توانبخشـی و فیزیوتراپی، 
تعویض مفصـل، تأمیـن پکیـج ملزومـات مصرفی 
تزریق فاکتور در منـزل به ویژه برای پروفیلاکسـی 
و برنامـه ITI )درمان مهارکننـده(، کمک به هزینه 
خدمات دندانپزشکی تخصصی، دندانپزشکی تحت 

بیهوشی، خدمات آزمایشگاهی و تصویربرداری و در 
راسـتای حفاظت مالی از بیماران صـورت می گیرد.

درمـان پروفیلاکسـی بـرای هموفیلی هـا و امـکان 
توسـعه آن

وی در ادامـه صحبت هایـش دربـاره برنامـه درمان 
پروفیلاکسـی، گفـت: در برنامـه پروفیلاکسـی، 
فاکتورهای انعقـادی لازم تحت یـک برنامه منظم و 
مستمر برای بیمار تزریق می شـوند و سطح فاکتور 
در سـرم بیمـاران در حدی حفظ می شـود که خطر 
بـروز خونریـزی خودبـه خودی بـه صفر یـا نزدیک 

صفـر می رسـد.  
علیرضایی افزود: از سال 1۳9۳ برنامه پروفیلاکسی 
برای کودکان هموفیلی شـدید A و B زیر 15 سال 
در کشـور آغاز شـد. در حال حاضر حـدود 850 نفر 
بیمـار واجـد شـرایط پروفیلاکسـی زیـر 15 سـال 
هموفیـل شـدید A و B داریم کـه از این تعـداد 5۷ 
درصد تحـت پوشـش برنامـه قـرار گرفته انـد. باید 
توجـه کرد کـه نتایج ایـن نـوع درمان بسـیار خوب 
بوده اسـت؛ به طوریکه در مراکزی که پروفیلاکسی 
بـه خوبـی اجـرا شـده، خونریزی هـای سـالانه که 
شـاخص مهمی در تعیین کیفیت درمان اسـت، به 

صفر رسـیده اسـت.
وی ادامه داد: بـا توجه به نتایج مثبت اجـرای برنامه 
پروفیلاکسـی در کودکان زیر سن 15 سال، معاونت 
درمـان وزارت بهداشـت ضمـن تأکیـد بر اسـتمرار 
این شـیوه درمانی در سـطح کشـور و پوشش کلیه 
کـودکان زیـر 15 سـال، آمادگـی دارد در صـورت 
تأمین فراورده های انعقادی لازم، نسـبت به توسـعه 

برنامـه نیز اقـدام کند. 

وزیر آموزش و پرورش در پنجمین همایش ملی 
ترویج اخلاق حرفه ای و مســئولیت اجتماعی با 
اشــاره به این که، ایران در سال 2021 در شاخص 
جهانی بخشش، رتبه ۳2 را داشته است و جزو 10 
کشور برتر در حوزه افراد وقف کننده است، گفت: 
تقویت و توسعه فرهنگ »وقف« و»بخشش« باید 
در راستای مردمی ســازی فعالیت و برنامه های 
دولت ســیزدهم صورت گیرد. به گزارش ایسنا، 
یوســف نوری در پنجمین همایــش ملی ترویج 
اخلاق حرفه ای و مسئولیت اجتماعی اظهار کرد: 
دانشگاه ها به چهار دسته تقسیم می شوند؛ دسته 
اول، مؤسسات آموزشــی آموزش محور که سواد 
اسمی یعنی سیستم حافظه محور و مدرک گرا را 
در جامعه جاری می کنند را شاهد هستیم، پس از 
آن موسسات پژوهشی که صاحب پژوهش هایی در 
حوزه های مختلف به صورت کمی و کیفی را انجام 

داده اند و نتیجه آن سواد مفهومی شده را می بینیم.
وی ادامه داد: ســومین دسته از این تقسیم بندی 
دانشگاه ها، موسسات کارآفرین محور هستند که 

اقدام به خلق کارآفرین می کنند، سوادی که این 
گروه از موسسات تولید می کنند سواد عملکردی 
است. آخرین دسته؛ موسسات آموزشی هستند که 
مسئولیت اجتماعی را ایفا می کنند و علاوه بر آموزش 
فرد در کنار پژوهش و به ظهور رساندن پژوهش فرد 
بتواند حاصل آن را برای کمک به دیگران به کار گیرد 

بنابراین، چنین سوادی، سواد چند بعُدی است.
وزیر آمــوزش و پــرورش با بیان این که از ســال 
19۷0میلادی بخش ســومی بــه اقتصاد اضافه 
شــد، تصریح کرد: پس از بخش های خصوصی و 
دولتی، تعاونی ها بودند یعنــی زمانی که دیدگاه 
سوسیالیستی کاهش پیدا کرد، بخش سومی به 
اقتصاد اضافه شــد به نام وقف، خیریه و یا کمک 
داوطلبانه که در همین راستا سازمان هایی ایجاد شد.
وی به جایگاه وقف در آیات قرآنی و تاریخ اســلام 
اشاره و افزود: در ســال های 1990 تا 2000 نقش 
بخش سوم از اقتصاد در حوزه تولید ناخالص داخلی 
در کشوری مثل کانادا 8.1 درصد بوده، همچنین در 
شاخص توسعه منابع انسانی در کشور هلند موضوع 

کمک های داوطلبانه بیش از 1۴درصد بوده است.
عضو کابینه دولت مردمی اضافه کــرد: به دلیل 
اهمیت موضوع مذکور، شــاخصی تحت عنوان 
شاخص بخشش ایجاد شده که از سوی موسسات 
مختلف سالانه پایش و کشورها رتبه بندی می شوند 
لذا این ردیف ها عبارتند از کمک اشخاص، کمک  
موسسات و کمک  دســتگاه ها مانند دانشگاه ها و 
موسسات آموزشــی و فرهنگی دولتی، حتی اگر 
قانون بودجه هم نگاه بیاندازیم شاهد خواهیم بود 
که درصد های مختلفی برای بودجه فرهنگی پیش 
بینی شده است. وی با اشاره به این موضوع که در 
رابطه با کمک های داوطلبانه و همچنین »وقف« 
بخش ثبت آمار وجود دارد، اظهار کرد: کشور ما در 
سال 2021در شاخص جهانی بخشش رتبه ۳2را 
داشته است ، همچنین در تعداد افراد کمک کننده 

جزو 10کشور برتر هستیم.
وزیر آموزش و پرورش گفت: در کشور ما همه این 
آمارها ثبت نمی شود، برای مثال هستند کسانی 
که انفاق هایی را انجام می دهند اما هر نحوی حاضر 

به ثبت آمار نیستند و بیشتر تمایل دارند ناشناس 
بمانند یا برای مثال دیگر می توان به این موضوع 
اشاره داشت ساز و کاری وجود ندارد تا کمک هایی 
که در ماه محرم، مراسم اربعین و یا عید قربان انجام 

می شود را ثبت کرد.
وی افزود: در دنیا اگر کمکی انجام می شود حتما از 
سوی مؤسسات است اما این موضوع در ایران انجام 
نمی شود هرچند تا جایی که مردم اجازه دهند ما 
آن را ثبت می کنیم. به گزارش مرکز اطلاع رسانی و 
روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، نوری با اشاره 
به نقش موثر خیرین در مبحث وقف و کمک های 
داوطلبانه گفت: با افتخار دست خیرین مدرسه ساز 
را می بوسم. از سال ۷۷ که این نهاد ایجاد شده است 
تا به این لحظه نزدیک به ۳0درصد مدارس کشور را 
بازســازی کرده اند و امروزه نیز از هر دو مدرسه ای 
که ساخته می شود، ساخت یکی از آن ها به همت 

خیرین مدرسه ساز است.
وی با اشاره به شــعار دولت ســیزدهم مبنی بر 
مردمی سازی فعالیت های علمی و عمرانی، ادامه داد: 
امیدوارم مسئولیت اجتماعی شرکتی و مسئولیت 
اجتماعی کســانی که در فعالیت های مختلفی 
هستند فقط در جهت گرفتن مستندسازی و کنترل 

کیفیت های گوناگون نباشد.

همزمان با هفته حمایت از بیماران هموفیلی اعلام شد
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ضرورت افزایش تاب آوری روحی امدادگران
 تاکید بر حمایت روانی از خانواده 

عوامل امدادی
یک کارشناس ایمنی و مدیریت بحران با برشمردن برخی از مهم ترین 
اختلالات روحی و روانی که ممکن اســت امدادگران پس از حضور در 
صحنه های حوادث دلخراش به آن دچار شــوند، بر ضــرورت افزایش 
تاب آوری روحی امدادگران قبل از وقوع حوادث و حمایت روانی از آنان 

پس از حضور در صحنه حوادث تاکید کرد.
عباس استاد تقی زاده، در گفت وگو با ایسنا، درباره لزوم توجه و برنامه ریزی 
برای انجام حمایت های روانی از امدادگران حاضر در صحنه حوادث مختلف 
شامل آتش نشانان، تکنسین های اورژانس، عوامل هلال احمر و ... اظهارکرد: 
به عنوان فردی که سال هاست در زمینه حوادث و بحران فعالیت داشته و 
در زمان وقوع حوادث دردناکی نظیر پلاسکو نیز گزارش هایی را در این باره 
نوشتم، معتقدم که توجه به سلامت روان امدادگران دارای اهمیت ویژه ای 
است. اتفاقا مطالعاتی نیز در این زمینه انجام شد و به این نتیجه رسیدیم که 
یکی از اقداماتی که معمولا درباره امدادگران مورد غفلت قرار می گیرد انجام 

حمایت های روانی و اجتماعی از آنان است.
مدیر گروه سلامت در حوادث و بلایا دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: 
من شاهد عملیات آواربرداری در ریزش ساختمان پلاسکو بودم و مشاهده 
کردم که آتش نشانان درد و رنج بسیاری را تحمل کردند، عوامل اورژانس 
و هلال احمر و ... هم همینطور. در واقع باید گفت که امدادگران شغل پر 
ریسک و پرمخاطره ای دارند و طی برخی از عملیات ها همکاران خود را از 
دست می دهند که نمونه آن را در حادثه پلاسکو دیدیم. این افراد گاهی 
برای یکدیگر مثل اعضای خانواده هستند که ساعت ها از طول روز را در کنار 
هم سپری می کنند و حالا تصور کنید در حادثه ای یکی از آنان جان خود را 
از دست داده یا دچار مصدومیت شدیدی شود. قطعا فشار روانی سنگینی 

به همکاران این افراد وارد می شود.
استاد تقی زاده ادامه داد: در همان زمان حادثه پلاسکو پیشنهاد کردیم که 
تیم های حمایت های روانی و اجتماعی برای رسیدگی به شرایط مردم، 
خانواده های آسیب دیده و امدادگرانی که در محل حضور دارند به صورت 

اختصاصی تشکیل شود. 
وی با اشــاره به صحنه های دلخراش و غم انگیزی کــه امدادگران در 
ماموریت هایشان با آن روبه رو می شوند، گفت: آثار روحی و روانی برخی 
از حوادث تا سال ها در امدادگران باقی می ماند. بنابراین باید حتی پیش 
از وقوع حادثه هم یکسری اقدامات، آموزش ها و پشتیبانی های روحی و 

روانی برای افزایش تاب آوری روحی و روانی امدادگران به آنان ارائه شود.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد: پیشنهاد افزایش 
سقف تسهیلات ساخت مسکن با همکاری بانک 
مرکزی و وزارت راه و شهرسازی داده شده تا سهم 
آورده متقاضیان حتی با افزایش هزینه های ساخت بدون تغییر باقی 
بماند.  به گزارش ایسنا، سقف تسهیلات ساخت واحدهای نهضت 
ملی مسکن در شهر تهران ۴50 میلیون تومان، شهرهای بالای یک 
میلیون نفر ۴00 میلیون، سایر مراکز استان ها ۳50 میلیون، دیگر 
شهرها ۳00 میلیون و روستاها 250 میلیون تومان با نرخ سود 18 
درصد و طول مدت بازپرداخت 20 ساله است. با توجه به آن که 
معمولا قیمت نهاده های ساختمانی و هزینه های ساخت افزایش 
می یابد، وزارت راه و شهرسازی برای آن که پروژه ها دچار رکود نشود 
هر از گاهی نرخ ها را تعدیل می کند. هم چنین به تازگی وزیر راه و  
شهرسازی از پیشنهاد افزایش سقف تسهیلات ساخت مسکن خبر 
داده است. بنا به گفته ی رستم قاسمی، در طرح مسکن مهر قیمت 
ساخت ثابت لحاظ شده بود و با افزایش قیمت مصالح و دستمزد 
و هزینه ساخت، سازندگان کیفیت احداث واحدهای مسکونی را 
کاهش دادند ولی در پروژه نهضت ملی مسکن، قیمت ساخت با 
توجه به افزایش هزینه های ساخت تعدیل می شود تا سازندگان 
مجبور به کاهش کیفیت نشوند. جهت کاهش فشار بر متقاضیان به 
دلیل افزایش هزینه های ساخت، وزارت راه و شهرسازی با همکاری 
بانک مرکزی پیشنهاد افزایش سقف تسهیلات ساخت مسکن داده 
شده است تا سهم آورده متقاضیان حتی با افزایش هزینه های ساخت 

بدون تغییر باقی بماند.
کلنگ زنی حدود ۴۴0 هزار

 واحد نهضت ملی مسکن
وزیر راه و شهرسازی شب گذشته در یک برنامه تلویزیونی افزود: 
در راستای اجرای طرح نهضت ملی مسکن، تاکنون به تعداد یک 
میلیون و ۳۶8 هزار واحد مسکونی تعریف شده است که از کل 
واحدهای تعریف شده، عملیات اجرایی بالغ بر 928 هزار واحد 
مسکونی آغاز شده است که این پروژه ها در مراحل مختلف پیشرفت 
از فونداسیون تا نازک کاری هستند و بالغ بر ۴۳9 هزار واحد مسکونی 
نیز کلنگ زنی شده اند که این واحدها در مراحل اخذ پروانه، تعیین 

پیمانکار و انعقاد قرارداد مشارکت مدنی با بانک هستند.
قاسمی ادامه داد: از پروژه های شروع شده حدود 5۷۶ هزار واحد 
مسکونی مربوط به اجرای طرح نهضت ملی مسکن در مناطق 
شهری، 20۳ هزار واحد مسکونی مربوط به خود مالکین و 158 هزار 
واحد مسکونی مربوط به نوسازی و بهسازی واحدهای مسکونی 

روستائی هستند.

معاون اسبق وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه دانش آموزان به 
ویژه در مقاطع تحصیلی ورودی، در دوران اپیدمی کرونا دروس پایه 
را به خوبی فرا نگرفتند گفت: تابستان امسال تنها فرصت جبران افت 
تحصیلی دانش آموزان خواهد بود.  نصرت الله فاضلی در گفت وگو با 
ایسنا، با اشاره به کارکردها و جایگاه اوقات فراغت تابستانه در ارتقای 
سطح فرهنگ، دانش و هنر دانش آموزان به ویژه در سال جاری 
اظهار کرد: تابستان امسال برای آموزش وپرورش به منزله یک 
فرصت طلایی محسوب شده و می تواند افت تحصیلی آموزش غیر 
حضوری حدود 25 ماهه ناشی از کرونا را که تهدیدی برای سال های 
آینده خواهد بود را تا حدودی جبران کند. وی افزود: دانش آموزان 
به ویژه در مقاطع تحصیلی ورودی، در دوران اپیدمی کرونا دروس 
پایه را به خوبی فرا نگرفتند و پس از از سرگرفتن آموزش های 
حضوری، آموزگاران دریافتند که  آموزش غیر حضوری چندان هم 
مفید فایده نبوده است. این کارشناس حوزه آموزش و پرورش با بیان 
اینکه به واقع می توان گفت که تابستان امسال تنها فرصت جبران 
افت تحصیلی دانش آموزان خواهد بود اظهار کرد: وزارت آموزش 
و پرورش بودجه ای را به منظور برگزاری کلاس های جبرانی در 
تابستان اختصاص داده است، اما به نظر می رسد از آنجا که اختیاری 
بوده دانش آموزان چندان رغبتی به مدرسه و آموزش نداشتند و باید 
منتظر نتایج و بازخوردهای آن ماند. فاضلی اضافه کرد: در کشور ما 
از 52 تا 5۳ هفته ای که در طول یک سال داریم، بچه ها با احتساب 
تعطیلی پنج شنبه و جمعه حداکثر 25 هفته به مدرسه می روند و 
این شکاف آموزشی، به مانند موریانه، منجر به پوکی ستون آموزش 
شده است. وی افزود: در واقع مدرسه به جای میدان عمل، نیمکت 
سکوت است و با چنین مدارسی، به نظر می رسد انگیزه بچه ها برای 
استقبال از برنامه های تابستانی چندان زیاد نباشد. فاضلی با اشاره 
به اینکه برخی مدیران مدارس همه ظرفیت مدرسه را به منظور 
غنی سازی اوقات فراغت برنامه ریزی می کنند گفت: اما برخی 
دیگر استفاده از سالن ورزشی و حیاط مدرسه را مغایر با  خود پنداره 
قوانین می دانند و  برایشان حفظ اموال، بر رشد و پویایی دانش 

آموزان ارحجیت دارد.

معاون مســتعدان و آینده ســازان بنیــاد ملی 
نخبگان با اشــاره به لزوم حمایت از برگزیدگان 
المپیادهای دانش آموزی، گفــت: در بنیاد ملی 
نخبگان بــا همــکاری وزارت علوم تســهیلات 
ویژه ای برای این افراد در نظر گرفته شده است.

به گزارش ایسنا، سید محمدصادق موحد اظهار 
کرد: بنیاد ملــی نخبگان ذیل ســند راهبردی 
کشــور در امور نخبگان ماموریت هایی دارد که 
مهمترین آن شناسایی، هدایت و توانمندسازی 
مســتعدان برتر برای جذب و اثرگــذاری و در 

نهایت تکریم و الگوسازی از آنها است.
وی افزود: بنیاد ملی نخبگان برای رسیدن به اهداف خود بالغ بر 10 جامعه مخاطب را رصد 
می کند و حمایت های خود را در قالب 18 طرح و تســهیلات متنوع و به اقتضاء ویژگی های 

هر گروه، به آنان ارائه می دهد.
موحد ادامه داد: بنیاد در 10 سال گذشــته و بعد از تدوین ســند راهبردی کشور در امور 
نخبگان در حوزه جذب و اثرگذاری نخبگان موفقیت نسبی داشته، اما واقعیت این است که 
تحقق تمام اهداف در این حوزه نیازمند همکاری و تعامل دیگر دســتگاه ها و نهادهاست که 

در تقسیم کار ملی مربوط به سند مذکور نیز مورد اشاره قرار گرفته است.
وی اضافه کرد: برنامه هــای بنیاد ملی نخبــگان برای حمایت از برگزیــدگان المپیادهای 
مختلف نیاز به بازنگری داشت. در همین راستا با رایزنی های انجام شده با وزارت علوم مقرر 
شــد که در صورت تحصیل برگزیدگان المپیادهای دانش آموزی در رشــته های اولویت دار 

کشور که به زودی فهرست آن اعلام می شود، از حمایت های ویژه ای برخوردار شوند.

حمایت ویژه بنیاد ملی نخبگان

 از برگزیدگان المپیادهای معتبر دانش آموزی

پیشنهاد افزایش 
وام ساخت مسکن

 افت تحصیلی ناشی از 25 ماهِ کرونا زده

تابستان امسال، تنها فرصت 
جبران یادگیری

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

کهنوج
تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  هیات موضوع 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140160319002001621 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عزت الله نظری فرزند علی 
به شماره شناسنامه 4 صادره از کهنوج در یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت 105964 مترمربع پلاک 10 فرعی از140 
- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 140 - اصلی قطعه 2 
بخش 46 کرمان واقع در سرگل فاریاب خریداری از مالک 
رسمی آقای عزت الله نظری محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:585

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/05
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19
 علی رحمانی خالص
 رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  سالاری  عباس  آقای  چون 
-579 از  فرعی   1515 پلاک  ششدانگ 
اصلی واقع در بخش 45  کرمان با ارائه 
اعلام  و  ادعا  شده  تصدیق  شهود  شهادت  برگ  دو 
نموده اصل سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل 
ثبت دفتر139920319014000035 املاک  الکترونیک 
جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم  و  صادر  جیرفت 
مفقود گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده 
وبر حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین نامه – 
قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه 
شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا 
نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت 
است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی است پس از 
انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(هیچگونه ادعایی 
از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط 
و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام 

مالک اقدام خواهد نمود .

جواد فاریابیرئیس ثبت اسناد املاک 
جیرفت.م الف:2۱9

آگهی فقدان سند مالکیت
چون آقای یاسین بحرانی سلمانی مالک 
-573 از  فرعی   742 پلاک  ششدانگ 
اصلی واقع در بخش 45  کرمان با ارائه 
دو برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده 
اصل سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 
الکترونیک  املاک   دفتر139820319014004073 
جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم  و  صادر  جیرفت 
سند  صدور  تقاضای  اداره  این  از  و  گردیده  مفقود 
مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست 
نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین 
نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی می گردد 
تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت 
مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک 
نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل 
سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی است 
پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(هیچگونه 
ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق 
ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

بنام مالک اقدام خواهد نمود . 

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک 
جیرفت.م الف:22۰
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1283
5چهارشنبه 05  مرداد ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

آمار مجوزهــای صادره دفتر موســیقی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی طی سه 
ماه نخســت ســال 1۴01 اعلام شد که 
براساس آن 12۶ کنســرت موسیقی این 

مدت در پایتخت مجوز دریافت کردند.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی دفتر امور 
موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
در سه ماهه اول سال 1۴01، برخلاف بهار 
دو سال گذشــته که اجراهای صحنه ای 
به دلیل شــیوع ویروس کرونا به صورت 
آنلاین و برخط برگزار شــد، 12۶ اجرای 
صحنه ای مجوز دریافــت کردند و تعداد 
دفعات اجرای این برنامه ها به ۳28 نوبت 
اجرا رســید. از این تعداد 9۶ اجرا در ژانر 
پاپ، 1۳ اجرا در گونه ردیف دســتگاهی، 
۶ اجرا در گونه تلفیقی، 8 اجرا محلی و ۳ 

اجرا موسیقی کلاسیک بوده است. 
با توجه به تفویض اختیار در بخش اجرای 
صحنه ای به اداره کل ارشــاد اســتان ها، 
این آمار فقط مربوط به مجوزهایی اســت 
که توســط دفتر موســیقی صادر شده و 
مجوزهــای صــادره توســط ادارات کل 
استان ها را شامل نمی شود. آمار سراسری 
نیز بــه زودی و بــه تفکیک اســتان ها 

اطلاع رسانی می شود. 
در مدت یاد شــده، 21 آلبوم موســیقی 
مجوز دریافت کرده اســت. از این تعداد 
9 آلبــوم در ژانر پاپ، 2 آلبوم ســنتی، 5 
آلبوم تلفیقی، یک آلبوم محلی و ۴ آلبوم 
در ژانر موسیقی کلاسیک بوده است. 80 
تک آهنگ و 51 نماهنگ نیز در این مدت 
از دفتر موســیقی مجوز انتشــار دریافت 

کرده است.  
حضور رسمی سه گروه موسیقی ایرانی در  
خارج از کشور و حضور چهار گروه خارجی 
برای اجرا در ایران و صدور مجوز انتشار 1۴ 
کتاب گویا از دیگر اقدامات دفتر موسیقی 

در سه ماهه نخست امسال بوده است. 
در ســه ماهه نخست امســال در بخش 
تأســیس و تمدیــد مجوز مراکــز تولید 
و تکثیــر آثــار صوتــی و تصویــری و 
استودیوهای صدابرداری، 1۳ مجوز صادر 

شده است.

هنرمندان برای 
طراحی لباس 

هواداری تیم ملی 
فراخوانده می شوند

قرارگاه بازارپردازی صنایع فرهنگی برای 
طراحی کاراکتر )شخصیت( و محصولات 
مختلــف فرهنگــی، هنــری مرتبــط با 

جام جهانی 2022 دوحه فراخوان می دهد.
رییــس کارگروه مــد و لباس کشــور در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: با 
توجه به مســئولیت های وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و هماهنگی های جامعی که 
بین وزارت ورزش و جوانان، وزارت فرهنگ 
و همچنین فدراســیون فوتبال جمهوری 
اســلامی ایران صورت گرفته، به زودی و 
پس از نهایی شدن شــعار رسمی تیم ملی 
جمهوری اسلامی در جام جهانی دوحه که 
توسط فدراسیون انجام می پذیرد، طراحی 
کاراکتر برای محصولات فرهنگی و هنری 

طی فراخوان صورت خواهد گرفت.
سیدمجید امامی افزود: همچنین فراخوان 
طراحی برای لبــاس و ملزومات هواداری، 
نمادها، هدایــا و یاد بودها و ســایر صنایع 
فرهنگی مرتبط با این رویداد پرطرفدار شده 
است که بسیاری از مردم و حجم بزرگی از 
فرهنگ و افکار عمومی جامعه را در ماه های 

آینده معطوف به خود خواهد کرد.
وی ادامه داد: مجموعــه وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی از همه طراحان و چرخه های 
شــرکت های خلاق، مروجــان فرهنگی، 
هنرمندان و افرادی که در زیست بوم صنایع 
فرهنگی ایران نقــش موثری دارند، دعوت 
می کند تا با نقش آفرینی جدی و شــرکت 
در این فراخــوان و البته تولیــد آثار بعد از 
نهایی شــدن داوری ها بتوانند در تعمیق 
هویت ملی و توسعه نشاط اجتماعی بر بستر 
جام جهانی نقش آفرینی شایسته و بایسته 

داشته باشند.
امامی گفت: بر همین اساس فراخوان لباس 
هواداری و سایر ملزومات پوشاک آقایان و 
بانوان چه در همراهی با تیم ملی در دوحه 
و چه در داخل کشــور در ایام برگزاری به 
ویژه ۳0 آبان تا هشتم آذر توسط کارگروه 
ساماندهی مد و لباس به میزبانی دبیرخانه 
این رویداد و فراخوان یعنی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اســلامی گیلان اعلام شده و سایر 
طراحان لباس بانوان و آقایان و لباس های 
ورزشی می توانند در این فراخوان شرکت 
کــرده، از جوایز خوبی بهره مند شــوند و 
برترین طرح ها پس از خرید طرح، توسط 
تولیدکنندگان بزرگ در کشور تکثیر و به 

تولید میلیونی برسد

جشنواره فیلم ونیز در حالی فهرست فیلم های راه یافته به دوره هفتادونهم 
خود را اعلام کرد که نمایندگانی از سینمای ایران در بخش های مختلف 
این رویداد حضور دارند. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، 
نشست رسانه ای هفتاد و نهمین جشنواره فیلم ونیز در حالی برگزار شد که 
نمایندگانی از سینمای ایران در فهرست فیلم های بخش های مختلف این 
رویداد معرفی شدند. فیلم سینمایی »جنگ جهانی سوم« ساخته هومن 
سیدی به عنوان یکی از فیلم های بخش رقابتی افق ها معرفی شد که این 

فیلم برای اولین بار در سطح جهانی در این بخش ونیز دیده می شود.
»بی رویا« ساخته آرین وزیر دفتری و به تهیه کنندگی هومن سیدی نیز که 
پیش از این در جشنواره فیلم فجر رونمایی شده بود در بخش افق ها اکسترا 
حضور خواهد داشت. وحید جلیلوند نیز با فیلم سینمایی »شب، داخلی، 
دیوار« با نام خارجی »پشت دیوار« تنها نماینده رسمی سینمای ایران در 
بخش رقابتی این دوره از جشنواره فیلم ونیز محسوب می شود. وحید 
جلیلوند با فیلم »بدون تاریخ، بدون امضا« سال 201۷ در بخش افق های 
ونیز حضور داشت. ورایتی درباره ترکیب فیلم های این دوره از جشنواره 
ونیز نوشت: آثار جدید دارن آرونوفسکی، اندرو دومینیک، الخاندرو ایناریتو، 
لوکا گوادانینو، جوآنا هاک و لورا پویتراس از جمله فیلم های این دوره ونیز 
هستند. آلبرتو باربرا مدیر هنری جشنواره فیلم ونیز، از این مجموعه به 

عنوان مجموعه ای جذاب و سیاسی رونمایی کرد.
انتظار می رود شماری از بازیگران مطرح جهان که بازیگر این فیلم ها 
هستند مانند اولیویا وایلد، پنه  لوپه کروز، کیت بلانشت، تیموتی شالامه، 
هیو جکمن، کریستوف والتس، سیگورنی ویور روی فرش قرمز این رویداد 

در ۳1 سپتامبر حضور یابند.
فیلم افتتاحیه هم که به وضوح پس از »قدرت سگ« که سال پیش 
افتخار های زیادی کسب کرد، با عنوان »پارازیت سفید« ساخته نوآ بامباخ 
می تواند به عنوان اولین فیلم نتفلیکس که برای افتتاحیه یک جشنواره 

سینمایی انتخاب شده، امیدوار موفقیت های زیادی باشد.
در این دوره از جشنواره ونیز لیلا حاتمی داور بخش مسابقه اصلی و جولین 

مور رییس هیات داوران هستند.

هومن سیدی و وحید جلیلوند 
عازم »ونیز« می شوند

برگزاری ۱26 کنسرت موسیقی در سه 
ماه نخست ۱4۰۱؛ 

پیشتازی پاپ

به مناسبت فرا رسیدن ماه محرم آلبوم »نواحی اشک 2« منتشر می شود.
به گزارش ایسنا، هدف از تولید این آلبوم بازسازی نواهای مذهبی - آیینی 
مرتبط با واقعه عاشورا و ارج گذاری به هنر اصیل آوازخوانی مبتنی بر 

ردیف آوازی موسیقی دستگاهی ایران است. 
این آلبوم شامل 10 قطعه از جمله فصل عزا، این دل تنگم عقده ها دارد، 
ای سپرده در خرابه جان، ساقی لب تشنگان، طفلان مسلم، حضرت 
قاسم )ع(، حضرت علی اصغر )ع(، شهزاده اکبر )ع(، حضرت ابوالفضل 

)ع( و عزیمت به شام است.
آهنگساز این آثار آرمان مهربان و خوانندگان این آلبوم متین رضوانی پور، 
مهدی محمدی، سید محسن حسینی و سبحان منکشف )خواننده 

نوجوان( هستند.

انتشار آلبوم »نواحی اشک 2« 
به مناسبت محرم

مجیـد قناد پـس از یک دهـه سـکوت دربـاره توقف و 
تعطیلی برنامه »فیتیله، جمعـه تعطیله« گفت: راجع 
به این موضـوع صحبـت نکـرده ام. چون عقیـده دارم 
کسـی صحبت های درون خانه اش را بیـرون نمی برد؛ 
تلویزیـون خانـه من اسـت. بـه همیـن دلیـل در این 
سـال ها ترجیـح دادم در مـورد این موضـوع صحبت 
نکنم. مجیـد قنـاد در گفت وگو با خبرنگار سـینمایی 
ایرنا و توضیـح چرایی توقف و تعطیلـی برنامه فیتیله، 
جمعه تعطیلـه بیان کـرد: همـه کاسـتی ها و نواقص 
لزومـا از صدا و سـیما نیسـت. در برخـی مـوارد، ایراد، 
خود ما هسـتیم. برنامه خـودم را مثـال می زنم. وقتی 
چهار چـوب رعایت نمی شـود، بـروز مشـکل طبیعی 
اسـت. چارچوب ها حدودی اسـت که تلویزیـون برای 
خـودش دارد و اگر رعایت نشـود، آن برنامه مسـلما با 
موفقیت روبرو نشـده و به مشـکل خواهد خـورد و هر 

برنامه هـم برای خـودش چارچوبـی دارد.
وی افزود: شـاید اگر این چارچوب ها رعایت می شـد، 
برنامه فیتیلـه، جمعـه تعطیله می توانسـت سـالیان 
سـال ادامه پیدا کند اما متاسـفانه عزیزانی که در کنار 

من بودنـد، بـه چارچوب ها پایبنـد نبودند.
ایـن مجـری و تهیه کننـده تلویزیـون ادامـه داد: من 
چـون کارمنـد سـازمان بـودم، نمی توانسـتم حـد و 
حـدود سـازمان را رعایـت نکنـم و در نتیجـه امـکان 
تخطی نداشتم اما این دوسـتان عزیز، چون وابستگی 
به تلویزیون نداشـتند، اهتمامی هـم در رعایت اصول 
نداشـتند. ما چـون در این رسـانه کار می کنیـم، باید 
چارچوب هـا را رعایـت می کردیـم. در نتیجـه، من در 
این مورد به صدا و سـیما حـق می دهم که ایـن برنامه 
باید قطع می شـد و نبایـد ادامه پیدا می کـرد. هرچیز 
در جایـگاه خودش کارکـرد دارد و مصلحـت آن زمان 

صدا و سـیما ایـن بود.
دبیـر بیست و ششـمین جشـنواره بین المللـی تئاتـر 
کودک و نوجـوان تهران-همدان اظهار داشـت: وقتی 
قاضی می توانـد قضاوت کند کـه هر دو طـرف حاضر 
باشـند. نمی شـود صرفا چیزی کـه من دوسـت دارم 
را مثبـت بگویـم. یعنی بایـد جایی باشـد کـه در این 
باره نظر دهد؛ مجمعـی از صاحب نظران منتسـب به 
صدا و سـیما و گروه های هنری باید بنشـینند و درباره 

چنیـن نقصان هایی صحبـت کنند.
قنـاد گفت: شـما وقتی یـک میکروفـون یـا قلمی در 
رسـانه داریـد، می توانید با یـک کلمۀ جابه جـای من، 
مـن را مقصر کنیـد یـا در موضع حـق قرار دهیـد؛ به 
همین دلیل کار شـما بسـیار سـخت اسـت. چـرا که 
یـک قاضی هسـتید که بایـد آن چـه می شـنوید را از 

هر دو طـرف اعـلام کنید.

مجری- بازیگـر برنامه از مدرسـه تا مدرسـه )1۳۶۳( 
یادآور شـد: اگر مـنِ مجـری در اجرا طرفـدار یک تیم 
باشـم، اجازه نـدارم در مورد تیمی که بسـیار دوسـت 
دارم تعریـف و تمجیـد کنـم و از تیمـی کـه دوسـت 
ندارم، بدگویی کنم. این موضوع درسـت نیسـت. چرا 
که در ایـن جایـگاه، احساسـات درونی من بـه خودم 
مربوط اسـت و بـه بیننـده ربطی نـدارد و این بسـیار 
بد اسـت که در برخـی از موارد مـا مجریان و کسـانی 
که روبـروی دوربین می نشـینیم، یک طرفـه قضاوت 
می کنیم. کار دوسـتان فیتیله ای هم نوعی از انعکاس 
نظر شـخصی بود که جایش در اجرای یـک برنامه آن 

هم بـرای کـودک نبود.
وی بـا اشـاره بـر اهمیـت بی طرفـی در اجـرای یـک 
برنامـه تلویزیونـی تصریـح کـرد: درسـت اسـت کـه 
مجری هسـتیم اما نبایـد یادمان بـرود که اجـرای ما 
برای کودکان اسـت. پـس نباید فقـط بـرای تصویر و 
قشـنگ بودن خودمـان ایـن کار را انجام دهیـم. بلکه 

باید بـرای اصـل قضیـه کار کنیم.
این مجـری صدا و سـیما خاطرنشـان کرد: مـن راجع 
به این موضـوع صحبـت نکـرده ام. چون عقیـده دارم 
کسـی صحبت های درون خانه اش را بیـرون نمی برد؛ 
چون تلویزیـون برای من خانـه اسـت و چیزهایی که 
بایـد گفته شـود نیاز به حضـور هـر دو طـرف دارد. به 
همین دلیل در این سـال ها ترجیـح دادم در مورد این 
موضوع صحبت نکنم. چرا که مردم خودشـان بسـیار 

آگاه هسـتند و تصویر را خـوب می بینند.
قناد در پاسـخ بـه این پرسـش کـه آیـا بهتر نبـود به 
دلیل یک دهه اجـرای این برنامـه، از توقف و تعطیلی 
آن صرف نظر می شـد، بیان کرد: این مسـئله را شکل 
دیگری می بینم. پدر و مادری بعد از 25 سـال زندگی 
مشـترک از هم جدا می شـوند و اطرافیـان می گویند 
کـه زندگـی بـه ایـن خوبـی نبایـد تمـام می شـد اما 
شـما از دل آنـان خبر نداریـد؛ اگرچـه از سـویی بچه 
دوسـت نـدارد پـدر و مـادرش از هـم جـدا شـوند اما 
به صلاح اسـت که آنـان از هم جـدا شـوند. در نتیجه 
فکـر می کنـم قطع شـدن ایـن برنامه بـه صـلاح بود. 
چرا کـه دیگـر بـرای کـودک نبـود و بـرای بزرگترها 

اجـرا می شـد.
ایـن مجـری صدا و سـیما در پاسـخ بـه این سـوال که 
مگر چـه ایـرادی داشـت کـه مخاطبـان ایـن برنامه 
بزرگسـالان هـم باشـند، گفـت: ایـرادش در ایـن بود 
که فیتیله، جمعه تعطیلـه در گونه کـودک و نوجوان 
پخش می شـد و عدم تناسـب محتوای آن با گونه اش 
ماننـد این بـود کـه  شـما در زمـان برنامه بزرگسـال، 
برنامه کـودک پخش کنیـد. در چنین شـرایطی این 

اعتراض پیـش می آمد که چـرا برنامه کـودک را برای 
بزرگسالان گذاشـتند. به همین دلیل اسـت که -1۳ 

یـا +1۳ روی برنامه هـا گذاشـته می شـود.
کار با کودک مستلزم گذراندن دوره های 

تخصصی است
قناد در توضیح کارنامه کاری خود گفت: کارم را سـال 
5۴ از آبـادان شـروع کـردم. سـال 59 مرکـز اصفهان 
کار کـردم و سـال ۶0 صدا و سـیمای خرم آبـاد بـودم 
و در سـال ۶2 همـراه بـا تحصیل بـه شـبکه دو آمدم؛ 
زمانـی کـه نوجـوان بـودم تئاتری به اسـم مترسـک 
داشـتم و در سـال ۶2 هـم اولیـن تئاتـرم را در تهران 
به نـام امپراطور جـون بـه کارگردانی مجیـد جعفری 
با حضور دوسـتانی چـون اکبـر زنجان پور و بسـیاری 
از دانشـجویان آن زمـان ماننـد حسـن پورشـیرازی، 
مهدی وثـوق دوسـتان، حسـن زارع  در تـالار وحدت 
اجرا کردیـم. گوهـر خیراندیش، مهرانـه مهین ترابی، 
شـهین علیزاده، حسـن زارعی و کریم اکبری مبارکه 
هم دوره ای های من در دانشـگاه بودند که باهم شروع 
کردیم و بـه جلو آمدیـم. وی با اشـاره به جریـان روان 
زندگی بیان کرد: کرونـا هم یکی دیگـر از موضوعاتی 
بـود کـه در مسـیر زندگـی رخ می دهـد. هـرروز یک 
اتفـاق هنـری تـازه و یـک کار نـو اسـت و زندگـی در 
جریان اسـت. با همه نگرانی های پشـت سـر گذاردن 

کرونـا، هرکسـی در هر رشـته ای کـه بـوده کارش را 
از سـرگرفته و مـن هـم ماننـد قبـل در حـوزه تئاتر و 

تلویزیـون کار می کنـم.
در چهار دانشگاه تدریس می کنم

بازیگر فیلم سـینمایی همـه دختران من )اسـماعیل 
سـلطانیان 1۳۷2( بـا اشـاره بـه وضعیت فعلـی خود 
گفت: ایـن روزهـا مشـغول تولیـد برنامـه لوبیـا، زود 
بیا هسـتم کـه جمعه هـا پخش می شـود و یک سـال 
آن تمام شـده و درحـال ورود بـه سـال دوم تولید آن 
هسـتیم. بر این اسـاس قرار است تا شـکل و شیوه آن 
را بر اسـاس تجربه و نظر مدیران کنونـی تغییر دهیم.

قنـاد گفـت: در دوران کرونـا بـه صـورت آنلایـن در 
ارتباط با دانشـجویان بودم؛ چرا که در چهار دانشـگاه 
)هنر و معماری، سـروش و علمی کاربـردی( تدریس 
می کنـم. وی افـزود: دروس بازیگـری، فن بیـان و 
همچنین دروس تخصصـی در ارتباط بـا مبانی بازی 
بـرای کـودک را تدریـس می کنـم. دروس مرتبـط با 
کودک اهمیت خـود را دارد. یعنی دانشـجو یاکسـی 
کـه در عرصه تئاتـر اسـت و درس های خاص خـود را 
می  گذرانـد، این درس ها را هم پشـت سـر می گذارد. 
چـون کسـی کـه بـرای کـودک کار می کنـد، بایـد 
بدانـد بـرای ارتبـاط با ایـن رده سـنی چـه نکاتـی را 

رعایـت کند.

عموقنادپسازیکدههسکوتشراشکست
رنا

: ای
س

عک

حدود یک سـال قبـل وزیر فرهنگ و ارشـاد 
اسـلامی در اولیـن روزهـای کاری خـود 
اظهاراتـی را دربـاره مسـئولیت وزارتخانـه 
متبوعـش در vod هـا و شـبکه نمایـش 
خانگی مطـرح کرد که نشـان از عـزم جدی 
او بـرای بازپس گیـری اعتبار ایـن وزارتخانه 
در ایـن بخش داشـت، ولـی باید پرسـید آیا 
این موضـوع همچنان بـرای مدیران ارشـاد 

اهمیـت دارد؟
به گزارش ایسـنا، شهریور ماه سـال گذشته 
محمدمهـدی اسـماعیلی کـه تـازه وزیـر 
فرهنگ و ارشـاد اسـلامی شـده بـود، درباره 
اختـلاف میـان ایـن وزارتخانـه و سـازمان 
صدا و سـیما بر سـر صدور مجـوز آثـار تولید 
شـده در vod هـا بـا صراحـت اعـلام کرد 
کـه »برخـی دوسـتان ایـن مجوزهـا را در 
دسـت دارند و باید از ایـن حالـت در بیاید.« 
منظـور او به طـور مشـخص زیرمجموعه ای 
از صدا و سـیما بـود و برهمیـن اسـاس قـرار 
شـد طبـق گزارش هـای کارشناسـی، ایـن 

اختلاف هـا تعییـن تکلیـف شـوند.
اما بعـد از گذشـت نزدیک بـه یک سـال، نه 
تنهـا هنـوز اتفـاق جدیـدی رخ نـداده بلکه 
سـاترا بـه عنـوان سـازمان تنظیم مقـررات 
رسـانه های صوت و تصویر فراگیـر در فضای 
مجـازی بـه طـور کامـل مدیریـت تولیـد و 
نظـارت محتـوای شـبکه نمایـش خانگی - 
بجز فیلم های سـینمایی - را در اختیار دارد 
و البته دعـوا و اختـلاف میان این سـازمان با 

پلتفرم هـا هـم جدی شـده اسـت.
در ماه هـای گذشـته کارزاری از سـوی 
تعـدادی از سـینماگران بـا نوشـتن نامه ای 
به رئیس جمهـور بـرای بازگشـت مدیریت 
شـبکه نمایـش خانگـی بـه وزارت فرهنگ 
و ارشـاد اسـلامی بـه راه افتـاد و بـه امضـای 
بیـش از چهـار هـزار نفـر رسـید کـه البتـه 
هنوز به سـرانجامی نرسـیده، ایـن در حالی 
اسـت که در چند هفته اخیـر دامنه اختلاف 
بیـن پلتفرم هـا و سـاترا بـالا گرفتـه و کار به 
تهدیـد بـرای جلوگیـری از فعالیـت یکی از 
اصلی تریـن پلتفرم هـای نمایـش اینترنتی 

رسـیده اسـت.
خبررسـانی از نتیجـه پیگیری هـا و آخرین 
وضعیـت اختلاف هـا، از ایـن جهـت مهـم 
اسـت کـه در صحبت هـای روز گذشـته 
وزیر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی در دیـدار با 
نمایندگان دانشجویان انجمن های اسلامی 
سراسـر کشـور بـه نظـر می رسـد موضـع 

نرم تـری را بایـد جسـتجو کـرد.

اسـماعیلی در این زمینه گفته اسـت: اینکه 
با صدا و سـیما در خصـوص وضعیت شـبکه 
نمایـش خانگـی دچـار اختـلاف نظرهایـی 
باشـیم طبیعی اسـت، اما به این معنا نیست 
که بخش نظارت شـبکه نمایش خانگی رها 
شـده چرا که همچنان توسط سـاترا صورت 
می گیـرد. مـا بـا همراهـی رئیـس سـازمان 
صدا و سـیما بـه دنبـال حـل و فصل مسـائل 
مرتبط بـا شـبکه نمایـش خانگی هسـتیم 
و وزارت فرهنـگ در خصـوص نتایـج ایـن 

جلسـات کاملًا تابـع قوانین اسـت.
این اظهـارات به ایـن دلیل قابل تامل اسـت 
کـه اسـماعیلی و محمـد خزاعـی - رییـس 
سـازمان سـینمایی - در ماه هـای ابتدایـی 
مدیریـت خـود بارهـا بـر لـزوم بازگشـت 
شـوراهای سـاخت و نمایـش تولیـدات 
نمایش خانگی به سـازمان سـینمایی تاکید 
کرده بودنـد  و حتـی صحبت هـای آن زمان 
وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـا انتشـار 
بیانیه هایـی از سـوی صنـوف سـینمایی بـا 
اسـتقبال و همراهـی مواجـه شـد و آن هـا 
موضع گیـری صریـح اسـماعیلی را مایـه 

دلگرمـی دانسـتند.
علاوه بر همراهی و درخواسـت سینماگران، 
به نظر می رسـد بـا توجه بـه عملکرد سـاترا 
کـه صـدای انتقـاد برخـی نماینده هـای 
مجلـس را نیز بلند کـرده، جدی تـر می توان 
ایـن مسـئله را دنبـال کـرد. اخیـرا مجتبی 

توانگر -رئیس کمیته دانش بنیـان و اقتصاد 
دیجیتال مجلس شورای اسـلامی - خطاب 
به رییـس صدا  و سـیما گفته اسـت:  »مطابق 
بـا بررسـی های کارشناسـی صـورت گرفته 
در مراجـع مختلـف از جملـه مرکـز ملـی 
فضای مجازی اساسـا اینکـه صنعت نمایش 
سـینمای خانگی مشـمول تعریـف صوت و 
تصویـر فراگیـر باشـد یـا خیـر محـل بحث 
اسـت و در آن صورت تنظیم گـری این حوزه 
بر عهـده آن سـازمان محترم )صدا و سـیما( 
نیسـت. به علاوه در شـرایطی که با کم کاری 
و کج سلیقگی مدیران آن سـازمان روز به روز 
از مخاطبان آن کاسـته شـده و اوقات فراغت 
هم وطنان بـا شـبکه های ماهـواره ای عمدتا 
معانـد نظـام  پـر می شـود، افزایش فشـار بر 
شـرکت های دانش بنیـان داخلـی کـه در 
حوزه تولید و نشر محتوای سینمای خانگی 
مشـغولند جز ریختن آب به آسیاب دشمن 
نیسـت؛ چـرا کـه مخاطـب ایـن پلتفرم هـا 
در صـورت محرومیـت از ایـن محتـوا یقینا 
بـه سـوی صدا و سـیما چرخـش نخواهنـد 
نمـود و در میانـه جنـگ فرهنگـی نظـام با 
رقبـا و دشـمنان منطقـه ای و بین المللـی، 
ایـن کار معنـی جـز خلع سـلاح کردن نظام 
از ابزارهایـش نـدارد. هر چند ضروری سـت 
تمـام سـرویس های پخـش آنلایـن فیلـم) 
VOD هـا( توجـه دقیق تری بـه فرهنگ و 

آداب مـردم عزیزمان داشـته باشـند.

مدیرکل هنرهای نمایشی با اشاره به اجرای 
فعان  ثر با موضوع جنگ تحمیلی، مدا ۷ ا
ره  حرم، شهید سلیمانی و بسیج در جشنوا
ز مضامین  ا ا تر شهروند، دفاع مقدس ر تئا
مورد توجه در جشنواره های تئاتری دانست.

کاظم نظری مدیرکل هنرهای نمایشی در 
واکنش به توییت یکی از مدیران نهادهای 
فرهنگی که چند روز پیش در یک روزنامه 
بازنشر و ادعا شده بود که وی توصیه کرده 
جشنواره تئاتر بسیج به موضوع دفاع مقدس 
به  بنده  گفت:  ر مهر  خبرنگا به  زد،  نپردا
هیچ عنوان بحث دفاع مقدس را در جشنواره 

سراسری بسیج نفی نکردم.
 تنها در یک گفتگوی بلند، در پاسخ به 
بعاد  یک پرسش، خواستار توجه بیشتر به ا
دیگرِ حضور بسیج در عرصه اجتماعی و 
فرهنگی جامعه شدم و متاسفانه از سخنان 
نظر  به  گرفت.  صورت  سوءبرداشت  من 
می آید دوستان، آن گفتگو را به طور کامل 
نخوانده اند و تنها بر اساس بریده ای کوتاه از 

آن، قضاوتی نادرست کرده اند.
وی ادامه داد: در آن مصاحبه بلند، بارها ذکر 
شده است که خواستار این موضوع هستیم تا 
منویات و موضوعات جدیدی که حضرت آقا 
ئه شده در  را ند، در آثار ا ز بسیج خواسته ا ا

جشنواره تئاتر بسیج، دنبال شود که این به 
هیچ عنوان به معنای نپرداختن به آثار دفاع 

مقدس نیست.
ید پیرو  ره بسیج هم به هر حال با  جشنوا

منویات مقام معظم رهبری باشد تا بتوانیم با 
بسیج عمومی، کشورمان را به سوی توسعه، 
رونق و آنچه که خواسته ایشان است، هدایت 

کنیم.

وزارتارشادهمچنانپایحامینمایشهایدفاعمقدسیهستیم
مواضعخودمیماند؟
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ژالـه آمـوزگار بـا تاکیـد بـر اهمیـت زبان و 
ادبیـات فارسـی می گویـد: اگـر می خواهند 
ادبیات را در کنکور سراسـری حـذف کنند، 
حتمـا از همـه بخواهنـد کنکـور جداگانه ای 

برای زبـان و ادبیـات فارسـی بدهند.
 این عضـو وابسـته فرهنگسـتان زبان و ادب 
فارسـی و پژوهشـگر فرهنـگ و زبان هـای 
باسـتانی دربـاره حـذف درس هـای عمومی 
ز کنکـور سـال  دبیـات ا ز جملـه درس ا ا
دبیـات  یسـنا گفـت: زبـان و ا 1۴02 بـه ا
فارسـی مهـم اسـت؛ دسـت کم برداشـتی 
یـن اسـت  کـه از کشـورهای دیگـر دارم ا
کـه آن هـا لازم می داننـد حتـی کسـی کـه 
می خواهـد مهندس و یا پزشـک شـود، اول 
زبـان و ادبیـات مربـوط بـه آن را بیامـوزد. 

ایـن موضـوع بـرای آن هـا اصـل اسـت.
 او در ادامـه گفت: حداقل از کشـور فرانسـه 
ایـن اطـلاع را دارم کـه دانش آمـوزان آن ها 

یـک سـال پیـش از این کـه دیپلـم بگیرنـد 
و بـه دانشـگاه وارد شـوند، کنکـور زبـان و 
ادبیـات می دهنـد، چـه بخواهنـد مهنـدس 
و پزشـک شـوند یـا بخواهنـد بـه هر رشـته 
دیگری وارد شـوند. آن هـا یک سـال قبل از 
این کـه دیپلـم بگیرند، جـدا از رشـته ای که 
می خواهنـد بخواننـد بایـد کنکـور ادبیـات 

و زبـان فرانسـه بدهنـد.
آموزگار خاطرنشـان کـرد: اگـر می خواهند 
ز همـه  ا حـذف کننـد، حتمـا ا دبیـات ر ا
بخواهنـد کنکـور زبـان و ادبیـات فارسـی 
را بگذراننـد. این اسـتاد دانشـگاه سـپس با 
تاکید بـر اهمیـت زبان فارسـی، بیـان کرد: 
یـن  می   شـود  کـه  دبیـات ا نتیجـه حـذف ا
بچه هـای درخشـانی داریـم که به دانشـگاه 
شـریف یـا هـر دانشـگاه برجسـته دیگـری 
نـی و  با ئل ز مـلا بـا مسـا مـا کا نـد ا و می ر

تاریـخ زبـان و ادبیـات بیگانـه هسـتند.

 برخـی از دیدگاه هایی 
که برای اخبـار مربوط 
بـه ایـن مصوبـه وجود 
دارد، ایـن برداشـت را 

متبـادر می کنـد کـه ایـن مصوبـه حمایـت 
ضمنـی برخـی از اقلیت هـای زبانـی را بـه 
دنبـال داشـته و آن هـا معتقدنـد همان طور 
بان هـای محلـی خلائـی بـه  کـه نبـود ز
دنبال نـدارد، نبـود زبـان و ادبیات فارسـی 
شـت  هـد دا هـم خلائـی بـه دنبـال نخوا
کـه آمـوزگار در ایـن زمینـه توضیـح داد: 
هیچـگاه بـا ایـن گروه هـا موافـق نبـوده ام.
نـی هسـتم و خیلـی  یجا با ذر ین کـه آ  بـا ا
خوب ترکـی بلـدم و بسـیار دوسـت دارم با 
دوسـتانم ترکی حـرف بزنم اما هـر مملکتی 
یک زبـان رسـمی دارد کـه  بین همـه اقوام 
مشـترک اسـت و ادبیات و فرهنگ مردمان 
آن سـرزمین بـه آن زبـان نوشـته می شـود.

یکپیشنهادبرایماجرایحذفادبیاتازکنکور

خبر
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انتخابــات فدراســیون فوتبــال در حالی 
8 شــهریور برگزار می شــود کــه عملکرد 
پرحاشیه کمیته بدوی انتخابات، استقلال و 
بی طرفی آن  را زیر سوال برده و این کمیته 
را تبدیل بــه یکی از چالش  هــای انتخابات 

فوتبال کرده است.
بــه گــزارش ایرنــا، شــمارش معکــوس 
بــرای انتخابات فدراســیون فوتبــال آغاز 
شــده و فوتبالی هــا در انتظار رســیدن 8 
شــهریور هســتند تا با رای اعضای مجمع 
فدراســیون از رئیس جدید رونمایی شود.

با پایان مهلــت ثبت نام انتخابــات فوتبال، 
کار بررســی صلاحیت هــا آغاز شــده و در 
هفته های پیــش رو با اعلام اســامی نهایی 
نامزدهــای انتخابــات 8 شــهریور، فضای 
فوتبال انتخاباتی فوتبال داغ تر خواهد شد. 
با این حال عملکــرد متناقض کمیته بدوی 
انتخابات فدراســیون فوتبــال در روزهای 
اخیر حواشــی انتخابات فوتبال را زودتر از 

همیشه رقم زده است.
عملکردی که اعتــراض و انتقادهای زیادی 
را از ســوی نامزدهای انتخابات فدراسیون 
فوتبال به همراه داشته اســت و این کمیته 
را در مظان اتهام های متعــددی قرار داده 
اســت، کمیتــه ای که قــرار اســت ناظر و 
سیاستگذار انتخابات باشد اما امروز به یکی 
از چالش های انتخابات فوتبال بدل شــده 
است. حواشــی ایجاد شده توســط کمیته 
بدوی انتخابــات یکــی از محورهای اصلی 
مناظره دوشــنبه شــب برخی از نامزدهای 
انتخابات فدراسیون فوتبال در یک گفتگوی 
تلویزیونی بود و ســبب شد تا همچنان یکی 
از علامــت ســوال های بــزرگ انتخابــات 
فوتبال، عملکرد کمیته بدوی باشــد که به 
نظر می رسد نتوانسته با توجه به جایگاهی 
که برای آن تعریف شــده است، به سوالاتی 
که پیرامون عملکرد این کمیته وجود دارد، 

پاسخ مستدل بدهد.
کمیته بدوی انتخابات در اساسنامه

کمیته بــدوی انتخابــات بر اســاس ماده 
۶1 اساســنامه فدراســیون فوتبال یکی از 
کمیته هــای انتخاباتی فدراســیون اســت 
که بــرای مجمع هــای انتخاباتی تشــکیل 
می شــود. در مــاده ۶1 اساســنامه آمده 
اســت:»-1کمیته های انتخاباتی، مســئول 
ســازماندهی و نظارت بر فرآیند انتخابات، 
مطابــق با مقــررات انتخاباتی فدراســیون 
می باشــند. کمیته های انتخاباتی متشــکل 
از کمیته بدوی انتخابات و کمیته استیناف 

انتخابات می باشند.
-2ترکیب و عملکــرد کمیته های انتخاباتی 

بر اســاس مقررات انتخاباتی فدراســیون 
فوتبال جمهوری اسلامی ایران می باشد.

-۳کمیته بدوی انتخابات و کمیته استیناف 
انتخابــات از یــک رئیــس، یــک معاون و 

حداکثر تا سه عضو تشکیل می شوند.
همچنین دو عضو علی البدل نیز به پیشنهاد 
هیات رییســه و با تصویــب مجمع عمومی 

انتخاب می شوند.«
کمیته بدوی بــا توجه بــه وظایفی که در 
اساسنامه مشخص شده است، با آغاز فرایند 
انتخابــات فدراســیون فوتبــال، فعالیتش 
را آغــاز می کند. یــک کمیته مســتقل که 
وظیفه سیاســتگذاری، نظارت و بررســی 
صلاحیت هــای اولیه نامزدهــای انتخابات 
فوتبال را بر عهــده دارد و کارش از ابتدای 
فرایند انتخابات آغاز و تا پایان شمارش آرا 

ادامه می دهد.
اعضای غیرقانونی

با توجــه به اهمیت و حساســیت بالایی که 
نقش کمیته بــدوی در انتخابــات فوتبال 
دارد، قانونگــذار بــرای اعضــای آن نیــز 
شــاخص هایی را تعریف کرده است تا اصل 
بی طرفی رعایت شــود و خدشه به آن وارد 
نشــود. بر این اســاس، اعضای این کمیته 
نبایــد در منصــب دولتی مشــغول به کار 

باشند و حقوق بگیر باشند.
با وجــود چنیــن شــاخصی امــا اکثریت 
اعضای فعلی کمیتــه بدوی انتخابات چنین 
شــرایطی را ندارنــد و حقوق بگیــر دولت 
محسوب می شوند، مســئله ای که اعتراض 
برخی نامزدها را به همراه داشــته اســت. 
فلاحتی، گردانی و شاه کرمی سه عضو اصلی 
این کمیته در وزارت علــوم، وزارت نفت و 
ســازمان لیگ مشــغول به فعالیت هستند 
و این مســئله ســبب شــده تا حضورشان 
در کمیته بــدوی شــائبه غیرقانونی بودن 

پیدا کند.
اگر عضــو کمیته های انتخاباتــی در حین 
عضویت در کمیته ها، ســمت دولتی بگیرد 
برابر بنــد ب مــاده ۳ مقــررات انتخاباتی 
فدراســیون فوتبــال، شــرایط عضویت در 
کمیته های انتخاباتی را از دســت می دهد 
و برابر بنــد "د" همین ماده بایــد بلافاصله 
پس از قبول ســمت دولتی، از عضویت در 
کمیته هــای انتخاباتــی کناره گیــری کند 
و مراتــب را بــه رئیــس و دیگــر اعضای 

کمیته های انتخاباتی اطلاع دهد.
غش کردن به سمت یکی از نامزدها

علاوه بر این به نظر می رسد نقش بی طرفی 
اعضای کمیتــه بدوی انتخابــات نیز دچار 
خدشه شده است و اتفاقات چند وقت اخیر 

سبب شده اســتقلال این کمیته زیر سوال 
برود. بــه عنــوان نمونه اظهــارات یکی از 
اعضای کمیته بدوی انتخابات فدراســیون 
فوتبال در یکــی از برنامه هــای تلویزیونی 
دربــاره یکــی از نامزدها، این شــائبه را به 
وجود آورده اســت که این کمیته بر خلاف 
نامش مســتقل نیست و به ســمت یکی از 

نامزدها در حال غش کردن است.
این عضو کمیتــه در مصاحبــه تلویزیونی 
درباره وضعیت یکی از نامزدها که براساس 
قانون با توجه به سه دوره متوالی حضور در 
فدراســیون، نمی تواند در انتخابات شرکت 
کند، به اظهار و نظــر پرداخت و حضور این 
نامــزد را در انتخابات غیرقانونی ندانســت. 
حمایــت این عضــو کمیته بــدوی از یکی 
از نامزدها ســبب شد تا واعظ آشــتیانی و 
اســدی دو نامزد انتخابات فوتبــال از این 
عضو کمیته بدوی به کمیته اخلاق شکایت 

. کنند
در بخشی از نامه واعظ خطاب به مسئولان 
فدراسیون فوتبال آمده است:»عضو محترم 
کمیته بدوی انتخاباتی فدراســیون فوتبال 
در روز دوشنبه مورخ 2۷ تیرماه 1۴01 در 
مصاحبه تلویزیونــی در برنامه فوتبال برتر، 
پیش از صدور رای کمیته، اظهاراتی را بطور 
مشــخص درباره صلاحیت یکی نامزدهای 
انتخاباتی، مطرح نموده اند که گویا ایشــان 
را در وضعیت نقض بی طرفی، ایجاد شــائبه 
تعــارض منافع و عــدول صریــح از اصول 
بنیادین دادرسی منصفانه قرار می دهد، لذا 
بدینوسیله درخواست خود را مبنی بر لزوم 
کناره گیری نام برده از عضویــت در کمیته 

بــدوی انتخاباتــی جهت رعایت ســلامت 
فرایند انتخابات اعلام می دارد.«

کمیته وابسته و دستوری!
علاوه بــر این به نظر می رســد کــه کمیته 
بدوی از استقلال لازم نیز برخوردار نیست، 
در حالــی حبیبــی یکی از اعضــای کمیته 
بدوی در یک مصاحبــه تلویزیونی از تمدید 
مهلت ثبت نــام از 20 تیر بــه 22 تیر خبر 
می دهد که در ادامه با نظر حسن کامرانی فر 
دبیرکل فدراســیون فوتبال، ایــن نظر وتو 

می شود!
دخالت و وتوی دبیرکل در شــرایطی است 
که اعضای کمیته بدوی مســتقل هستند و 
نه دبیرکل و نه مقام دیگری در فدراســیون 
اجازه دخالــت در تصمیمات ایــن کمیته 
را نــدارد و هرگونه دخالت فاقــد وجاهت 
قانونی اســت و اســتقلال این کمیته را زیر 

سال می برد.
چنین مواردی این شائبه را تقویت می کند 
که کمیته بدوی از استقلال لازم برخوردار 
نیست و از جای دیگر و به صورت دستوری 
عمل می کند و این مسئله می تواند سلامت 

انتخابات را زیر سوال ببرد.
اساسنامه و آئین نامه انتخاباتی 

را نخوانده اند
از دیگر ایرادات بــه کمیته بدوی انتخابات، 
عدم اطلاع اعضــای آن از ماده ها و بندهای 
اساســنامه و آئین نامه انتخاباتی فدراسیون 
فوتبال اســت و با توجه به اظهارات صورت 
گرفته از ســوی برخی اعضــای آن به نظر 

می رسد آنها اشرافی بر قوانین ندارند.

علیرضا دبیر:کمیتهبدویوشائبههاییعجیب
 ۷ مدال حسن یزدانی 
می توانست طلا باشد

سومین وبینار رئیس فدراسیون کشتی با مربیان سراسر کشور در 
سال جاری روز قبل برگزار شد.

به گزارش خبرگــزاری مهر، علیرضا دبیر رئیس فدراســیون در 
ابتدای این وبینار گفت: طبق وعده ای که دادم به صورت مستقیم 
با تمامی مربیان سازنده کشــور صحبت می کنم. یک نکته ای که 
در ابتدا باید بگویم این اســت که بعضی از افرادی که در کشتی 
جایگاهی ندارند گفته اند که ما در استان ها حضور پیدا می کنیم و 
فن یاد می دهیم اما این حرف درست نیست ما روش یاد می دهیم 
و بنده خود را در جایگاهی نمی دانم که مربیگری کنم و این کار 

بزرگ لیاقت می خواهد.
وی در مورد رؤسای هیئت های کشتی گفت: متاسفانه برخی از 
رؤسای هیئت های کشتی به دنبال لابی گری و استفاده از دوستان 
خود هستند که قطعاً با این موضوع برخورد می شود و از نظر من 
کسی لیاقت حضور در رأس هیئت کشتی را دارد که از نظر فکری، 
مادی و ارتباطات برای کشتی اســتان خود آورده داشته باشد و 

بدون هیچ چشم داشتی فقط در خدمت کشتی کشور باشد.
دبیر با قدردانی از عملکرد مربیان ســازنده گفت: به عنوان مثال 
روح الله میکائیلی با چند تن از همکاران خود در قم به کار سازندگی 
مشغول است و من از ایشان و سایر مربیانی که در باشگاه به عنوان 

مربیان سازنده فعالیت می کنند قدردانی می کنم.
رئیس فدراســیون کشــتی با بیان اینکه قطعــاً کار مربیگری با 
قهرمانی متفاوت اســت گفت: قهرمانان جهــان و المپیک عزیز 
ما هستند اما این انتظار را نداشــته باشند که بدون هیچ تجربه و 
فعالیتی آنها را بعنوان سرمربی تیم ملی به کار بگیریم و یا اینکه 
به رقابت های برون مرزی اعزام کنیــم. خودم را مثال می زنم که 
به کسی بر نخورد من اگر می توانستم و از زندگی خود می گذشتم 
مربیگری می کردم اما با اینکه مدال المپیک و جهانی هم کسب 
کردم در جایگاه یک مربی نیســتم و این موضوع زمین تا آسمان 

فرق دارد.
دبیر ادامه داد: البته امثال منصور برزگر و اکبر فلاح که با مدال های 
المپیک و جهانی در باشــگاه ها مشغول به آموزش هستند خیلی 
برای کشتی ارزشمند است و من همیشه قدردان این افراد بوده ام.
وی افزود: مربیان ســازنده خط قرمز من در فدراســیون کشتی 
هستند و روی ســر من جای دارند، چون اگر قرار است قهرمان 
المپیــک و جهان به تیم های ملــی تحویل داده شــود باید آنها 
انجام دهند و به همین دلیل اســت که موضوع ارتقا دانش فنی و 
بروز شدن آنها برای فدراسیون کشتی از اهمیت بالایی برخوردار 

است.
دبیر تصریح کرد: معتقدم که مربیان نباید به انســتیتو کشتی و 
دوره های آموزشی آن بســنده کنند بلکه باید خودشان از طرق 
مختلف از دیدن فیلم و جستجو در اینترنت و خواندن کتاب های 
آموزشی خود را بروز کنند و این روشــی که آقای یوسفی افشار 
آورده و در استان ها آموزش می دهیم به نظرم بسیار کارساز است 
و از مربیان می خواهم که آنالیز فنون را به شاگردان خود بسپارند 

و پس از خودشان ایرادات را رفع کنند.
رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به جایگاه بالای مربیان سازنده در 
کشور گفت: معتقدم اگر کشتی گیران در رده ی سنی پایه آموزش 
صحیح و اصولی ببینند کار ما در تیم های ملی راحت می شود و این 
روشی که در دوره ی یکسان سازی مربیگری در استان ها آموزش 

داده می شود برای آن وقت گذاشته شده است.

هادی ساعی به عنوان اولین کاندیدا برای یکی 
از پست های رئیس یا نایب رئیسی کمیته ملی 

المپیک ثبت نام کرد.
به گزارش ایســنا و به نقل از کمیته ملی المپیک، نخستین 
نشست هماهنگی ستاد برگزاری انتخابات کمیته ملی المپیک 
روز سه شنبه با ریاست کیکاوس سعیدی دبیرکل کمیته برگزار 
شد. در این نشست که با حضور سعیدی دبیرکل کمیته ملی 
المپیک و نصرالله سجادی مشاور رئیس و اعضای ستاد برگزار 
شد طراحی و تنظیم فرم های ثبت نام، چگونگی روند ثبت نام 
کاندیداها برای ریاست، نایب رئیسی و اعضای هیات اجرایی 
و همچنین بررسی مدارک لازم و زمانهای مشخص برای انجام 
امور مربوطه توسط دبیرخانه مجمع مورد بررسی و هماهنگی 

نهایی قرار گرفت.
در این نشست پیمان فخری رئیس مرکز نظارت بر تیم های ملی، 
اصغر فرخی مشاور رئیس و رئیس حراست، فرید فتاحیان مدیر 
امور بین الملل، محمود عبدالهی مدیر روابط عمومی و سپیده 
گلیجانی مقدم مدیر موزه ملی ورزش، المپیک و پارالمپیک 

حضور داشتند.
مجمع انتخابی کمیته ملی المپیک ششــم شهریور برگزار و 
ثبت نام از داوطلبین در ساعات اداری از چهارشنبه 5 مرداد آغاز 
و تا پایان وقت اداری پنج شنبه 20 مرداد ادامه خواهد داشت. 
هادی ساعی که معاون کاروان ایران در کشورهای اسلامی قونیه 

است یک روز زودتر از موعد ثبت نام خود را انجام داده است.

با تصویب مدیران کارخانــه صنایع مس ایران 
کمکی 120 میلیارد تومانی در دو نوبت به باشگاه 

تراکتور داده شده است.
به گزارش "ورزش سه"، فصل جدید برای مدیران صنایع مس 
ایران با ادامه حضور مس رفسنجان که در سومین سال حضور 
در لیگ برتر برای کسب سهمیه می جنگد و انتظارات زیادی از 
آن وجود دارد و همینطور اضافه شدن مس کرمان که به واسطه  
پیشینه اش برای مسئولان کرمانی و همینطور مدیران صنایع 

مس اهمیت زیادی دارد، حال و هوای متفاوتی خواهد داشت.
از سوی دیگر صنایع مس که برای عمل به مسئولیت اجتماعی 
خود حمایت مالی از باشگاه های دیگر نظیر مس شهربابک را 
نیز در دستور کار خود دارد، طی هفته  و ماه های اخیر با مشکل 
افزایش بودجه باشگاه های ورزشــی اش مواجه بود و حالا هم 
در شرایطی که شنیده می شود شــرایط در باشگاه های مس 
رفســنجان و مس کرمان از لحاظ مالی خیلی خوب نیست، 
صحبت از کمک 120 میلیارد تومانی به باشــگاه تراکتور در 

کرمان خبرساز شده است.
البته سال گذشته و در یک برهه طرح واگذاری باشگاه تراکتور به 
صنایع مس سونگون مطرح شد ولی این برنامه به نتیجه نرسید. 
حالا اما در شرایطی که قرمزپوشان تبریزی پس از یک فصل 
دشوار با قربان بردیف امیدوار به تکرار روزهای خوش گذشته اند، 
کمکی 120 میلیاردی نیز به این تیم از سوی مدیران صنایع مس 
اختصاص داده شده تا زنوزی مالک باشگاه با دغدغه کمتری تیم 
مورد نظر بردیف را برای حضور در مسابقات لیگ بیست و دوم 

فراهم کند.

ساعی اولین کاندیدای
 کمیته ملی المپیک

کمک 120 میلیاردی تومانی 
مس به تراکتور

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - تبانی، صلح و آشتی، آداپتاسیون 
- سیب مازندرانی  - بیشتر، زیادتر، 
اغلب - تیزی آرنج2 - كالبد - خاتم 
- مو وارونه - یکی از القاب اروپایی3 
 - قیمتی  پوست   - ساز  نوعی   -
نوعی   - عقیده  اظهار  از  خودداری 
مرغوب4  سنگ  زغال  سنگ،  زغال 
 - زمستان  اول  شب  بلند،  شب   -
اصحاب کهف   از   - میشیگان5  مرکز 
- واحد شمارش کاغذ - دام صیاد6 

بسیار   - مرتبه  مرتبه، کار،  و  قدر   -
استوار   - ارتشی  - کامیون  دروغگو 
دست   - کردن7  محکم  ساختن، 
عرب، هالوژن نمک طعام، از هالوژنها 
- بدنیا آوردن - قلعه حكومتی، قلعه 
كوچك - از سوره های مكی قرآن8 
ایتالیایی  ی  باجیو  کوچک  نام   -
قاطع  انداز،  درخت  درخت،  قاتل   -
سخت،  سنگ   - درخت  و  چوب 
 - آزموده  تجربه، کار  با   - گرانیت9 
یی  - گردنه  آلمانی10  فیزیکدانان  از 
جزیره   - دامغان  و  سمنان  نزدیک 

معبر   - دهان  درون   - ایتالیایی 
 - جسر11  كشتی،  در  فنی  رودخانه، 
پدر، گوهر  بی  دختر   - فرنگی  كلاه 
دریا، کلاه  آب  آمدن  بالا   - همتا  بی 
 -  12 رنگ  سرخ   - روز  باب  الف، 
تسمه و دوال عقب زین، تسمه عقب 
ایتالیا  معتبر  های  باشگاه  از   - زین 
شادمان   - اروپائی13  های  جام  در 
و  عالی  خوراکهای  از  کنایه   - شدن 
ناخوشايندي  ناپسندی،   - لذیذ14 
زبان گنجشك  درخت   - نارضايتي  و 
جعلی  مصدر  علامت  لاتین،  هنوز   -
قیامت  روز   - رامین15  معشوقه   -
- دوش و كتف، كتف - توپ و تشر

عمودی
 - براق  صدف   - نماز  ارکان  از   -  1
آب  ناشنوا،  جمعی،  دسته  سرود 
اندوه  دریغ،  حسرت،   - شرعی2 
رود   - طرف  سو،   - خاطر   - سخت 
 - شرقی3  آذربایجان  سد  مرزی، 
آخرین حرف لاتین - كشوری عربی، 
محصول  برداشت   - مبارك  كشور 
تباهی  رخنه،   - عراق4  در  رودی   -
اقارب   - طلوعی5  محمود  از  اثری   -
حیوان   - کنجد6  عصاره   - خنثی   -
به  گرفتن،   - گله  نگهبان  وفادار، 
تعجب  تعجب،  حرف   - آوردن  دست 
سدی  چاپار،  اسب   - گشوده  زنانه، 
- خطای گرفتن  خراسان7  استان  در 
با پا در بسکتبال - صد و یازده  توپ 
جابجا   - وانیلی8  آسمان  بازیگر   -
رنگ  خاصیت  - كاشف  چیزی  كردن 
عصاری  آسیای  سنگ   - كلر  زدایی 

از  یک  هر  همدم،  و  دوست   -  9
گوشت   - ورزشی  تیم  یک  بازیکنان 
دوم  داخل،  داخلی،  ضمیر   - بریان 
الماس  دو  از  یکی   - مفرد10  شخص 
معروف - باران اندک - دارویی سیاه 

برای حفظ اجساد مردگان11 - سپس 
عربی - نامی دخترانه - سالم، مقابل 
 - چه کسی؟  وقت؟،  چه   - بیمار12 
زبان  دریا13 - گرفتگی  اسراف كار - 
- معدن - بندری بو شهر، بندری در 

سیم  همراه  طلا،   - شهر14  بو  استان 
خورشت،  همراه   - کرج  از  بخشی   -
برنج پخته - دهن کجی15 - ستیزه، 
پیکار، نزاع - فیلمی از صلح میرزایی 

مسابقه حیوان  نجیب،  حیوان   -
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خبرخبر

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تحقیق و 
تفحص از شرکت های ایمیدرو و ایدرو موافقت 
کردند. به گزارش خبرنــگار مهر، نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی صبح روز سه شنبه ۴ 
مردادماه در جریان بررسی تقاضای تحقیق و 
تفحص از شرکت های »ایمیدرو« و »ایدرو« در 
حوزه فولاد با 15۳ رأی موافق، 52 رأی مخالف 
و 11 رأی ممتنع از مجموع 229 رأی موافقت 
کردند. محمدرضا صباغیان عضو کمیسیون امور 
داخلی و شوراهای مجلس در رابطه با ضرورت 
این تحقیق و تفحص گفت: با این کار می توانیم 
جلوی مســیرهای انحرافی و هر گونه تخلف 
را بگیریم و هر مجمع را به سمت مسیر سالم 
هدایت کنیم. ده ها سال است که از این مجموعه 
بزرگ تحقیق و تفحصی صورت نگرفته است. 
او افزود: محورهای تحقیق و تفحص مشخص 
هستند بررســی طرح های توسعه ای از جمله 
مواردی اســت که باید بدانیم چه مسیری در 
رابطه با آنها طی شده است. همچنین بارگذاری 
معادن به بخش خصوصی از دیگر موضوعاتی 
است که چگونه نحوه آن باید مورد بررسی قرار 
گیرد. علاوه بر این نحوه برگزاری مزایده ها نیز 
باید تحت نظارت باشد. صباغیان تصریح کرد: 
یکی از کسانی که باید مطالبه گر این تحقیق و 
تفحص باشد، کمیسیون صنایع است. چرا این 
کمیســیون با این تحقیق و تفحص مخالفت 
می کند در صورتی که این ابزار نظارتی به نفع 
همه مجموعه ها است. همچنین احسان ارکانی، 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه در رابطه با این 
تحقیق و تفحص گفت: بررسی ها نشان می دهد 
این شرکت ها با هدف گذاری هایی که برای آنان 
وجود داشته فاصله زیادی دارند. سوال این است 
که چرا کمیسیون صنایع و معادن که در رابطه 
با تحقیق و تفحص های کم اهمیت تر موافقت 
داشــت، در مورد این مهم مخالفت می کند.
وی افزود: امید است با این اقدام حیاط خلوت 
و تاریک وزارت صمت که شکل گرفته شفاف 
و روشن شــود. ارکانی گفت: ارتقا اعضا هیئت 
مدیره ها و مدیران عامل در تمامی بخش های 
این شرکت ها با استانداردها ارزیابی خواهند شد 
و همچنین کارآمدی این افراد مورد بررسی قرار 

خواهد گرفت.

در دیدار رئیس جمهور با ائمه جمعه سراسر کشور شماری از نمایندگان 
ولی فقیه به نمایندگی از ائمه جمعه در سخنانی به بیان برخی  مشکلات 
کشور و مطالبات مردمی پرداخته و افزایش ظرفیت اطلاع رسانی در 
خصوص رویکردها و برنامه های دولت را خواستار شدند. به گزارش 
مرکز ارتباطات و رسانه نهاد نماز جمعه، حجت الاسلام والمسلمین 
سیدمحمدنبی موسوی فر نماینده ولی فقیه در استان خوزستان در 
دومین روز از گردهمایی سراسری ائمه جمعه کشور که با دیدار رئیس 
جمهور با نمایندگان ولی فقیه در استان ها و ائمه جمعه کشور همراه 
بود، از آیت الله رئیسی خواست کارگروه تخصصی برای بررسی عملکرد 
دولت ایجاد شود. او خواستار اطلاع رسانی بیشتر طرح مردمی سازی 
شد و اظهار کرد: قاطعیت در برخورد با متخلفان و اطلاع رسانی به مردم 
در طرح های اجرایی دولت بسیار مهم است. نماینده ولی فقیه در استان 
خوزستان،  استفاده از نیروهای کارآمد در بدنه دولت را ضروری دانست و 
تصریح کرد: انتظار می رود که این موضوع به صورت جدی از سوی دولت 
دنبال شود. همچنین حجت الاسلام و المسلمین مصطفی محامی، 
نماینده ولی فقیه در استان سیستان و بلوچستان از برگزاری جلسه 
مشترک ائمه جمعه شیعه و اهل سنت تشکر کرد و گفت: جدایی ها و 
عدم شناخت از یکدیگر زمینه سوء استفاده دشمن و تبلیغات نادرست 
آن ها را فراهم می کند؛ هرچقدر این تعاملات و شناخت ها نسبت به 
یکدیگر بیشتر شود اتحاد و انسجام امت اسلامی تقویت می شود. او با بیان 
اینکه با برادران اهل سنت ارتباط کاری دارد، گواهی داد که اهل سنت 
ایران اسلامی، همراه و همگام نظام و پیرو رهبری و دلسوز نظام اسلامی 
و مردم هستند. او  تصریح کرد: انتظار می رود مردم موفقیت های دولت را 
در زندگی خود احساس کنند، چنانچه دولت های گذشته هم از وضعیت 
خود آمار خوب ارائه می کردند؛ اما مردم آنچه در زندگی خود احساس 
می کردند با آمارهای ارائه شده متفاوت بود.در دومین روز از گردهمایی 
ائمه جمعه سراسر کشور، جمعی از ائمه جمعه اهل تسنن نیز به عنوان 

مهمان حضور یافتند.

 ائمه جمعه چه خواسته هایی از 
رییس جمهور دارند؟

موافقت مجلس با 
تحقیق و تفحص 

از شرکت های 
»ایمیدرو« و »ایدرو«

سخنگوی وزارت امورخارجه با بیان اینکه ایران به دستیابی به 
توافقی خوب، قوی و پایدار متعهد است، تاکید کرد: رسیدن به 
چنین توافقی به تصمیم آمریکا بستگی دارد. به گزارش ایسنا، 
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امورخارجه ایران در صفحه ی توئیتر 
خود نوشت: جمهوری اسلامی ایران در برجام بوده و هست، طرفی 
که باید برای بازگشت، حسن نیت و التزام خود را ثابت کند، دولت 
آمریکاست. او ادامه داد: ما همچنان به دستیابی به توافقی خوب، 
قوی و پایدار که منافع پیش بینی شده در برجام را برای ایران 
تضمین کند، متعهد هستیم. کنعانی تاکید کرد: رسیدن به چنین 

توافقی به تصمیم و اراده آمریکا بستگی دارد.

کنعانی: رسیدن به یک توافق خوب و 
پایدار به آمریکا بستگی دارد

نمایندگان مجلس در نشسـت علنی مجلس شـورای 
اسـلامی روز گذشـته انتقاداتی در خصـوص مدیریت 
اقتصـادی دولـت مطـرح کردنـد. از جملـه آن هـا 
پورابراهیمـی رییس کمیسـیون اقتصـادی و نماینده 
مـردم کرمـان و راور در مجلـس شـورای اسـلامی، 
سـرمدی نماینده مردم اسدآباد و حسـین پور نماینده 

مـردم پیرانشـهر بود.
نماینـده مـردم پیرانشـهر در مجلـس در نطـق میان 
دسـتور ضمـن گلایـه از موضـوع گرانـی دارو گفـت: 
مگر رئیس جمهـور در مصاحبه تلویزیونـی اخیر خود 
تأکید نکرد کـه نـان، دارو و بنزین گران نخواهد شـد؟ 
چـرا وزارت بهداشـت بـه صـورت ناگهانـی اقـدام بـه 
اجـرای طرحی به نـام دارویـار کـرده و باعـث افزایش 
سرسـام آور قیمت دارو شـده اسـت. چرا یک سازمانی 
کـه خـود دچـار تعـارض منافـع اسـت و سـابقه عدم 
حمایت از شـرکت های داخلی در موضـوع مهم تولید 
واکسـن کرونـا را در کارنامـه خـود دارد مجـری طرح 
دارویـار در کشـور باشـد.  کمـال حسـین پور افـزود: 
سـفره مردم تاب و تحمل افزایش قیمـت دارو را ندارد. 
مجلس انقلابی با افزایش قیمت دارو به شـدت مخالف 
اسـت، به وزیـر بهداشـت و درمـان تذکـر می دهم هر 
چه سـریع تر بـه ایـن موضـوع ورود کنـد. او خطاب به 
وزیر کشـور تصریح کرد: معیشت مرزنشـینان و رونق 
اقتصادی مناطق مرزی و مبادلات تجـاری در مناطق 
مرزی فرصت اسـت نه تهدیـد. امنیت واقعـی و دائمی 
مناطق مرزی با معیشـت و اشـتغال مـردم آن منطقه 

گره خـورده اسـت.
تدابیر دیرهنگام مجلس و دولت به وضع 

اجاره بها کمک نکرده است
نماینـده مردم اسـدآباد نیـز با گلایـه از گرانـی رهن و 
اجاره مسکن گفت: مشـکل افزایش بی حساب هزینه 
رهن و اجاره مسکن کمر مسـتأجران را شکسته است، 
در این میـان نبـود قانـون و تدابیر دیرهنـگام مجلس 
و دولـت عمـلا گـره ای را بـاز نکرده اسـت. بـه گزارش 
مهـر، کیومـرث سـرمدی والـه در تذکر شـفاهی خود 
اظهار کرد: مصوبه اخیـر افزایـش 10 درصدی حقوق 
کارکنـان و بازنشسـتگان مربـوط بـه قبـل از جراحی 
اقتصادی توسط دولت است و کارکنان و بازنشستگان 
روز بـه روز در حـال فقیـر شـدن هسـتند. چطـور 
می شـود تـورم 5۴ درصـد باشـد و افزایـش حقـوق 
10 درصـد؟ دولـت بایـد در ایـن خصـوص چـاره ای 

بیندیشـد و اصلاحیه بیـاورد. مجلس نیز در راسـتای 
ایجـاد انگیـزه در بدنـه دولـت کـه در ارائـه خدمت به 
مردم موثر خواهد بـود، همکاری لازم را بـه عمل آورد. 
سـرمدی واله با انتقـاد از افزایـش بی رویه اجـاره بهای 
مسـکن مطرح کرد: مشـکل افزایش بی حساب هزینه 
رهن و اجاره مسکن کمر مسـتأجران را شکسته است، 
در این میـان نبود قانـون و تدابیر دیرهنـگام مجلس و 
دولـت عمـلًا گـره ای را باز نکـرده اسـت، این مسـئله 
یاد داسـتانی می انـدازد کـه می گوینـد در زمسـتانی 
سخت همسـایه ای برف را در حیاط همسـایه ریخت، 
همسایه مظلوم شـکایت به محکمه برد، سـال بعد در 
فصل جدید گرما دسـتور داده شـد سـریع باید برف و 

یـخ از حیاط همسـایه برطرف شـود.
توجه ویژه به بورس و بازار سرمایه در دستور 

کار دولت قرار گیرد
رییس کمیسـیون اقتصادی مجلس شـورای اسلامی 
گفت: امـروز دارنـدگان سـهام عدالت ذی نفعـان بازار 
سـرمایه کشـور هسـتند انتظـار مـا از دولـت توجـه 
ویـژه به بـورس و بـازار سـرمایه بـرای حل مشـکلات 

مردم اسـت.
به گزارش ایرنـا، محمدرضـا پورابراهیمـی داورانی در 
صحن علنـی مجلـس تصریـح کـرد: موضـوع مهمی 
کـه امـروز در فضـای کشـور در خصـوص مباحـث 
اقتصادی مطرح اسـت نیازمند اهتمـام و تلاش دولت 
و پشـتیبانی مجلـس بـرای حـل مشـکلات کنونـی 
کشـور اسـت. اعتقـاد مـا بـر این اسـت کـه امـروز در 
کشـور بـا وجـود همـه ی کارشـکنی دشـمنان نظام 
مقدس جمهـوری اسـلامی و شـرایطی کـه در دولت 
قبـل داشـتیم موضوعـات مربوط بـه حل مشـکلات 
اقتصـادی بـا دسـتان پرتـوان مجاهـدان ایـن کشـور 
هماننـد عرصه هـای مختلـف امکان پذیـر اسـت و 
خوشـبختانه بخشـی از نماگرهای اقتصادی در کشور 
در طـول ماه هـای اخیـر وضعیتـی را نشـان می دهـد 
کـه بـه تدریـج می توانیـم در شـرایط بهتـر اقتصادی 
حرکت کنیم. نماینده مـردم کرمـان و راور در مجلس 
ادامـه داد: با وجـود همه تلاش هـا نکات و مسـائلی در 
خصوص مباحث کلان وجود دارد. وضعیت نامناسـب 
بـازار سـرمایه کشـور یکـی از ایـن مباحث اسـت که 
انتظار مـا از وزارت امور اقتصـادی و دارایی رسـیدگی 
جدی بـه مصوبات مرتبـط با حمایـت از بازار سـرمایه 
اسـت. در کمیسـیون اقتصـادی مجلـس بارهـا ایـن 

مطالب را مدنظر قرار داده ایم که بـدون حمایت از بازار 
سرمایه کشـور تولید واقعی در اقتصاد رقم نمی خورد. 
رییس کمیسـیون اقتصادی مجلس اظهار داشـت: از 
رئیس جمهـور و از تیم اقتصـادی دولت انتظـار داریم 
از اتخاذ تصمیماتـی در حوزه های مختلف بـه ویژه در 
خصوص قیمت گـذاری دسـتوری که مغایر بـا قوانین 
بازار سرمایه کشـور اسـت، اجتناب کرده و شرایطی را 
فراهم بیاورند که بتوانیـم انتفاع را به بـازاری که بیش 
از 50 میلیون نفر در آن ذی نفع هستند برسانیم امروز 
دارندگان سـهام عدالت ذی نفعان بازار سـرمایه کشور 
هسـتند انتظار ما از دولت توجـه ویژه به بـورس و بازار 
سـرمایه برای حل مشـکلات مردم اسـت که به زودی 
نشسـت مشـترک دولـت و کمیسـیون اقتصـادی در 
ارتباط با این موضـوع و آخرین اجـرای تعهدات دولت 

در دسـتور کار قـرار خواهـد گرفت.
سختی تأمین نهاده، دامداران را به مرز 

ورشکستگی رسانده است
عضو کمیسـیون کشـاورزی مجلس شـورای اسلامی 
گفت: دامـداران را دریابید که حـال و روز خوبی ندارند 
و به دلیل سـختی تأمین نهاده ها به مرز ورشکسـتگی 

رسـیده اند.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، محمـد سـبزی نماینده 

مـردم سـاوه در مجلـس شـورای اسـلامی در جلسـه 
علنی روز سه شـنبه ۴ مرداد ماه در تذکر شفاهی خود 
خطاب به رئیس جمهـور در رابطه با در دوم سـفرهای 
اسـتانی گفت: لازم اسـت دور بعدی سـفرهای خود را 
از شهرسـتان ها آغـاز کنیـد چـرا کـه اسـتان فقط به 
مرکـز آن نیسـت. او تاکید کـرد: باید به وضعیـت بازار 
رسـیدگی شـود، امروز مردم از وضع بـازار گلایه دارند 
و در حـوزه تأمیـن غـذا و دارو و پرداخـت کرایـه خانه 
بـا مشـکل مواجـه شـده اند. سـبزی در ادامـه ضمـن 
تشـکر از رئیس مجلـس برای رسـیدگی بـه وضعیت 
حقـوق بازنشسـتگان عنـوان کـرد: از رئیس جمهـور 
می خواهم در این خصوص دسـتور لازم بـرای افزایش 
حقوق متناسـب بازنشسـتگان را بدهد. نماینده مردم 
سـاوه در مجلـس شـورای اسـلامی خطـاب بـه وزیر 
آمـوزش و پـرورش عنـوان کـرد: در حـال حاضـر دو 
هـزار و 800 نفر معلـم خارج از کشـور داریـم که برای 
پرداخـت حق الزحمـه آنهـا دسـتور قضایـی و کتبـی 
سـازمان برنامه وجـود دارد اما تنها دسـتمزد برخی از 
آنها پرداخت شـده اسـت. عضو کمیسـیون کشاورزی 
مجلس شـورای اسـلامی در تذکـری خطاب بـه وزیر 
جهـاد کشـاورزی بیـان کـرد: دامـداران را دریابید که 
حـال و روز خوبـی ندارنـد و بـه دلیـل سـختی تأمین 

نهاده هـا به مـرز ورشکسـتگی رسـیده اند.
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تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 

سند رسمی
برابر راي شماره 140160319078001264مورخه 1401/02/19 
ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 
حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض 
حسين  فرزند  خيرآبادي  مرادزاده  اکرم  خانم  متقاضي 
بشماره شناسنامه 42 صادره ازکرمان در ششدانگ يك باب 
از3968  فرعي  پلاك16834  مساحت61مترمربع  به  خانه 
از 3968  فرعي  از پلاك 89  و مجزي شده  مفروز  اصلي 

اصلي  واقع در بخش 2کرمان آدرس کرمان خیابان شهیدان 
مغفوری 27پشت مسجد جامع کوچه یاس سمت راست 
خريداري از مالك رسمي آقاي محمد مهدی زاده فرسنگی 
محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول ۱4۰۱/۰4/۰5
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰4/2۰
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد 
و املاک منطقه 2کرمان.
شناسه آگهی: ۱338۷69

  اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

قانون  نامه  آئين  و ماده 13  قانون  آگهي موضوع ماده 3 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمی برابر راي شماره 139960319078012617مورخه 
تكليف  تعيين  قانون  موضوع  دوم  1399/12/13هيات 
رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت 
دو كرمان  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر 

تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي محمد بخشائي 
گوكي فرزند ماشاالله بشماره شناسنامه 5861 صادره ازگلباف 
درششدانگ يك باب خانه  به مساحت253.70 مترمربع 
پلاك12 فرعي از75 اصلي  واقع در بخش6 کرمان آدرس  
اول سمت  فرعی  بهشت کوچه 16  کرمان شهرک هشت 
چپ قطعه 330خريداري از مالك رسمي آقاي سید جواد 
به منظور اطلاع  حسینی گوهری  محرز گرديده است.لذا 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در 

صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس 
از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

انتشار نوبت اول ۱4۰۱/۰4/2۱
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۰5

محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: ۱349243

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 

رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
هیات   140160319008000381 شماره  راي  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه 
فرزند  زمانی  احمد  آقای  متقاضی  بلامعارض 
محمد بشماره شناسنامه 7 صادره از زرند در یک 
باب خانه به مساحت  336.05 مترمربع از پلاک 

6351 اصلی واقع در زرند بلوار فردوس کوچه 21 
خریداري از مالک رسمی آقایان محمد یزدان پناه 
و علی شفیعی و حبیب الله اکبرزاده محرز گردیده 
است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 
اعتراض طبق  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
2۱/ ۰4/ ۱4۰۱: انتشار تاریخ نوبت اول
۰5/ ۰5/ ۱4۰۱ : انتشار تاریخ نوبت دوم

حسين توحيدي نیا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند
شناسه آگهی: ۱34۷86۰

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای  شماره 140160319079000189 - 1401/02/28 هیات 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم جمالی عبدی مالکی فرزند حسن بشماره شناسنامه  
331 صادره از رودبار در یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت 
40358.12 متر مربع پلاک 11 فرعی از 175 - اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک 175 اصلی قطعه سه واقع در رودبار 
جنوب –آبسردوئیه روستای تمیری خریداری از مالک رسمی 
خانم کلثوم مهیمی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله  15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:125
  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/04/22 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/05

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک کهنوج

تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140160319002001624 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عزت الله نظری فرزند علی 
به شماره شناسنامه 4 صادره از کهنوج  در یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت 98546 مترمربع پلاک 9 فرعی از140 
- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 140 - اصلی قطعه 2 
بخش 46 کرمان واقع در سرگل فاریاب خریداری از مالک 
رسمی آقای عزت الله نظری محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  به مدت دو ماه  آگهی  اولین 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد 

./م الف:580

 تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۱/۰5/۰5
 تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۱9
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نامه قانون  آئین  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 
فاقد  اراضی و ساختمان  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
سند رسمی برابر رای شماره 140160319002001623 هیات  
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
عزت الله نظری فرزند علی به شماره شناسنامه 4 صادره از 
کهنوج  در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 100767 
مترمربع پلاک 6 فرعی از140 - اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک 140 - اصلی قطعه 2 بخش 46 کرمان واقع در 
الله  عزت  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  فاریاب  سرگل 
نظری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:582

 تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۱/۰5/۰5
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۱9
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی  ثبتی  تکلیف وضعیت 
برابر رای  شماره 140160319079000104 - 1401/02/28 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار 
جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم جمالی عبدی 
مالکی فرزند حسن بشماره شناسنامه  331 صادره از رودبار در یک 
قطعه زمین مزروعی  به مساحت 58688 متر مربع پلاک 263 
فرعی از178 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 178 اصلی 
قطعه سه واقع در رودبار جنوب – آبسردوئیه بخش 46 کرمان  
خریداری از مالک رسمی خانم کلثوم مهیمی  محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله  15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:126

 محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/04/22 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/05

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  آئین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  آگهی موضوع 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره 140160319002001625 هیات  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
ثبتی حوزه ثبت ملک  فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عزت الله 
نظری فرزند علی به شماره شناسنامه 4 صادره از کهنوج  
در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 94520 مترمربع 
پلاک 8 فرعی از140 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
140 - اصلی قطعه 2 بخش 46 کرمان واقع در سرگل فاریاب 
خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله نظری محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد 

شد ./م الف:581

تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۱/۰5/۰5
 تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۱9
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره 140160319002001620 هیات  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
آقای عزت  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  کهنوج  تصرفات 
از  صادره   4 شناسنامه  شماره  به  علی  فرزند  نظری  الله 
کهنوج  در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 96975 
و مجزی  مفروز  اصلی   - از140  فرعی  مترمربع پلاک 7 
شده از پلاک 140 - اصلی قطعه 2 بخش 46 کرمان واقع 
در سرگل فاریاب خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله 
نظری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:583

تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۱/۰5/۰5
 تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۱9
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

  اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 
ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
اول  هیات   1401/2/26-  140160319091000360
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  و ساختمانهای 
تصرفات  عنبرآباد  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
جاوی   منصور  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
فرزند سه ظن  بشماره شناسنامه 643 با کد ملی 
3031337123 صادره از جیرفت در ششدانگ یک 
باب خانه به مساحت 325 مترمربع پلاک - فرعی 

از 43 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 43 
- اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد خضرآباد بلوار 
شهید سلیمانی نبش میدان ولایت خریداری از مالک 

رسمی آقای سه ظن جاوی محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد . 
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۱/۰4/22
 تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰۱/۰5/۰5

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

کهنوج
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان فاقد 
 140160319002001622 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات  
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 

مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج   ثبت  حوزه  ثبتی  واحد 
علی  فرزند  نظری  الله  عزت  آقای  متقاضی  بلامعارض 
قطعه  در یک  کهنوج   از  4 صادره  به شماره شناسنامه 
 11 پلاک  مترمربع   102137 مساحت  به  مزروعی  زمین 
پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   - از140  فرعی 
140 - اصلی قطعه 2 بخش 46 کرمان واقع در سرگل 
فاریاب خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله نظری 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
صورتی  در  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 

اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و  تسلیم 
مراجع  به  را  خود  ،دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ 
انقضای  صورت  در  است  .بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:584
تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۱/۰5/۰5
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰5/۱9
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

اختلافات چندساله سه طایفه بزرگ در شهرستان رودبار در جنوب کرمان 
با ورود دستگاه قضایی منتهی به صلح و سازش شد.

 رییس دادگستری رودبارجنوب در آیین صلح و سازش در محل مصلی این 
شهرستان گفت: با تلاش و کوشش امام جمعه و جامعه روحانیت، مسئولان 
قضایی، اجرایی، صلح یاران شورای حل اختلاف،مصلحین،حکمین قرآنی، 
نهادهای نظامی،انتظامی و همکاری سران طوایف، اختلاف دامنه دار سه 

طایفه بزرگ رودباری به صلح و سازش منتهی شد.
محمد فرجام طاهری اظهار داشت: سران و متنفذین این سه طایفه بزرگ 
مه صلح و  ند متعال میثاق نا و ستان کرمان با توکل به خدا در جنوب ا

دوستی را امضا کردند.
او نبود اختلاف و وجود امنیت را موجب رشد و توسعه اقتصادی،اجتماعی  
من است که رغبت  ر داشت: در فضای ا ظها نست و ا شتغال دا د ا یجا و ا
سرمایه گذاری برای فعالان اقتصادی و فرصت های اشتغال فراهم می 

شود.
ز روحیه گذشت  دگستری رودبارجنوب ضمن تقدیر تشکر ا رییس دا
نه تلاش  فرادی که برای این عمل خداپسندا طوایف و همت و پیگیری ا
ین منطقه ظرفیت صلح و سازش و حل و فصل  ند گفت: در ا کرده ا

اختلافات از طریق سران طوایف به خوبی ممکن است.
دگستری  ر با حضور رییس دا با ین نشست در مصلی شهرستان رود ا
ز  ر و جمعی ا ندا مام جمعه موقت، فرما نقلاب، ا دستان عمومی و ا و دا

مسئولان و اهالی این شهرستان برگزار شد

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

ر های  هشدا به  توجه  با گفت:  کرمان  ورزش  مدیرکل 
معه ورزش  جا شناسی مبنی بر بارش های مونسون، هوا
مروز تا پایان هفته در حالت آماده باش کامل  ز ا کرمان ا

است.
میثم پاریزی گفت: باتوجه به هشدار های هواشناسی مبنی 
بر بارش های مونسون، سرپرستان، روسای ادارات ورزش 
و جوانان شهرستان ها، هیئت های ورزشی و باشگاه داران 
ز وقوع حوادث و  استان کرمان باید به منظور جلوگیری ا
همراهی با عامه مردم از امروز تا پایان هفته در آماده باش 

کامل باشند.
ین  نان استان کرمان می گوید: بر ا مدیرکل ورزش و جوا
ید در  خیر لغو و همه با م مرخصی های هفته ا ساس، تما ا
ماکن ورزشی  محل کار خود حضور داشته باشند و همه ا

برای اسکان احتمالی در حالت آماده باش قرار گیرد.

 رییس مرکز اورژانس پیش بیمارستانی و مدیر حوادث دانشگاه علوم پزشکی 
رفسنجان از آمادگی 100 درصدی اورژانس رفسنجان در پی هشدار سطح قرمز اداره 

هواشناسی مبنی بر ورود سیستم بارشی و وقوع سیل احتمالی خبر داد.
حسینی زینلی در این باره افزود: 2۳ پایگاه اورژانس و 1۶0 تکنسین عملیاتی به همراه 
یک دستگاه اتوبوس آمبولانس از چهارشنبه همراه با ورود سامانه بارشی به شهرستان 

رفسنجان و انار در آماده باش کامل هستند.
او با تاکید بر لزوم توجه به هشدارهای لازم از همشهریان درخواست کرد تا از چادر 
زدن، توقف و استقرار در مسیر رودخانه  ها، مسیل ها و نهرها خودداری کنند و همچنین 
از تماشا کردن،سلفی گرفتن و فیلم برداری از سیلاب پرهیز کنند و هر چه سریع تر از 

منطقه در معرض خطر خارج شوند.
حسینی زینلی یادآور شد: در هنگام وقوع سیل شاهد خارج شدن مارها و حیوانات 
وحشی از لانه ها و زیست گاه های طبیعی خود هستیم، بنابراین بعد از سیل مراقب 

گزش این حیوانات در مناطق سیل زده باشید.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای کرمان گفت:فعلا ضرورتی بر بازگشایی دریچه 
سدهای کرمان وجود ندارد.

علی رشیدی اظهارداشت:به دلیل خشکسالی اکثر سدهای کرمان ذخیره آب 
مناسبی ندارند و در بارندگی های روزهای آینده می توان آب مورد نیاز را ذخیره سازی 
کرد.  او افزود: هم اکنون سد سیرجان ۳۷ درصد، بافت 52 درصد،جیرفت ۳۷ 
درصد،نساء ۶5 درصد آب ذخیره شده است و در صورت بارندگی ها سعی در 
ذخیره سازی داریم و ضروری بر بازگشایی دریچه های سدها وجود ندارد و همه چیز 

تحت کنترل و مدیریت است.
او عنوان کرد:باید تمام تلاش در خصوص استحصال آب های سطحی انجام شود و 

در این خصوص باید برنامه ریزی کلان انجام شود.
رشیدی توضیح داد:در صورت بروز ضرورت برای بازگشایی دریچه سدها اطلاع 

رسانی لازم به مردم این مناطق انجام می شود.

آمادهباشاورژانسرفسنجانجهتآمادهباشجامعهورزشکرمانتاپایانهفته
اتفاقاتاحتمالیناشیازبارندگی

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای کرمان:
دریچهسدهایکرمانبازنمیشود

عکس نوشت

امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
اقتصادی استانداری کرمان معتقد است 
بزرگ  فکری شرکت های  فضای  که 
صنعتی استان با فضای فکری دانشگاه و 
آموزشکده های فنی متفاوت است و باید 

در این راستا چاره اندیشی کرد.
حسین مهرابی در مراسم گرامیداشت 
هفته ملی مهارت گفت:فضای کسب و کار 
واحدهای صنعتی و پیشرو در جامعه 
خیلی اعتمادی به آموزش ها ندارند چرا 
که فوت و فن کوزه گری در این مراکز 

آموزش داده نمی شود.
اساس  بر  بیان کرد:دانشگاه ها  او 
سرفصل  های خود عمل می کنند این 
در حالی است که نیاز به بازار کار چیز 

دیگریست.
به گفته ی مهرابی در سال های گذشته در 
کرمان اقداماتی در راستای ایجاد مرکز 
آموزش های مهارتی صورت گرفت که 

نیاز است پیگیری شود.
او توضیح داد:آموزش مهارت،کار سختی 
نیست و حلقه ی مفقوده ی ما نبود مهارت 
نیست بله آنچه آموزش داده می شود 
باید نیاز بازار باشد لذا ایجاد اعتماد بین 

دانشگاه و صنعت مهم است.

سرپرست اداره سیما و منظر شهری شهرداری 
رفسنجان گفت: در راستای مناسب سازی پیاده روها 
برای اقشار مختلف و اهمیت نصب مبلمان در فضای 
شهری، نصب نیمکت های سنگی و فلزی در دستور 

کار قرار گرفت.
سید مجتبی میرزمانی اظهارکرد: مبلمان شهری یکی 
از مؤلفه های مطرح طراحی شهری، تجلی دهنده 
ساختار و هویت شهری و بخشی از سیما و منظر شهر 

و عامل ارتباط دهنده بین محیط و انسان است.
او افزود: در این راستا نصب نیمکت های فلزی در بلوار 
شهید مدرس )جنب پارک شهید مطهری(، بلوار 

آیت الله هاشمی رفسنجانی، بوستان شهیده زهرا 
حسن رمضانی )بانوان 2( و بوستان واقع در معراج 
شمالی و نصب نیمکت های سنگی در خیابان شهید 

بهشتی در دستور کار قرار گرفت.
سرپرست اداره سیما و منظر شهری شهرداری 
رفسنجان با تأکید بر اینکه تهیه و نصب نیمکت های 
شهری در مراحل بعدی در سطح شهر ادامه 
دارد،خواستار مشارکت شهروندان در حفظ مبلمان  
شهری شد و خاطرنشان کرد:اموال عمومی برای 
استفاده همه شهروندان اختصاص یافته است و باید 

برای حفظ آن ها تلاش شود.

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان 
راور گفت: لاشه یک راس کل وحشی از منزل یک 

شکارچی در راور کشف شد.
محمدی گفت:ماموران یگان حفاظت محیط زیست 
شهرستان راور در پی کنترل و رصد تحرکات متخلفان 
شکار صید و تحت نظر گرفتن نامحسوس مظنونین 
طی اطمینان از انتقال اسلحه و ادوات شکار و لاشه 
حیوان وحشی به منزل  از سوی متخلف، با اخذ 
حکم بازرسی منزل از مقام قضایی موفق به کشف و 
ضبط بخشی از لاشه یک راس کل وحشی به همراه 
2 قبضه سلاح از نوع گلوله زنی و ساچمه زنی، مهمات 
و ادوات شکار طی بازرسی از منزل متخلف شکار 
شدند. او می گوید: پرونده این متخلف به جرم شکار 

غیرمجاز، برای رسیدگی در اختیار مراجع قضایی 
قرار گرفته است.

به گفته رییس اداره حفاظت محیط زیست 
شهرستان راور براساس آخرین نرخ بهای جانوران 
وحشی به لحاظ مطالبه ضرر و زیان وارده به محیط 
زیست، جریمه قابل پرداخت از بابت صید و شکار 
غیرمجاز بر حسب نوع گونه)کل، بز، میش، قوچ(از 
25 میلیون تومان و ۷5 میلیون تومان تا رقم 225 
میلیون تومان تعیین شده است.  او از همه شهروندان 
درخواست کرد:تا هرگونه اخبار اقدام به شکار و صید 
و تخریب یا آلودگی محیط زیست را به شماره تلفن 
۳۳۷28۶10 اطلاع رسانی کنند تا در اسرع وقت 

رسیدگی شود.

کوثر نمک شناس /کارزاری با عنوان »حمایت از توقف پروژه اصلاح 
هندسی میدان بیرم آباد« در سایت کارزار به راه افتاده که یک نامه 
ر توقف پروژه و  ستا حتا خوا خطاب به رئیس جمهور است و صرا

بازگشت میدان به حالت اولیه شده است.
ز توقف پروژه اصلاح هندسی میدان  کارزاری با عنوان » حمایت ا
بیرم آباد« در سایت کارزار از 2 مرداد به راه افتاده است که تا لحظه ای 
که این گزارش منتشر می شود و کمتر از دو روز از انتشار آن گذشته 

است ۷۳۴ امضا برای این کارزار ثبت شده است.
این کارزار یک نامه خطاب به رییس جمهور است که صراحتا خواستار 

توقف این پروژه شده است.
در این نامه آمده است:»فلکه بیرم آباد با موقعیت و جایگاه بسیار مهم 
ه اخیر دستخوش تحولات  خود در شهرستان کرمان در چندین ما
فیک گشته است و به نظر چنین  ز سوی شورای ترا یندی ا ناخوشا

می رسد؛ کرمان را با معضلی بسیار مهلک روبه رور خواهد کرد.«
یده  یر بی فا ا به دلایل ز ن ر ین درخواست اصلاح هندسی میدا ا
می داند:» 1. معضل ترافیک را به طور کل حل نخواهد کرد و حتی به 
ترافیک میدان دامن خواهد زد. 2. در کاهش تصادفات موثر نخواهد 
بود. ۳. سطح اقدامات و واکنش تیم های اورژانس و آتش نشانی را به 

شدت کاهش خواهد داد. «
ن  مه توقف پروژه اصلاح هندسی میدا نا ین  ا همچنین نویسنده 
ولیه را تنها مسیر درست در پیش رو  باد و بازگشت به حالت ا بیرم آ

دانسته است.
مسال طی طرحی که توسط شورای  ه ا د ما د خردا با ن بیرم آ میدا
نی شده  فیک استان تصویب شده است درگیر یک عملیات عمرا ترا
که برای کنترل و انضباط ترافیکی این میدان تدوین شده است. در 
این طرح عرض دور میدان 9 متر کاهش یافته است و ورودی خیابان 
سرآسیاب نیز جابجا شده است که اعتراضات مردم این منطقه را در 

پی داشته است

زنگخطربرایایرانزمین!
خشکشدن۹۵درصدآبدریاچهارومیه

دریاچه ارومیه دومیـن دریاچه بزرگ شـور جهان 
اسـت کـه در سـال های اخیـر بـا مشـکل کاهش 
سـطح آب و خشکسـالی روبرو شده اسـت که در 
نتیجه آن امسـال به دلیـل  تخصیـص پیدانکردن 
حق آبـه دریاچه از سـدهای حوضه آبریـز دریاچه 
ارومیه و تکمیل نشـدن تونل انتقال آب به دریاچه 
بیـش از ۹5 درصد از آن بطور کامل خشـک شـده 

 . ست ا
از راهکارهای فوری نجات دریاچـه ارومیه می توان 
به تخصیـص حق آبـه دریاچـه ارومیه از سـد های 
حوضـه آبریـز آن و تکمیـل پـروژه انتقـال آب به 
دریاچـه ارومیـه و اصـلاح پـل میان گـذر دریاچه 

ارومیـه و طرح نکاشـت زمسـتانه اشـاره کرد.

معاون استاندار کرمان:
صنایع به آموزش  

دانشگاه ها اعتماد ندارند

مبلمان شهری رفسنجان متحول می شود

شکار در خانه شکارچی، کشف شد

بیش از ۷3۰ امضا در دو روز گذشته ثبت شد
کارزاری برای توقف پروژه اصلاح هندسی 

میدان بیرم آباد

خبر

رئیس سازمان جهاد کشاورزی شمال استان کرمان  
گفت: یک گروه تحقیقاتی به موضوع خشکیدگی 
خوشه خرما ورود پیدا کرده است و برای این کار، 
۳0 میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته است.  محمد 
خیراندیش در سفر به شهرستان فهرج از یک گلخانه 
در دست احداث در روستای جهان آباد بازدید کرد. 
مجری این طرح افزود: مشکل اساسی این گلخانه 
برای راه اندازی، کمبود سرمایه در گردش است که 
مدیر کل سازمان جهاد کشاورزی برای حل این مشکل 

قول مساعد داد.
1۸ قنات در فهرج نیاز به لایه روبی دارند 

در ادامه این سفر، رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
شمال استان کرمان و فرماندار فهرج از قنات وحید 

آباد در بخش مرکزی شهرستان فهرج بازدید کردند.
این قنات با دبی ۶0 لیتر در ثانیه ۶9 هکتار باغ و قریب 
به 80 هکتار زمین زراعی تحت شرب دارد که نیاز به 2 

و نیم کیلومتر کانال دارد. فرماندار فهرج در این بازدید 
گفت:طی امسال، ۷ میلیارد ریال اعتبار برای قنوات 
و می گوید:  شهرستان تخصیص داده شده است. ا
بیشترین قنوات شهرستان در بخش مرکزی قرار دارند. 
به گفته سعیدنیا 18 قنات در شهرستان وجود دارد که 
نیاز به لایه روبی دارند. همچنین رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی شمال استان کرمان در این بازدید گفت: با 
مشورت مدیر آب خاک راهکار حل این مشکل نیز 

بررسی شده است.
بیش از 50 درصد خرمای فهرج بر اثر 

خشکیدگی از بین رفته است
 در این سفر رئیس سازمان جهاد کشاورزی شمال 
استان کرمان و فرماندار فهرج از باغات خرمای این 
شهرستان نیز بازدید کردند. حسین سعیدنیا، فرماندار 
فهرج در این بازدید گفت:  بیش از 50 تا ۶0 درصد 

خرمای شهرستان فهرج بر اثر خشکیدگی خوشه های 
خرما از بین رفته است؛ البته  در بعضی از باغات این 
خسارت  بیش از ۷0 درصد است. به گفته سعیدنیا 
تولید خرمای شهرستان سالیانه ۳۷هزار تن است. 
محمد خیراندیش، رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
شمال استان کرمان نیز در این بازدید در رابطه با 
خسارات خشکیدگی خوشه های خرما در باغات فهرج 
گفت: یک گروه تحقیقاتی از محققان دانشگاه و مرکز 
تحقیقات به موضوع خشکیدگی خوشه خرما ورود 
پیدا کرده اند و حداقل 1۴ شخصیت دانشگاهی به 
بررسی این عارضه می پردازند. او می گوید: برای این 
کار ۳0 میلیارد ریال تخصیص یافته است و این گروه 
با تمام توان در حال بررسی علت عارضه می باشد. 
شمال  جهاد کشاورزی  سازمان  رئیس  همچنین 
استان کرمان در سفر به بخش نگین کویر فهرج، از یک 

نخلستان دارای ارقام مختلف خرما بازدید کرد

اختصاص30 میلیارد ریال اعتبار برای تحقیقات آفت خشکیدگی خرما

نویسنده: هانس روسلینگ، 
مترجم: بهار رحمتی

ناشر: نشر نوین

کتاب واقعیت نوشتۀ هانس روسلینگ، یکی از پرفروش ترین 
کتاب های نیویورک تایمز و آمازون، راهنمایی ضروری برای 
تفکر روشن نسبت به جهان است که شیوه جهان بینی شما 
فرصت های  و  بحران ها  برای  را  شما  و  داد  خواهد  تغییر  را 

آینده آماده می کند.
بیل گیتس گفته است به تمامی کسانی که در سال 2018، 
از دانشگاه های آمریکا فارغ التحصیل شوند، یک جلد از کتاب 

واقعیت هدیه می دهد!

فراخوان مسابقه تولید بهترین 
پست اینستاگرامی با موضوع 

زبان انگلیسی و موفقیت
مهلت: 10 مرداد 1۴01

کافیست تصور کنید می خواهید با موضوع زبان انگلیسی و 
موفقیت یک پست برای اینستاگرام تولید کنید. از چه قالبی 
قالب دیگری  یا هر  ویدیو، عکس، موشن  استفاده میکنید؟ 
عنوانی  چه  می نویسید؟  آن  برای  کپشنی  چه  است.  مجاز 

انتخاب می کنید؟
دست به  کار شوید و خلاقیت و ایده خود را با ما و دیگران 

به اشتراک بگذارید.
راه های ارتباطی:

تلگرام:
https://t.me/dorehsara21

واتساپ:
0905201۴088

اینستاگرام:
/https://www.instagram.com/dorehsara

وبسایت:
www.dorehsara.org

کتاب

فراخوان 
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در جنوب کرمان به صلح انجامید


